
 رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه اباغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی اباغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.
رئیس سازمان وظیفه عمومی نیروی انتظامی ضمن ردشایعه بخشش اضافه خدمت 
سنواتی سربازان حین خدمت به مناسبت روز پدر، ضوابط و مقررات بخشش اضافه خدمت 

سنواتی کارکنان وظیفه حین خدمت را تشریح کرد.
سردارتقی مهری با تکذیب شایعه بخشش اضافه خدمت سربازان به مناسبت روز پدر، 
اظهارکرد: در حال حاضر اباغیه جدیدی مبنی بر بخشش اضافه خدمت سنواتی سربازی 

ارسال نشده و سربازان حین خدمت می توانند برابر ضوابط قبلی از بخشش اضافه خدمت 
سنواتی بهره مند شوند.

وی درباره ضوابط و مقررات مربوطه، گفت: در صورتی که در سوابق خدمتی سربازان 
حسن خلق، جدیت در وظایف محوله، ابراز شجاعت و فداکاری و... از سوی فرماندهان تایید 
شود، تمام یا بخشی از اضافه خدمت سنواتی آنان برابر ضوابط مورد بخشش قرار می گیرد.

رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا با اشاره به اینکه اباغیه ضوابط و مصادیق بخشش 
اضافه خدمت سنواتی کارکنان وظیفه از سوی ستاد کل نیرو های مسلح به کلیه یگان های 
خدمتی اباغ شده است، افزود: مواردی مانند سرباز نمونه، موفقیت در ثبت ابتکار منجر 
به تولید محصول و یا مقاله علمی معتبر، همچنین حافظ حداقل یک جزء قرآن کریم، 
گذراندن دور های تخصصی موردنیاز یگان نیرو های مسلح و... در صورت تایید فرماندهان 

اضافه خدمت سربازان بخشیده می شود.

در فاصله فقــط 12 روز تا اهدای جوایز »اســکار 2021« 
پیش بینی نتایج آن سخت تراز هر زمانی شده است. این در حالی 
است که »منک« ساخته اخیر دیوید فینچر که فیلمی سیاه وسفید 
و کاسیک وار پیرامون هرمن جی منکیه ویچ سناریست برجسته 
دهه های 1930 تا 1950 هالیوود و متمرکز بر سهم سترگ او در 
تدوین سناریوی فیلم افسانه ای »همشهری کین« است، بیش از 
هر فیلمی نظر رأی دهندگان آکادمی علوم سینمایی و هنرهای 
تصویری را که نهاد اهدا کننده اسکار است به خود جلب کرده و 
کســب 10 کاندیدایی که یک رکورد در میان نامزدهای امسال 
به شمار می آید، نشانه ای مستقیم از صحت این گمانه زنی است. 
اهدای نود و ســومین دوره جوایز اسکار حدود دو ماه دیرتر از 
معمول و در صبح روز دوشنبه 6 اردیبهشت به وقت تهران صورت 
می گیرد که این طبعاً برخاسته از مشکات کرونایی است و اگر 
در سال های اخیر این مراسم فقط در تاار »دالبی تئاتر« شهر 
لس آنجلس امریکا که خانه و مقر هالیوود است برگزار می شد، 
امسال آیینی همزمان را در منطقه جنوبی یونیون استیشن این 
شهر نیز شاهد خواهیم بود و بخشی از کارها و امور این مراسم 
در این محل انجام خواهد شد. تحت هر شرایطی اسکار امسال 
که به واقع گرامیداشت بهترین های سال 2020 سینمای دنیا با 
چند ماه تأخیر به حساب می آید، رویکرد و اقبالی چشمگیر را 
به هنرمندان سیاهپوست ارزانی داشته و سند روشن این توجه، 
کاندیدا شدن شش بازیگر مرد و زن سیاهپوست برای اسکارهای 
نقش اول و دوم و حضور این تعداد رنگین پوســت در میان 20 
نامزد این رده ها است که مساوی با رکورد قبلی در این زمینه به 
حساب می آید و در سال 2017 به ثبت رسیده بود. دانی یل کالویا، 
چادویک بوسمن، ویوا دیویس، اندرا دی، اکیت استن فیلد و 
لسلی اودوم جونیور شش بازیگر مورد بحث هستند و در میان 
آنها دستاورد دیویس از همه بارزتر است زیرا از یک  سو با کسب 
چهار کاندیدایی به پرنامزدترین هنرمند اســکاری در 10 سال 
اخیر تبدیل شده و از جانب دیگر با این تعداد کاندیدا، بیشترین 
نامزدی را برای اسکار در میان هنرپیشه های زن سیاهپوست در 
تمامی تاریخ تجربه کرده است. دیویس کاندیدایی جدیدش را 
برای بازی در فیلم »Ma Rainys Black Bottom« به دست آورده 
که در آن نقش یک خواننده موسیقی سبک »بلوز« را در دهه 
1990 یعنی 100 ســال پیش ایفا کرده و بســیار هم واقعی و 

باورپذیر نشان داده است.
ویوا دیویس تنها »اولین« و تک ثبت کننده رکوردی تازه در 
میان نامزدهای اسکار امسال نیست و ریز احمد که به خاطر بازی 
در فیلم »صدای فلز« نامزد اسکار بهترین هنرپیشه مرد نقش 
اول شده، اولین هنرمند پاکستانی تبار است که به چنین توفیقی 
رسیده و یوجونگ یون از کره جنوبی هم که نامزدی اش برای اسکار 
نقش مکمل زن است، به اولین هنرپیشه زن این کشور تبدیل 
شده که کاندیدای این جایزه معتبر و البته تبلیغاتی شده است.

یو جونگ یون دیروز در مواجهه با خبرنگاران کشــورش در 
ســئول پایتخت کره جنوبی گفت: »هرگز فکر نمی کردم یک 
هنرمند کشــورم کاندیدای اسکار شود و حاا که این افتخار به 
خودم رســیده، متعجب تر هستم.« با این حال این هنرمند زن 
تنها بازیگر کره جنوبی نیست که نامش در میان نامزدهای اسکار 
امسال آمده و هموطن مرد او هم اسمش استیون یئون است، و 
نیز در میان نامزدهای اسکار بهترین بازیگر مرد نقش اول مشاهده 
می شــود و هر دوی آنان برای بازی در فیلم »میناری« به این 
موفقیت دست یافته اند. ناگفته نگذاریم که استیون یئون کره ای 
با داشتن پاســپورتی ثانوی و امریکایی به واقع مردی دوملیتی 

به حساب می آید و یک کره ای صرف و خالص نیست.
شــرایط این  دو بازیگر کره ای مورد بحث و بویژه اســتیون 
یئون برای تصاحب اسکار بسیار سخت و دور از ذهن است زیرا 
رقبای قدرتمندی دارند. یون یو چونگ در حالی به اسکار نقش 
دوم زن چشــم دارد که خیلی ها می گویند آکادمی اسکار برای 
گرامیداشت 50 سال هنرنمایی گلن کلوز هنرپیشه کهنه کار و 
73 ساله امریکایی او را که برای هشتمین بار نامزد اسکار شده و 
در هیچ یک از هفت مورد قبلی به پیروزی نرسیده سرانجام امسال 
به این جایزه نائل خواهد کرد و طلسم تلخ او را خواهد شکست. 
گلــوز که به خاطر ایفای نقش یک مادربزرگ غرغرو و بد دهان 
در »Hillbilly Elegy« فیلم کمدی رمانتیک اخیر ران هاوارد نامزد 
اســکار 2021 شده، می گوید: »من این کاندیدایی را به تمامی 
مادربزرگ های جهان که پیوسته می کوشند و سختگیری می کنند 
تا فرزندان و نوه هایشان زندگی پربارتری داشته باشند، به رسم 

هدیه تقدیم می کنم.« 
در عین حال بسیاری از کارشناسان بر این باورند که قصه این 
فیلم و پردازش آن ضعیف اســت و جالب تر اینکه گلن کلوز در 
عین کاندیدا شدن برای اسکار، نامزد جایزه »راتزی« هم شده که 
هر سال به بدترین فیلم ها و بازیگران اهدا می شود. کلوز به واقع 
فقط ســومین بازیگر تاریخ سینما به حساب می آید که به طور 
همزمان هم کاندیدای اسکار شده و هم نامش میان نامزدهای 

راتزی دیده می شود.
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اول باید امریکا تحریم ها را بردارد
رهبر معظم انقاب اسامی در مراسم انس با قرآن کریم:

 در طلیعه ماه مبارک رمضان، بهار قرآن، مراسم انس با قرآن کریم با حضور 
رهبر معظم انقاب اسامی از طریق ارتباط تصویریِ حسینیه امام خمینی)ره( 
با مصای تهران برگزار شــد و قاریان قرآن کریم به تاوت آیات نور پرداختند.

رهبر انقاب اســامی در این دیدار ضمن تبریک حلول ماه مبارک رمضان ماه 
نــزول قرآن به تبیین موضوع هدایت قرآنی پرداختند و درخصوص گســتره و 
ابعاد آن گفتند: هدایت قرآنی شــامل همه بشریت و دربرگیرنده ابعاد مختلف 

فردی و اجتماعی زندگی انسان می شود.
حضــرت آیت اه خامنه ای با اشــاره به برخی ســرفصل های هدایت قرآنی 
افزودند: کمال معنوی، اداره جوامع انســانی و چالش های سیاسی و اجتماعی 
مرتبط با آن، رفتارهای مدیریتی، اقامه عدل، دفع دشــمنان باطنی و ظاهری، 
رفع دشــمنی ها، مسائل اخاقی، مســائل مربوط به خانواده و تربیت فرزندان، 
آرامش روحی و روانی و فرونشاندن تاطم های درونی، توصیه به علم و شناخت 
حقایق عالمَ وجود و رفتارهای فردی، بخش هایی از رئوس موضوعاتی است که 

هدایت قرآنی شامل آنها می شود.
رهبر انقاب اسامی ازمه بهره مندی از هدایت قرآنی را تقوا و خشیت الهی 
دانستند و با توصیه همگان به خواندن همراه با تدبر قرآن در ماه مبارک رمضان، 
گفتند: دل انسان با تاوت قرآن جا پیدا می کند و بهاری و با طراوت می شود.

حضرت آیت اه خامنه ای با تأکید بر اینکه قاریان قرآن باید خود را مبلغان 
قــرآن بدانند، بر لــزوم تاوت همراه با تذکر و خشــوع و توجه عمیق به معنا 

تأکید کردند.
رهبر انقاب اســامی همچنین در ابتدای سخنانشان با اشاره به آماری که 
در ســخنرانی روز اول فروردین درخصوص رتبه اقتصادی کشــور بیان کردند، 
گفتند: بعد از بیان این آمار، برخی افراد تذکر دادند که این آمار صحیح نیست، 
برهمین اساس موضوع بررسی و مشخص شد آمار مربوط به رتبه هجدهم کشور 
صحیح نیست و مربوط به چند سال قبل است که ازم است از افرادی که این 

موضوع را متذکر شدند، صمیمانه تشکر کنم.
رهبر انقاب در بخش دیگری از  سخنانشــان به تلخ شــدن کام مردم  در 
زیباترین روزهای ســال بر اثر کرونا اشــاره کردند و افزودنــد: آمارهای تلخ و 
تکان دهنده از افزایش مبتایان و جانباختگان باید همه مسئوان و آحاد مردم 

را هوشیار و بیدار کند که این بیماری را شوخی نگیریم.
 حضرت آیت اه خامنه ای تأکید کردند: مسئوان باید به صورت قاطع کارهای 

ازم را انجام دهند و بر طبق ضوابطی عمل شــود که کارشناســان و مسئولین 
امور بهداشت و درمان مشخص می کنند.

ایشــان با اشاره به عوارض اجتماعی کرونا مانند جان باختن عزیزان، افزایش 
بیکاری، مشکل معیشــت و تأثیرپذیری همه برنامه های کشور از این بیماری، 
افزودند: باید با سیاستگذاری و برنامه ریزی از جانب مسئوان  و رعایت ضوابط 
بهداشــتی از سوی آحاد مردم کاری کرد که این بیماری متوقف شود و بر این 
ویروس منحوس فائق بیائیم.رهبر انقاب اســامی با تشکر از تاش و فداکاری 
تحسین برانگیز مجموعه های درمانی در مقابله با بیماری کرونا، افراد و گروههای 
داوطلب را به کمک به جهادگران عرصه درمان همچون اوایل این بیماری  تشویق 
و توصیه کردند و گفتند: ماه رمضان ماه احسان و دستگیری از نیازمندان است 
که باید در شــرایط کرونایی  اهتمام به نهضت مواســات و کمک های مؤمنانه 

چندین برابر شود و به اوج خود برسد.
حضرت آیت اه  خامنه ای همچنین در خصوص مســائل مربوط به برجام و 
تحریم ها و مذاکرات گفتند: سیاست کشور را در خصوص برجام و تحریم ها در 
سخنان عمومی اعام و در جلسات با مسئوان یا به صورت مکتوب نیز به آنها 
بیان کرده ایم بنابراین سیاست کشور معلوم است که باید چه کاری انجام بدهند.

ایشان افزودند: تشخیص مسئوان این است که بروند مذاکره کنند تا همین 
سیاست را اعِمال کنند که در این زمینه بحثی نداریم اما باید مراقبت شود که 

مذاکره فرسایشی نشود چرا که برای کشور ضرر دارد.
رهبر انقاب اســامی هدف امریکایی ها از تأکید و اصرار بر مذاکره را تاش 
برای تحمیل یک حرف باطل دانستند و افزودند: منطق جمهوری اسامی مبنی 
بر اینکه که اول باید  امریکا تحریم ها را بردارد زیرا به آنها اطمینانی وجود ندارد 
و قباً بارها نقض عهد کرده اند، به گونه ای است که حتی بعضی مذاکره کنندگان 
اروپایی نیز قبول دارند و در جلسات خصوصی آن را تصدیق می کنند اگرچه در 
مقام تصمیم گیری تسلیم امریکایی ها هستند و از خود استقالی ندارند.حضرت 
آیت اه خامنه ای افزودند: غالب پیشنهادهای امریکایی ها، متکبرانه و تحقیرآمیز 

است و حتی قابل نگاه کردن هم نیست.
ایشــان در پایان ابراز امیدواری کردند که مسئوان کشور با چشم باز و دل 
محکــم و با تــوکل به خدا به پیش بروند و به توفیق الهی ملت را خرســند و 
خوشــحال کنند.در این مراسم نورانی، تعدادی از اساتید قرآنی و قاریان جوان 

و  یکی از مناجات خوانان به اجرای برنامه پرداختند.

تمامی »اولین« های یک 
سال کرونایی

این روزها، جمهوری اســــــامی ایــــران از یک سو و اعضای 1+۴ از 
سوی دیگر، درگیر مـــذاکراتــی ســـخت، نفســــگیر و حساس هستند. 
این طور نیست که این مذاکرات، آن هم به واسطه اثرات تحریم های امریکا بر 
ملت ایران، صرفاً برای جمهوری اسامی ایران حساس باشد، بلکه رویدادهای 
اخیر مرتبط با مسأله هسته  ای، بویژه تصمیم جمهوری اسامی ایران درباره 
ارتقای غنی سازی به میزان 60درصد، بر پیچیدگی مسأله و ضرورت حل آن 
در سطح جهانی افزوده است. مطابق چنین رویکردی و در چنین زمینه  ای 
ملی و بین المللی، می توان گفت مذاکرات وین، مسأله بازگشت امریکا به برجام 
و همچنین رفع تحریم های ظالمانه علیه کشورمان موضوع ساده  ای نیست 
که داخل کشور به مسأله  ای برای بحث های سیاسی یا جناحی تبدیل شود. 
یا اینکه برخی بخواهند درباره این مسأله حیاتی، بازی سیاسی راه بیندازند. 
مسأله مذاکرات وین که بیش از هرچیز معطوف به رفع تحریم های ظالمانه 
است، مربوط به ملت ایران است. چراکه همگان بر این حقیقت اذعان دارند 
که باید هرچه زودتر تحریم های ظالمانه برداشته شود تا در روزگار کرونایی 
که روز به روز تعداد کشته شدگان در حال افزایش است؛ معیشت مردم بهتر 
شــود. در این صورت است که هم بهتر می توان با ویروس منحوس کرونا 
مبارزه کرد و هم آســیب های روانی، اجتماعی و اقتصادی مردم که ناشی 
از تحریم ها و مشکات اقتصادی است، تاحد زیادی ترمیم شود. در همین 
چارچوب رئیس جمهوری بخوبی بر این مسأله تأکید کرده است که نباید 

موضوعی به اهمیت مذاکرات وین را به مسأله داخلی انتخابات گره زد.
 روحانی خطاب به منتقدان تأکید کرد که »از مذاکره وین نترســید، 
بعضی ها می ترسند؛ بعضی ها نگران هستند که مذاکره فوری انجام شود و 

تحریم ها زود برداشته شود و در انتخابات مشکل پیدا کنند.«
سخنان رئیس جمهوری گویای تاش مخالفان برای به بن بست کشاندن 
مذاکرات اخیر و تاش برای خنثی سازی این تاش ها است. امروز باید توجه 
داشت که اگر و هزار اگر، همتراز حزب، گروه و یا دسته  ای تاش می کند تا 
این مذاکرات به شکست بینجامد، یا چنین آرزویی دارد، یا تاش می کند 
این مذاکرات به عقب بیفتد که معلوم نیست عقب افتادن آن چه سرنوشتی 
به همراه خواهد داشت؛ همه این گروه ها، افراد یا دسته ها باید توجه داشته 
باشند که این تاش های احتمالی، چیزی نیست جز تداوم مشکات و زمینه 
چینی برای ادامه دشمنی هایی که بدخواهان ایران بر ملت ما اعمال کرده اند.

منتقدان مذاکرات اخیر باید به این واقعیت مهم توجه کنند که مذاکره 
یکی از ابزارهای جمهوری اســامی ایران برای استیفای حقوق ملت بوده 
اســت. این مسأله، در عرصه های حیاتی و در دوره های مختلف جمهوری 
اسامی به اثبات رسید. هم امام خمینی)ره( و هم مقام معظم رهبری، هرجا 
که احساس کرده  اند مذاکره می تواند گره  ای از مسائل کشور باز کند، ابایی از 

آن نداشته  اند و دست دولتمردان را در این زمینه بازگذاشته اند. 
عالی ترین نمونه، همان چیزی است که روحانی به آن اشاره کرد و آن 
مذاکرات جمهوری اسامی ایران با رژیم صدام برای حل مسائل باقی مانده 

از جنگ تحمیلی بود.
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 خبر

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید در تشریح 
اقدامات این مجموعه در سال 99 ازاقداماتی نظیر هزینه 
۴ هــزار میلیارد تومان در بخش آماده ســازی و تأمین 

زیرساخت سایت های مسکن مهر خبر داد.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی وزارت راه و شهرسازی، 
حبیب الــه طاهرخانی معاون وزیر راه و شهرســازی و 
مدیرعامل شــرکت عمران شــهرهای جدید در تشریح 
اقدامات برجسته انجام شده مجموعه شهرهای جدید در 
سال 99 با اشاره بر اهمیت و توجه ویژه این مجموعه به 
توسعه دسترسی ها و حوزه حمل و نقل گفت: خوشبختانه 
در سال گذشته موفق شدیم پس از سنوات طوانی آزادراه 
ســهند - تبریز را افتتاح و از سویی دیگر بزرگراه شهید 
سلیمانی را در شهر جدید صدرا به بهره برداری برسانیم.

وی در ادامه با بیان اینکه موضوع توسعه حمل و نقل 
ریلی در یک سال گذشته با سرعت بیشتری در مجموعه 
شهرهای جدید به اجرا رسیده است، افزود: متروی شهر 
جدید بهارســتان در حال حاضر در مرحله ای قرار دارد 
که امید داریم در سال جاری افتتاح و بهره برداری شود، 
از ســویی دیگر مترو شــهر جدید گلبهار نیز با سرعت 
بیشتری پیش رفته و در مرحله قابل قبولی گزارش شده 
است؛ در این راستا می توان اعام کرد که عملیات اجرایی 
مترو تهران - پردیس نیز در سال 1۴00 آغاز خواهد شد 
که بدون شــک همه این موارد نویدبخش توسعه جدید 

شهرهای مذکور خواهند بود.
معــاون وزیر راه و شهرســازی در ادامه با اشــاره به 
ایــن مطلب که مجموعه شــهرهای جدیــد در حوزه 
زیرســاخت های شــهری نیز فعالیت های گسترده ای را 
در یک سال گذشته به انجام رسانده است، گفت: عاوه 
بر خدمات پایه ای نظیر ســاخت مدارس که همواره از 

سنوات قبلی تاکنون عملکرد خوبی را در شهرها به خود 
اختصاص می دهد به فعالیت های فرهنگی، بهداشتی و 
همچنین ساخت کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
ورود پیدا کرده و پروژه های قابل توجهی افتتاح شده اند.

این مقام مسئول با تأکید بر اینکه مجموعه شهرهای 
جدید در ســال 99 تمرکز ویژه ای بــر اتمام و تحویل 
پروژه های مسکن مهر داشته است، گفت: با وجود نوسانات 
بســیار در قیمت تجهیزات به ویژه مصالح ساختمانی با 
کمک و تاش کلیه همکاران توانســتیم این اقدامات را 
نســبت به سال های گذشته با سرعت بیشتری به انجام 

برسانیم.
طاهرخانی با اشــاره به ظرفیت های اعمال شده در 
تبصره ۸ قانون بودجه در سال 99 برای مجموعه شهرهای 
جدید اعام کرد: با استفاده از این ظرفیت ها توانستیم رقم 
قابل توجهی بالغ بر ۴ هزار میلیارد تومان را در حوزه های 
مختلف سایت های مسکن مهر اعم از آماده سازی، تأمین 
زیرساخت ها و خدمات هزینه کرده و وضعیت این مناطق 

را متحول سازیم.
به گفته وی مجموعه شهرهای جدید در حال حاضر 
در مقطعی از بالندگی قرار داشته و 7 شهر دارای بیش 
از 100 هزار نفر جمعیت را در خود جای داده است که 
همگی نشــان از توفیق این مجموعه در جذب و اسکان 

جمعیت به خصوص در مناطق کانشهری دارد.
مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید همچنین 
خبر داد: در یک سال گذشته 2 شرکت جدید به مجموعه 
شــرکت های عمران در شهرهای ایوانکی و تیس اضافه 
شد که امید داریم شرکت عمران شهر جدید ایوانکی در 
پاسخگویی به نیاز مسکن کانشهر تهران و شرق استان 
و همچنین شرکت عمران شهر جدید تیس در پیشرفت 

و ترقی سواحل مکران نقش ویژه ای را ایفا کنند.
این مقام مســئول در ادامه ســخنان خود توســعه 
فعالیت های اجتماعی و فرهنگی را نیز یکی از حوزه های 
مورد توجه ویژه مجموعه شــهرهای جدید در سال 99 
اعام کرد و افزود: هرچند که از لحاظ برگزاری رویدادهای 

فرهنگــی - اجتماعی به دلیل شــیوع بیماری کرونا در 
سال گذشــته با محدودیت روبه رو بودیم ولی گسترش 
زیرساخت های اجتماعی با هدف تسریع روند هویت یابی 
و شکل گیری اجتماعی در این مناطق، جزو دستورهای 

کارهای ویژه ما در این یک سال محسوب می شد.
وی در این راستا استفاده از ظرفیت بخش خصوصی 
در توسعه شهرهای جدید را نیز یکی دیگر از سیاست  های 
مورد اهمیت مجموعه شرکت عمران در یک سال گذشته 
اعام کرد و افزود: ما خوشبختانه در این مدت توانستیم با 
کیفیت بهتری نسبت به سنوات قبل در توسعه فضاهای 
حیاتــی در قالب مراکز محلــه و جبران خدمات، مراکز 
تجاری و همچنین رونق حوزه تولید و عرضه مســکن 
گام برداریم که مبادلــه و آغاز عملیات اجرایی بیش از 
۴ هزار میلیارد تومان قرارداد مشــارکت بین مجموعه 
شــرکت های عمران شهرهای جدید و بخش خصوصی 

نمونه ای از آن به شمار می رود.
به گزارش روابط عمومی شــرکت عمران شهرهای، 
طاهرخانی ادامه داد: شرکت عمران شهرهای جدید در 
این سال به عنوان یکی از نقاط تمرکزی در عرضه مسکن 
جدید در قالب طرح اقدام ملی در مناطق کانشــهری 
تعریف و مورد توجه قرار گرفت؛ خوشبختانه پروژه های 
بســیاری بالغ بر 30 هزار واحد در این بخش آغاز و در 
مرحله اجرا قرار گرفتند که در کنار تفاهم نامه های امضا 
شــده با نهادهای اداری بزرگ مانند آموزش و پرورش، 
وزارت کار و نیروهای مسلح، و همچنین واگذاری اراضی 
به تعاوانی های مسکن برای تولید مسکن عملکرد مجموعه 
را به آغاز ساخت 125 هزار واحد مسکونی می رساند که 
امید داریم در ســال 1۴00 به بهره برداری رسیده و به 

تعادل بخشی بازار مسکن در این مناطق کمک کند.

 تحقق ۸۰ درصد شــعار سال در شــرکت آزمایشگاه فنی و 
مکانیک خاک

رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شــرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک 
گفــت: با برنامه ریــزی، راهبری، خاقیت، همت، تــاش و نقش آفرینی در 
پروژه های اســتانی و ملی در کشــور، ۸0 درصد مصادیق شعار سال 1۴00 
به نام » تولید، پشــتیبانی ها، مانع زدایی ها« در شــرکت آزمایشــگاه فنی و 
مکانیک خاک محقق شده است. به گزارش پایگاه اطاع رسانی وزارت راه و 
شهرسازی، مجید کیانپور در نخستین جلسه وب کنفرانسی با مدیران مناطق 
و استانی کشور که با حضور اعضاء هیات مدیره و برخی مدیران ستادی برگزار 
شــد، گفت: مقام معظم رهبری ســال  1۴00 را سال » تولید، پشتیبانی ها، 
مانع زدایی ها« نامگذاری کردند و شرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک در 
این راســتا با توجه به رسالت ذاتی خود تاش مضاعفی را برای تحقق شعار 
سال آغاز کرده است.کیانپور افزود: » تولید«؛ ارائه خدمات جدید و باا بردن 
کیفیت کار مبتنی بر مشتری مداری، ارتقاء محوری و افزایش کیفیت کار در 
تولید اســت و با استانداردسازی و ارائه خدمات مناسب و خوب به مشتریان 
درآمدزایی نیز افزایش می یابد.وی به بخش » پشــتیبانی« در نامگذاری سال 
جدید توسط مقام معظم رهبری اشاره کرد و گفت: با توانایی و تجربه ای که 
شــرکت آزمایشگاه فنی و مکانیک خاک طی بیش از نیم قرن و انجام بیش 
از500 نوع آزمایش متنوع در حوزه های فنی و مهندســی، شرکت آزمایشگاه 
فنی و مکانیک خاک به عنوان یک شرکت دانش بنیان می تواند مطرح باشد 
و این امر در سال 1۴00 محقق خواهد شد.مدیرعامل شرکت آزمایشگاه فنی 
و مکانیک خاک به بخش » مانع زدایی« در نامگذاری سال جدید توسط مقام 
معظم رهبری اشــاره کرد و ادامه داد: برای پیشــبرد کار و به نتیجه رسیدن 
یک تاش جمعی دســتور حذف بخش نامه های اضافی، دســتورالعمل های 
دســت و پا گیر در شــرکت آزمایشــگاه فنی و مکانیک خاک صادر شده و 
نتیجه کار باید در حداقل زمان مشــخص و انجام شود و تمام موانع برای به 
ثمر رســیدن تاش گروهی برداشته شود.کیانپور تاکید کرد: همه پرسنل و 
مدیران شــرکت آزمایشــگاه فنی و مکانیک خاک در سراسر کشور آمادگی 
دارند به تمام معنا شــعار سال را در این آزمایشگاه اجرایی کنند و تاکنون با 
رســالت و برنامه ریزی هایی که در این آزمایشگاه انجام شده در نخستین ماه 
سال جدید موفق به تحقق ۸0 درصد از این شعار شده ایم و 20 درصد باقی 
مانده نیز با تاشــی که خواهیم کرد و با ارائه خدمات نوین و منحصر به فرد 
به عنوان یک شــرکت دانش بنیان در وزارت راه و شهرسازی به تحقق شعار 

سال کمک خواهیم کرد.

ســخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید 
بر اینکــه وزارت امور خارجه در چارچوب 
سیاســت های نظام نهایــت تاش خود را 
برای رفع تحریم هــا انجام می دهد، گفت: 
سانتریفیوژهایی که از مدار خارج شدند، از 
نوع IR1 بودند و با ســانتریفیوژهای جدید 
جایگزین می شوند. اسرائیل هم پاسخ خود 

را از مجاری دیگر دریافت می کند.
به گزارش ایرنا، »ســعید خطیب زاده« 
در نشســت خبری با اصحاب رســانه که 
به شــکل مجازی برگزار شــد، با اشاره به 
تحوات سیاست خارجی در یک هفته اخیر 
گفت: 16 فروردین، وزیر امور خارجه سفر 
منطقه ای به آسیای مرکزی داشت در حالی 
که هفته قبل آن هم برای حضور در نشست 
قلب آسیا به تاجیکستان سفر کرده بودند.

 وی اضافــه کرد: آقــای ظریف در این 
سفر ابتدا به ازبکستان و بعد به قرقیزستان، 
قزاقســتان و ترکمنستان سفر کردند و در 
این سفر عاوه بر دیدار با روسای کشورها 

و همتایانش برخی اسناد را امضا کردند.
 ســخنگوی وزارت امــور خارجــه  با 
اشــاره به مذاکرات کمیســیون مشترک 
برجــام افزود: روز جمعــه پایان دوره اول 
نشست کمیسیون مشترک را داشتیم. روز 
چهارشنبه گفت وگوها مجددا گفت وگوها در 

چارچوب لغو تحریم ها آغاز می شود.
 خطیب زاده همچنین گفت: نخست وزیر 
کره از دیروز در تهران اســت. امشــب هم 
میزبان وزیر خارجه روســیه هستیم و روز 
شــنبه هم وزیر خارجه صربســتان سفر 

می کند.
ربیــس مرکــز دیپلماســی عمومی و 
رســانه ای وزارت امور خارجه درباره سفر 
وزیر خارجه روســیه به تهــران بیان کرد: 
در این ســفر عاوه بــر ماقات با ظریف و 
روحانی، توافقنامه همکاری های جامع نیز 
امضا می شود. برنامه همکاری دو کشور که 
10 سال در جریان بود، فروردین منقضی 
می شــود که با این امضا تمدید می شــود. 
این ماقات ها فردا در تهران انجام می شود. 
درباره خرابکاری  ارشــد  دیپلمات  این 
روز گذشــته در نطنز تصریــح کرد: اتفاق 
ناگوار که در نطنز رخ داد، بارها اســرائیل 
گفته بود و امروز هم شــنیده می شــود و 
منابــع مختلف نیز تایید می کنند، پشــت 
 آن رژیم صیهونیستی قرار دارد. خوشحالم 
آســیب انســانی یــا محیــط زیســتی 
بــه فاجعه  نداشــته ولــی می توانســت 
 انســانی رخ دهــد بنابرایــن جنایت علیه 
بشریت است که از ذات گردنکش اسراییل 

هم دور نیست. 
  انتقام از اسرائیل در زمان مقرر 

انجام می شود

خطیب زاده با بیان اینکه این اتفاق توان 
هسته ای ایران را کم نمی کند، خاطرنشان 
کرد: تمامی ســانتریفیوژهایی که از مدار 
خــارج شــدند از نــوع IR1 بودنــد که با 
ماشین های پیشــرفته جایگزین می شوند 
و ایــران در دام مکارانه آنها نمی افتد. البته 
اسرائیل با این اقدام تاش کرد از مردم ایران 
انتقام صبر و رفتار حکمتانه خود را بگیرد. 
رفتار ایران انتقام از اسرائیل خواهد بود که 

در زمان خودش انجام می شود. 
وی بــا بیان اینکه هیــچ مذاکره ای در 
ویــن رخ نمی دهد، ابراز داشــت: آنچه در 
وین در حال انجام اســت مذاکره هسته ای 
نیست بلکه گفت وگوهای تکنیکی برای رفع 
تحریم ها است. درباره برجام یک بار مذاکره 
کردیم. بندهای برجام مشخص شده است. 
آنچه است، رفع تحریم ها است و همانطور 
که رهبری گفتند، اگر ســاعتی زودتر لغو 

شود، انجام می شود. 
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره لغو 
تحریم های آمریکا یادآور شد:  سیاست ایران 
در موضوع بازگشت آمریکا به برجام روشن 
است. آمریکا در چهار سال گذشته و در دو 
ماه و اندی که دولت جدید این کشــور بر 
سرکار آمده، با هدف از بین بردن برجام و 
تمامی منافعی ایران که ذیل توافق تعریف 
می شود، تمامی تاش خود را کرده است. 
بنابراین تفاوتی بین تحریم ها وجود ندارد 
و مقامات آمریکایی از اعمال تحریم ها برای 

فشار حداکثری سخن گفته اند. 
وی ادامــه داد: فاصله گذاری هایــی که 
درخصــوص تحریم ها شــنیده می شــود، 
مسموع نیست. شاهد مشکات شناختی از 

مقامات آمریکایی هســتیم. مسیر اقدامات 
آنها باید کامل باشد تا ایران پاسخ دهد. 

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره سفر 
نخســت وزیر کره جنوبی به تهران عنوان 
کرد: یکی از موضوعات مهم رفع انســداد از 
منابع مالی ایران اســت. اینها بدهی قطعی 
کره جنوبی اســت و ربطی به تحریم های 
آمریکا نیســت. روابــط از این بی عملی و 

رویکرد ضربه خورده است.
خطیب زاده درباره سیاست ایران نسبت 
به اقلیم کردستان عراق و حضور اقتصادی 
در ایــن منطقه گفت:  روابط ایران و عراق، 
چنــد ایــه، مردمی و راهبردی اســت و 
بنابرایــن در همه موضوعــات رایزنی های 
خوبی برخوردار است. روابط استانی چه با 
اقلیم و چه سایر مناطق پیگیری می شود. 
قرابت های زیادی بین اقلیم و بســیاری از 
اســتان ها وجود دارد، این روابط به خوبی 
پیگیری می شــود. به طــور روزانه چه در 
مورد ترددها و ترانزیت ها، همکاری هایمان 

نزدیک است. 

 برچسب های ترامپ بر تحریم ها 
از نظر ما اعتبار ندارد

وی درباره تفاوت تعریف ایران و آمریکا 
از تحریم ها برای بازگشــت به برجام اظهار 
داشــت: بایــد وضعیت بــه ژانویه 2017 
بازگــردد. برچســب های خیالی که دولت 
ترامــپ بر تحریم ها زده اســت، از نظر ما 
اعتباری ندارد. ما با سیاست داخلی آمریکا 
کاری نداریم. آمریکا ذیل قطعنامه 2231 
وظایفی دارد و در برجام نیز وظایف آمریکا 

مشخص شده است. 

به گفتــه این دیپلمات ارشــد، تمامی 
واحدها و اشــخاصی کــه در زمان ترامپ 
تحریم شــدند، ذیل این تحریم ها هستند. 
این لیســت را به کمیسیون مشترک ارائه 
کردیم و این لیست نهایی می شود و موضع 

ایران نیز روشن است. 
خطیب زاده درباره چگونگی راستی آزمایی 
مدنظر ایران برای رفع تحریم ها تصریح کرد: 

راستی آزمایی کار سختی نیست.
 اگر آمریکا بــه اقدامات خود برگردد و 
تمامــی اقدامات خود را پیش از زمانی که 
اعام می کند، انجام بدهد، بسیاری از آنها 
قابل راســتی آزمایی هســتند. حلقه ای از 
اقدامات  مانند فروش نفت، کشــتیرانی و 
بازگشــت پول ناشــی از فروش باید انجام 
شود که اگر آمریکا صادقانه رفتار کند، کار 
سختی نیســت. البته جزییات آن نیازمند 

گفت وگو است.
وی در پاسخ به سوال ایرنا درباره برخی 
اتهام زنی هــا مبنی بر اینکه حادثه نطنز به 
خاطر ضعف مذاکره کنندگان ایرانی بوده و 
برخی  اظهــار نظرها برای توقف مذاکرات 
وین خاطرنشــان کرد: پاسخ نطنز انتقام از 
اسرائیل است. اســرائیل نمی تواند بازی را 
عــوض کند و از جیب مــردم ایران هزینه 
کند. رژیم اشغالگر قدس در چند ماه اخیر 
برخــی اقدامات را انجــام داده و هدف آن 
دام افکنــی بوده و برخی درزهای خبری را 
انجام می دهد کــه در این کار در روزهای 

اخیر مشهودتر بوده است. 
ســخنگوی وزارت امــور خارجه افزود: 
وزارت امور خارجه یک مسئولیت براساس 
تصمیم نظام دارد و آن، این اســت که در 

چارچوب سیاســت های نظام نهایت تاش 
خود را برای رفــع تحریم ها انحام دهد. ما 
این کار را خواهیم کرد و اسرائیل هم پاسخ 

خود را از مجاری دیگر دریافت می کند. 
خطیب زاده درباره خبر منتشــر شــده 
از ســوی خبرگزاری کیــودو درباره نحوه 
بازگشــت به برجام از سوی ایران و آمریکا 
و بــازه 2۴ ســاعته برای راســتی آزمایی 
لغو تحریم ها ابراز داشــت: هــر زمانی که 
گفت وگوهایی در این سطح انجام می شود، 
رسانه ها بنا به اهداف مختلف گزارش های 
مختلفی را منتشر می کنند. این گزارش هم 
در این راستا است. بدون آنکه وارد جزییات 
آنها شوم، ایران به دنبال رفع تحریم ها در 
یک گام و راستی آزمایی لغو تحریم ها است. 
وی با بیان اینکه چگونگی رفع تحریم ها 
و راستی آزمایی موضوعی برای مذاکره است 
که گفت وگوها هنوز به آنجا نرسیده است، 
عنوان کرد: ما از تمامی مکانیزم ها چه ۴+1 
و چه دوســتان مان را استفاده می کنیم تا 
این مسیر را در چارچوب منافع ملی ایران 

محقق کنیم. 
 سانتریفیوژهای نطنز پیشرفته تر می شود

این دیپلمات ارشــد درباره تاثیر اتفاق 
نطنز در توان هســته ای ایــران هم گفت: 
دربــاره میزان خســارت ها در نطنز هنوز 
زود اســت که قضاوت شــود. تیم هایی در 
حال بررســی هســتند. هر آنچه در نطنز 
بود، ســانتریفیوژهای نســل اول بودند و 
دستگاه های پیشرفته تری جایگزین می شود. 
آنچه در نطنز رخ داد، نه صنعت هســته ای 
ایران را به عقب برمی گرداند و نه در مسیر 

قطعی رفع تحریم ها موثر است. 
خطیب زاده درباره ســخنان اخیر سفیر 
فرانســه اظهار داشــت: اگر صبر راهبردی 
این ملت و رفتار حکیمانه جمهوری اسامی 
ایران نبود، به خاطر نقض آشــکار تعهدات 
آمریــکا و بدعهدی های اروپا، قطعا چیزی 
از برجام به عنــوان توافق چندجانبه باقی 

نمانده بود. 
قطعــا پرونده هســته ای ملی اســت و 
بــا اجمــاع در ایران جلو برده می شــود و 
پیگیری  را  دســتگاه های حاکمیتــی آن 
می کند. وی اضافه کــرد: انتخابات هم در 
چارچوب حاکمیت جلو می رود. من مطمئن 
هستم سفرای مقیم از جمله سفیر فرانسه 
از این مطالب بیشــتر و بهتر از هر کســی 
مطلع هستند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
درباره ابعاد حادثه نطنز تصریح کرد: میزان 
خسارت ها باید با توجه به تست ماشین ها 
تعیین شــود ولی هر ماشــینی که خراب 
شده باشد، ماشین های جدیدتری جایگزین 
آنها می شــود. میزان خسارت ها را هم باید 

سازمان انرژی اتمی مشخص کند.

نهایت تاش خود را برای رفع تحریم ها خواهیم کرد

تحقق ۳میلیارد و۵۰۰میلیون دار داخلی سازی در کشور

هزینه ۴ هزار میلیارد تومان در بخش آماده سازی و تأمین زیرساخت 

معاون امور صنایع وزارت صنعت،معدن وتجارت از تحق اهداف توسعه 
ســاخت داخل در سراسر کشــور خبرداد وگفت: در سال گذشته توسعه 
وتعمیق ســاخت داخل توســط اســتان ها 3میلیارد و200میلیون دار 
هدفگذاری شــده بود که با توجه به اقدامات انجام شــده ، این میزان به 

بیش از 3میلیارد و 500میلیون دار افزایش یافته است.
به گزارش شاتا، مهدی صادقی نیارکی در نشست مشترک با نمایندگانی 
ازانجمن صنایع شوینده ، آرایشی وبهداشتی ضمن تقدیر از اقدامات انجام 
شده در حوزه جهش تولید محصوات مقابله با بیماری کرونا اظهارداشت: 
مقام معظم رهبری ۴ ســال متوالی شعار سال را به بخش تولید و صنعت 
اختصاص دادند و خو شبختانه درسال گذشته با تاش صنعتگران کشورمان 

توانستیم شاهد رشد مناسبی در بخش تولید کشور باشیم.
وی به مرور وضعیت صنایع باشیوع ویروس کرونا پرداخت و افزود: در 
شرایطی بخش صنعت کشور توانست،رشد صنعتی را رقم بزند که شیوع 
ویروس کرونا ،شرایط نامساعدی برای بخش مولد کشور ایجاد کرده بود.

اما خوشــبختانه در حوزه تولید محصوات مورد نیاز مردم برای مقابله با 
این بیماری شاهد جهش خوبی بودیم.

معاون امور صنایع وزارت صنعت ، معدن وتجارت توسعه سرمایه گذاری 
در بخش های صنعتی و روند افزایشی تولید محصوات منتخب صنعتی 
را از جمله اقدامات انجام شــده در سال جهش تولید برشمرد و گفت: در 
حوزه توســعه وتعمیق ســاخت داخل نیز توسط صنایع سراسر کشور در 
بخــش های مختلف صنعتی 3میلیارد و500میلیون دار داخلی ســازی 

صورت گرفته است.

رشد 225 درصدی سرمایه گذاری صنعتی در 11 ماهه سال 99
صادقی نیارکی با تشــریح وضعیت شاخص های کان صنعت در سال 
گذشته خاطر نشان کرد: میزان سرمایه گذاری صنعتی در سال 99 با رشد 
225 درصدی به بیش از 1۸0 هزار میلیارد تومان طی 11ماه رسیده است 

که این میزان تا پایان سال روند افزایشی داشته است.
صادقی نیارکی افزایش 23 درصدی اشتغال صنعتی را از دیگر اقداماتی 
برشمرد که در سال جهش تولید بستر را برای فعالیت 121 هزار نفر فراهم 

کرده است.

 جهش تولید 2۰ محصول منتخب صنعتی
وی همچنیــن از جهش تولید 20 محصول منتخب صنعتی خبرداد و 
اظهار امیدواری کرد این روند در سال تولید ،پشتیبانی ها ، مانع زدایی با 
همکاری همه نهادها و دســتگاهای اجرایی حفظ و شاهد بهبود وضعیت 
صنعت درسال 1۴00 باشیم.گفتنی است در نشست با انجمن صنایع شوینده 
آرایشی و بهداشتی عاوه بر طرح چالش های پیش روی تولید مهمترین 

دستاوردها در سال گذشته تبیین شد.

امتناع در سیاست گذاری ریشه های یک 
در اقتصادی که بازیگران اصلی اش قهرمانان اقتصاد غیررســمی هستند، 
جای چندانی برای فعالیت رســمی وجــود ندارد.نمی دانم این چه حکمتی 
اســت که در دنیا اگر اتفاق بدی رخ دهد، کشور ما جزو اولین کشورهایی 
اســت که تحت تا ثیر عواقب منفی آن قرار می گیرد؛ اما اگر در مسیر بهبود 
قرار گیرد، کشــور ما جزو آخرین کشورهایی است که در مسیر بهتر شدن 
گام برمی دارد.ما جزو اولین کشــورهایی بودیم کــه گرفتار ویروس کرونا 
شــدیم و به احتمال بسیار زیاد جزو آخرین کشورهایی خواهیم بود که از 
ایــن تله نجات پیدا کنیــم. بنابراین جای تعجب ندارد اگر در زمینه توزیع 
واکســن جزو آخرین کشورهایی باشــیم که به واکسن دست می یابیم. این 
گمانه زنــی ابعاد گوناگونی دارد که در این نوشــته به یکی از آنها اشــاره 
می شــود. رئیس جمهــوری از فعاان بخش خصوصی خواســته در واردات 
واکســن مشــارکت داشته باشــند؛ اما بخش خصوصی به دو دلیل قادر به 
ورود به این مقوله نیســت.دلیل اول این است که »نمی تواند« و دلیل دوم 

اینکــه »نمی خواهد«. این »نمی تواند« چند دلیل دارد:
1- سیاســت گذاری اقتصادی در سال های گذشــته به گونه ای بوده که 
مجالی برای فعالیت »بخش خصوصی ســالم« باقی نگذاشــته و این بخش 
به این دلیل که قادر به فعالیت ســالم نبوده، بســیار نحیف و کم توان شده 
اســت. در عین حال به دلیل اقتضایی عمل کردن سیاست گذار در دور زدن 
تحریم ها، یک بخش خصوصی جعلی هم در کشــور شــکل گرفته و جای 
بخش خصوصی واقعی را گرفته اســت. در این شرایط، تحریم ها و بن بست 
ارتباط مالی و تبادل های بین المللی نیز عما از این بخش جز پوسته ای باقی 
نگذاشته است. فضای نامناسب کسب وکار، قوانین خلق الساعه و ریسک های 

سیاســی و اقتصادی را هم به این مجموعه اضافه کنید.
دلیل دوم این است که اخیرا در بازارهای بین المللی یک تلقی نادرست 
درباره بخش خصوصی ایران به وجود آمده است که البته خودمان در خلق 
آن نقش اساسی داشته ایم. از آنجا که در سال های گذشته بخش خصوصی 
صوری را برای دور زدن تحریم های ظالمانه روانه بازارهای جهانی کرده اند، 
اکنون بخــش خصوصی واقعی در مظان اتهام طرف های خارجی قرار دارد 

که واقعی نیســت یا تبدیل به ابزاری برای دور زدن تحریم ها شده است.
دلیل ســوم اینکه دریافت بخش خصوصی این اســت که اراده ای برای 
خروج اقتصاد ایران از مناســبات نوچه پــروری و تیولداری وجود ندارد؛ به 
همین دلیل در طول این ســال ها بنگاه های رانتی به شــدت رشد کرده و 
رشته امور را در دست گرفته اند. در اقتصادی که بازیگران اصلی اش قهرمانان 
اقتصاد غیررســمی هستند، جای چندانی برای فعالیت رسمی وجود ندارد.

در نهایت اینکه به نظر می رســد ســخن رئیس جمهــور محترم و دیگر 
مقامــات مرتبط، تعارفی بیش نیســت که اگر نبــود باید به جای دعوت از 

طریق ســخنرانی، سازوکار واردات واکسن را مشخص و اباغ می کردند.
اما بخش خصوصی با وجود احســاس مسوولیت در برابر سامت و جان 

مردم، به دایلی »نمی خواهد« وارد این مقوله شــود:
1- در ســال های گذشــته بخش خصوصی چندان به رسمیت شناخته 
نشده، بلکه به حاشیه رانده شده  است. بیشتر سیاست ها، قوانین و داوری ها 
در سال های گذشــته به سود شرکت های دولتی و حاکمیتی بوده و بخش 

خصوصی کنار گذاشته شده است.
 این در حالی اســت کــه در بازارهای بین المللی، هزینــه تحریم ها به 
نام بخش خصوصی نوشــته می شــود. تجار خارجی معمــوا هزینه تحریم 
احتمالــی، جریمه های آن و هزینه نقل و انتقال غیرمتعارف پول را به پای 
بخش خصوصی ایران می نویســند و عاوه بر آن وارد قراردادهای بلند مدت 
نمی شوند و این در حالی است که این بخش در داخل کشور هم به رسمیت 

انگار طفیلی است. شناخته نمی شود و 
 بــه همین دلیل هرگاه در اقتصاد شــبهه ای پیش آمده، ســاختارهای 
نظارتــی معموا به جای ریشــه یابی و برخورد با مســببان اصلی، فعاان 
بخــش خصوصــی را مجــازات کرده  اند.دلیل دوم اینکه بــه میزان زیادی 
نااطمینانی نسبت به آینده وجود دارد. یکی از عوامل نااطمینانی، انتخابات 

ریاست جمهوری و چیدمان دولت آینده است. 
از کجــا معلــوم کــه دولت آینــده مخالف واردات واکســن نباشــد و 
سیاســت گذاری دولت قبل از خود را باطل نکند؟ این یک واقعیت اســت 
که بخش خصوصی از یک ســوراخ، دو یا چند بار گزیده نمی شــود. وقتی 
یک بار سرمایه گذاری کند و به دایل متعدد ناکام بماند و مورد اتهام واقع 
شــود، خطایش را تکرار نخواهد کرد. در ســال های گذشته، نه یک بار که 

چندبار گزیده شده ایم.
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یک تحلیل گر بورس معتقد اســت: هنوز 
اصاح قیمتی به زمان شــاخص، تمام نشده 
و بــورس برای ورود پول هــای بزرگ هنوز 

آماده نیست.
در هفته ها و روزهایی که شــاخص  کل 
بورس جامه سرخ بر تن کرده است، برخی ها 
معتقدند برای درمان این آشفتگی بایستی نرخ 
سود بانکی کاهش یابد تا نقدینگی از سپرده 
های بانکی راهی بورس شــود. اما این باور از 
نگاه بسیاری از کارشناسان اقتصادی مردود 
است. زیرا ممکن اســت با کاهش نرخ سود 
بانکی، تاثیر نسبی در روند مثبت بازار سرمایه 
را شاهد باشیم، ولی قطعا این اثر تنها در بورس 
نیست بلکه در بازار کاا و مسکن، خودرو، ارز و 
... هم رشد قیمت اتفاق خواهد افتاد و نتیجه 
این روند، یعنی دوباره بروز شوک در اقتصاد 
را شاهد خواهیم بود که در نهایت باعث رونق 
بازار سفته بازی و دالی و ضرر و زیان به بازار 

سرمایه و ریزش شاخص بازار خواهد شد.
از ســویی وقتی نرخ ســود کاهش یابد 
نقدینگی باا می رود و نهادهای ناظر به بانک 
مرکزی فشار وارد می کنند که چرا نقدینگی 
رشد کرد و کاری نمی کنید؟ بنابراین مسیر 
کاهش نرخ سود در جهت رونق بازار سرمایه، 
از جمله تصمیماتی است که نیازمند نگاه کان 

به تمام ابعاد اقتصادی و پولی کشور است.
در اینباره مســعود اسامی؛ تحلیل گر و 

مــدرس بازارهای مالی در گفتگو با خبرنگار 
ایبِنا اظهار داشــت: با کاهش ســود بانکی، 
مقصد بعدی که برای پول های خارج شــده 
از بانک ها در نظر گرفته خواهد می شــود، 
مواردی همچون مســکن، خودرو، ارز، طا و 

حتی ارزهای دیجیتال خواهد بود.
وی افزود: در وضعیت فعلی کشور با توجه 
به تحریم های اعمال شــده، پول های خارج 
شده از بانک ها تمایلی به تولید نخواهند داشت 

و اگر این پول ها به سمت بازار خودرو، مسکن، 
ارز و طا سوق داده بشوند، باعث افزایش قیمت 
در این بازارها خواهد شــد و همچنین باعث 

تاطم در جامعه و افزایش تورم خواهد شد.
این کارشناس اقتصادی گفت: برای اینکه 
بررسی کنیم و ببینیم که آیا این پول ها وارد 
بازار سرمایه خواهند شد یا خیر؟ باید شاخص 
بازار ســرمایه را مورد بررســی قرار دهیم. با 
بررسی شاخص بازار سرمایه به این نتیجه می 

رسیم که هنوز اصاح قیمتی به زمان شاخص، 
تمام نشده و برای ورود پول های بزرگ هنوز 

آماده نیست.
وی تاکید کرد: پول های بزرگ در وسط 
روندهای نزولی به هیچ عنوان وارد بازار سرمایه 
نمی شــوند. باید بازار بعد از اصاح قیمتی و 
اصاح زمانی بســتر را بــرای ورود پول های 
بزرگ آماده بکند که هنوز این اتفاق نیفتاده و 
هنوز بستر برای ورود پول های بزرگ در بازار 

سرمایه وجود ندارد.
اسامی در مورد راهکار برای بهبود وضعیت 
بازار سرمایه اظهار داشت: در چند وقت اخیر 
با بررســی عرضه و تقاضا مشاهده می کنیم 
که عرضه ســنگین یا فروش ســنگینی در 
بازار ســرمایه نداریم. مشــکل بورس در این 
مقطــع زمانی می تواند به نبود تقاضا و نبود 
خریدهای بزرگ مربوط باشــد، که این هم 
به دلیل تمام نشــدن اصاح شاخص است. 
البته این راه هم باید در نظر داشــته باشیم 
که دستکاری در بازار سرمایه، روند اصاحی 
را طوانی تر خواهد کرد. اینگونه که هرگونه 
تغییر در روند طبیعی بازارهای مالی در کوتاه 
مدت می تواند آن هدفی که در ذهن داریم را 
محقق کند ولی قطعا در میان مدت و بلندمدت 
پاسخ عکس خواهد داد. آخرین دستکاری در 
بازار ســرمایه، تغییر دامنه نوسان بود که به 
جز اینکه نقدشــوندگی بازار سرمایه را تحت 
تاثیر منفی قرار داده، خروجی دیگری نداشته 
است. در حقیقت نقدشوندگی در اکثر سهم 
ها، نزدیک به صفر شده است. دستکاری فقط 
این مسیر را عوض می کند، ولی نتیجه همان 

خواهد بود که باید اتفاق بیفتد.
وی افزود: باید منتظر اتمام اصاح شاخص 
از لحاظ قیمتی و زمانی باشیم. بعد از اتمام، 
قطعا ورود پول و قطعا رشد شاخص را شاهد 

خواهیم بود.

عضو کمیســیون صنعت اتاق بازرگانی اظهار کرد: برآیند سه موضوع رفع 
احتمالی تحریم ها، نتایج انتخابات و رویه و سیاست ها در دولت آتی و کنترل 

کرونا از موضوعات مهمی است که در سال 1۴00 بر اقتصاد تاثیر می گذارد.
حسن احمدیان تصریح کرد:  اقتصاد ایران در سال 1۴00 دستخوش تحواتی 
خواهد شد که وقوع یا عدم وقوع این تحوات محتمل است. یکی از این تحوات 
موضوع رفع تحریم ها است و در ایران نیز موضوع برگزاری انتخابات و نتایج آن 

در روند اقتصادی کشور تاثیرگذار خواهد بود.
وی افزود: نوع نگرش و مدیریتی که تیم جدید دولت در پیش خواهد گرفت 
نیز در آینده اقتصادی بسیار تاثیرگذار خواهد بود و اکنون نمی توان براساس 
گرایشات سیاسی گروه ها تعیین کرد که چه سیاست ها و رویه هایی در اقتصاد 

ایران پیگیری خواهد شد.
عضو کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی تهران خاطرنشان کرد:  کرونا نیز یکی 
از دایلی است که اقتصاد جهان و ایران را از بیش از یک سال گذشته تحت 
تاثیر قرار داده و با توجه به اینکه تسلط بر این بیماری به صورت فراگیر حاصل 
نشــده است، می تواند اقتصادها از جمله اقتصاد ایران را تحت تاثیر قرار دهد؛ 
در مجموع برایند سه موضوع رفع احتمالی تحریم ها، نتایج انتخابات و رویه و 
سیاست ها در دولت آتی و موضوع کنترل کرونا از موضوعات مهمی است که 

اقتصاد ایران را در سال 1۴00 تحت تاثیر قرار خواهد داد.
احمدیان عنوان کرد: شرایط اقتصاد ایران در بحث رفع ابهام از موضوعاتی 
که در ســال 9۸ و 99 وجود داشــته است رو به بهبود است، اما اینکه برآیند 
این بردارها چه نتایجی برای اقتصاد ایران به همراه خواهد داشت، هنوز چندان 

مشخص نیست.
وی گفت: تاثیر این موارد بر تامین مواد اولیه، نرخ ارز، نرخ تورم و ســایر 

موضوعاتی که تولید با آن دست به گریبان است تاثیرگذار خواهد بود. بهبود 
مناســبات سیاسی می تواند شــرایط تامین مواد اولیه یا تسهیل در بازارهای 
صادراتی را فراهم کند و دســتخوش تصمیم گیری هایــی خواهد بود که در 

باادست اتخاذ می شود.
عضو کمیسیون صنعت اتاق بازرگانی تهران  در پاسخ به این پرسش که بانک 
مرکزی برای کنترل تورم و افزایش ارزش پول ملی باید چه مسیری را در پیش 
گیرد، خاطرنشان کرد:  تمرکز بانک مرکزی بر تامین ارز کشور قرار گرفته و از 
آنجا که به دایل تحریم، عدم تصویب FATF ، مشکات صادراتی و موارد دیگر 
ارز صادراتی به کشور بر نمی گردد مانند سایر مسائلی که از جنس دستوری، 
مدیریت شده یا قیمت گذاری شده، ورود پیدا می کند که به طور طبیعی تاثیرات 

نامناسب خود را در اقتصاد ایران به همراه خواهد داشت.
وی بــا بیان اینکــه برگزاری انتخابــات، موضوعات مربــوط به تحریم و 
تصویب یا عدم تصویب FATF  بر نرخ ارز تاثیرگذار است و سیاست های بانک 
مرکزی نیز منوط به تعیین تکلیف این احتماات اســت، اظهار کرد: طبیعی 
اســت که رفع محدودیت های فروش نفت،  تســهیل صادرات و بازگشت ارز 
 صادراتی به کشــور گزینه هایی است که در سیاست های بانک مرکزی به این 

منظور تاثیرگذار است.

بخش کشاورزی در تنگنای جدال های جناحی
بازنده فضای موقت و ناپایداری، بخش کشــاورزی و منافع ملی اســت که 
به جــای برخورداری از برنامه های درازمدت و اساســی، در این بیم و امید، تن 

به روزمرگی می دهد.
زمینه های فرهنگی و قانونی مناسب برای عرضه دیدگاه های مختلف که به 
منافع ملی پایبند باشند، از الزامات اساسی برای تحقق نظام مردم سااری است. 
اینکه آیا جامعه ما تاکنون در مســیر تکوین و توســعه چنین زمینه ای حرکت 
کرده اســت، جای تأمل بسیار داشته و البته که موضوع این نوشتار نیست. اما 
اگر در ســایه عزمی ملی بخواهیم در نهادینه ساختن چنین زمینه ای بکوشیم 
باید در عرصه هایی تمرین کنیم که بیش از همه ماهیتی فراجناحی دارد. بخش 
کشاورزی همواره عهده دار گســترانیدن سفره ای از ظرفیت های طبیعت برای 
تمامی تنوع جامعه اســت. پس به منظور بهره وری پایدار از این سفره فراگیر و 
به لحاظ مبانی فنی و علمی تولید و نیز طیف گســترده مصرف کنندگان، باید 
آن را از حصار تنگ جناح بندی های سیاســی رهانیــده و تنها بر محور منافع 

ملی سامان یابد.
چنین ســفره ای مصداق توصیه ابوالحسن خرقانی، عارف بزرگ قرن چهارم 
هجری است که گفت »آنکه در این سرا درآید نانش دهید و از ایمانش مپرسید، 
چه آنکس که نزد باری تعالی به جان ارزد البته بر خوان بوالحسن به نان ارزد«. 
حاا که ناگزیریم دســتاوردهای این بخش را برای تمامی آحاد جامعه و بدون 
هیچ گونه مرزبندی در نظر بگیریم، پس چرا از شایسته ترین های مردم و بی عنایت 
به جایگاه سیاسی آنان بهره نگیریم؟ ساختار و دیدگاه های مدیریت در بیش از 
چهار دهه گذشته به شدت متأثر از تحوات سیاسی و جابه جایی های جناحی 
هم در عرصه اجرائی و هم نظارتی بوده اســت. اینکه این نوسانات تا چه اندازه 
به ناپایداری برنامه های اجرائی و تشــتت در تدوین یک نقشه راه مدون منجر 

شده است را باید در قالب بررسی های دامنه داری واکاوی کرد.
در این فشرده تنها به سلسله عزل و نصب های مداوم مدیران در این ساختار 
فربه و کم جان اشاره می شود. این اشاره از آنجا اهمیت دارد که با تغییر مدیریت 
دســتگاه اجرائی کشــور در چند ماه آینده، مجددا با موجی از عزل و نصب در 
دســتگاه متولی بخش روبه رو می شویم. تغییراتی که بیش از چگونگی برنامه ها، 
عناصر حقیقی و میزان دوری و نزدیکی آنها به میز اصلی را نشانه می گیرد. به 
خاطر داریم که در ســال 9۸ محمود حجتی تحت  فشارهای مجلس دهم وادار 
به اســتعفا شــد. اگر تنها مروری به انبوه عزل و نصب های صورت گرفته در این 
وزارت و در خال دو ســال اخیر بیفکنیم، وجود احساس ناپایداری در مدیران 

آن انکارناپذیر است.
چنین مدیرانی قاعدتا برای برنامه ریزی و اجراهای درازمدت انگیزه و آمادگی 
ندارند بلکه چه بسا در وسوسه افزودن بر رزومه و تبعات مالی تن به این ناپایداری 
می دهند. هم اکنون موجی از موقت بودن بر تحرک این مدیران و برای ماه های 
پیش رو )به خصوص اگر دولت آینده از جناحی دورتر باشد( سایه افکنده است. 
بدون تردید بازنده چنین فضای موقت و ناپایداری، بخش کشاورزی و منافع ملی 
است که به جای برخورداری از برنامه های درازمدت و اساسی، در این بیم و امید، 
تن به روزمرگی می دهد. حال که در کوران تحریم ها و بیش از هر زمان دیگری 
به اهمیت و نقش بخش کشــاورزی در پایداری کشور پی بردیم ای کاش برای 
همیشه، گزینش مدیریت های آن را از تیررس جدال های جناحی دور بداریم.

بــاور کنیم که روش های بهره وری پایــدار از آب و خاک و صیانت از منابع 
تجدیدناپذیر و... اساسا با معیارهای رایج در انتخاب مدیران هیچ گونه همبستگی 
ندارد. و سرانجام آنکه باور کنیم اگر هر کس که در این سرا درآید، باید نانش داد 
و او را تفتیش نکرد. پس هر کس نیز که برای گستردن این سفره آمد، تنها باید 
از شایســتگی و عزم و عهدش به منافع ملی اطمینان یافت؛ آنان که بر میثاق 
دیرین خود، وسوسه مقام و جاذبه مال هرگز بر صیقل وجودشان رنگ نمی گیرد.

سه عامل موثر بر اقتصاد ایران در سال ۱۴۰۰

خروج نقدینگی از سپرده ها به سمت بورس نمی رود

 خبر
 اولین اقدام بانک مرکزی در سال جدید کنترل اعتبارات است

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: با توجه به نقدینگی بیش از حد 
موجــود در جامعه، باید نقدینگی های موجود را کانالیزه کرد. جعفر قادری عضو 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسامی ، در رابطه با اقدامات احتیاطی 
بانک مرکزی در سال جدید در رابطه با تثبیت شدن شرایط اقتصادی، اظهار کرد: 
اولین اقدامی که بانک مرکزی باید در ســال جدید صورت دهد کنترل بر روی 
اعتبارات است. یعنی طوری راهبری کند که اعتبارات به سمت تولید سرازیر شود.

وی ادامه داد: این اعتبارات می تواند پروژه های نیمه تمام را به سرانجام برساند و قابل 
بهره برداری کند و همچنین ظرفیت تولید کشور را افزایش دهد.عضو کمیسیون 
برنامــه و بودجه مجلس گفت: امروزه نقدینگی بیــش از حد در جامعه موجود 
است که باید بانک مرکزی تدبیری بیندیشد تا این نقدینگی سرگردان در سطح 
جامعه جمع آوری شود و همچنین باید سیاستی را اتخاذ کند تا دیگر نقدینگی 
جدیدی تولید نشود یعنی باید نقدینگی های موجود را کانالیزه کرد.قادری بیان 
کرد: بانک مرکزی باید با ابزارهای مختلفی که موجود است و همچنین با کمک 
فعاان اقتصادی شرایط را طوری مهیا کند که دیگر شاهد افزایش تورم در جامعه 
نباشیم و در مقابل تولید افزایش پیدا کند.وی با بیان اینکه راهکارهای مختلف 
دیگری نیز وجود دارد که باید بانک مرکزی و تیم اقتصادی دولت از آن استفاده 
کنند، تصریح کرد: یک نمونه آن بازار سرمایه یا همان بورس است که باید در آنجا 
سیاستی اتخاذ شود که سرمایه ها به سمت تولید سرازیر شوند همچنین نیاز است 
در مجلس کانال هایی تعبیه شود تا مشخص شود که نقدینگی ها به چه صورت 
و از چه طریقی جذب شــود و به تولید انتقال پیدا کند.عضو کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس گفت: مقرر شــده است تا کمیسیون جهش تولید جلسه ای را با 
دستگاه های مختلف برگزار کند تا مشخص شود راه های تامین منابع مالی برای 

تولید چیست و چگونه از آن به نحو احسن استفاده شود.

 موافقت بانک مرکزی با تزریق ۴۵ هزار میلیارد ریال
بانک مرکزی با تزریق ۴5 هزار میلیارد ریال نقدینگی در قالب توافق بازخرید با 
سررسید 1۴ روزه با حداقل نرخ 19.۸0 درصد به بانک های متقاضی موافقت کرد.

به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، پیرو اطاعیه روز سه شنبه 17 فروردین ماه 
1۴00 مبنی بر برگزاری حراج خرید مدت دار اوراق بدهی دولتی در عملیات بازار 
باز، پنج بانک و موسســه اعتباری در مهلت تعیین شــده سفارش فروش اوراق 
بدهــی دولتی در قالب توافق بازخرید )ریپو( را در مجموع به ارزش 117.3 هزار 
میلیارد ریال از طریق سامانه بازار بین بانکی به بانک مرکزی ارسال کردند.با توجه 
بــه پیش بینی بانک مرکزی از وضعیت نقدینگی در بازار بین بانکی، موضع پولی 
بانک مرکزی در این هفته تزریق نقدینگی بود. از این رو، بانک مرکزی با تزریق 
۴5.0 هزار میلیارد ریال نقدینگی در قالب توافق بازخرید با سررسید 1۴ روزه با 
حداقل نرخ 19.۸0 درصد به بانک های متقاضی موافقت کرد. معامات مربوط به 
این عملیات توسط کارگزاری بانک مرکزی در روز دوشنبه 23 فروردین ماه انجام 
شــد. به عاوه، در هفته منتهی به 23 فروردین، بانک ها و موسسات اعتباری در 
هفت نوبت از اعتبارگیری قاعده مند در مجموع به ارزش 2۴7 هزار میلیارد ریال 
استفاده کردند. همچنین در این دوره، مبلغ 26۸.5 هزار میلیارد ریال از ریپوی 
انجام شده در قالب اعتبارگیری قاعده مند سررسید شد. بانک ها و موسسات اعتباری 
غیربانکی می توانند در روزهای شنبه تا چهارشنبه از اعتبارگیری قاعده مند )دریافت 
اعتبار با وثیقه از بانک مرکزی( مشروط به در اختیار داشتن اوراق بدهی دولتی و در 
قالب توافق بازخرید با نرخ سود سقف داان )22 درصد( استفاده کنند. همچنین 
در هفته منتهی به 23 فروردین 1.۴ هزار میلیارد ریال اوراق بدهی دولتی متعلق 
به بانک مرکزی توسط کارگزاری این بانک در بازار ثانویه فروخته شد.شایان ذکر 
است بانک مرکزی در چارچوب مدیریت نقدینگی مورد نیاز بازار بین بانکی ریالی، 

عملیات بازار باز را به صورت هفتگی اجرا می کند. 

 
مهار تورم، شرط ازم حل سایر چالش ها 

کارشناس اقتصادی گفت: اگر بانک مرکزی بتواند تورم را کنترل کند، 
از این طریق می تواند نقشــی که برای تقویت ارزش پول ملی و مدیریت 

بازار ارز باید ایفا کند را به خوبی انجام دهد.
دکتر همتی رییس کل بانک مرکزی ششــم فروردین ماه 1۴00 در 
یادداشتی اینستاگرامی به تشریح اولویت های بانک مرکزی برای تحقق 
شــعار ســال 1۴00 و اجرای عملی بیانات رهبر معظــم انقاب در ایام 
نوروز پرداخت. رییس شــورای پول و اعتبار در این یادداشت به اولویت 
هایی همچون مهار تورم، تقویت ارزش پول ملی،  محدود کردن رشــد 
نقدینگــی، کاهش ناترازی بانک ها مدیریت نوســانات ارز، هدایت منابع 
بانکی به ســمت تولید و ارتقای شفافیت و مقابله با هرگونه پولشویی در 

سال جدید تاکید کرد.
کامران ندری استاد اقتصاد دانشگاه امام صادق )ع( با اشاره به اولویت 
های مطرح شــده گفت: اصلی ترین ماموریت و وظیفه هر بانک مرکزی، 
کنترل و مهار تورم اســت.  در حقیقت اگر تورم را کنترل کنیم، ارزش 
پول ملی هم تقویت می شود. اینکه می بینید نرخ ارز هر چندگاهی یک 
جهشــی را تجربه می کند، )صرفنظر از تحریم ها( یک بخشی از آن به 
دلیل تورم اســت.وی افزود: یعنی تورم داخلی در اقتصاد باعث می شود 
که قدرت رقابت پذیری کااهای داخلی نسبت به کااهای خارجی کاهش 
پیــدا کند، به همین خاطر هر از چندگاهی نرخ ارز به یک باره جهش و 
افزایش پیدا می کند، تا این کاهش درجه رقابت پذیری کااهای داخلی 
در مقایســه با کااهای خارجی ترمیم و اصاح شــود. بنابراین اگر تورم 
مهار و کنترل شود، اهداف بعدی یعنی تقویت ارزش پول ملی و کنترل 
نوســانات نرخ ارز، به طور نسبی محقق می شود. البته نمی گویم که به 
طور 100 درصد با کنترل تورم مســئله نرخ ارز مدیریت می شود، زیرا 
اگر تحریم ها برداشــته نشــود و نتوانیم صادرات داشته باشیم، همیشه 

بــا چالش نرخ ارز در اقتصاد مواجــه خواهیم بود. منتهی یکی از عوامل 
اثرگذار بر نرخ ارز، همواره تورم بوده و هست. بانک مرکزی نیز با تحریم 
ها کاری نمی تواند انجام دهد، ولی اگر بتواند تورم را کنترل کند، از این 
طریق می تواند نقشی را که برای تقویت ارزش پول ملی و مدیریت بازار 
ارز باید ایفا بکند را انجام دهد و بیشترین از بانک مرکزی انتظار نداریم.

ندری در ادامه یادآور شد: در خصوص بحث بعدی یعنی هدایت منابع 
به سمت تولید هم باید گفت اگر منظور این است که نظام وام دهی در 
بانک ها اصاح و عادانه تر شود و همه مردم به وام های بانکی دسترسی 
آسان داشته باشند، تبعیض ها برداشته شود، کسب و کارهای کوچک و 
متوسط به همان اندازه ای که شرکت های بزرگ از منابع بانکی استفاده 
می کنند، اینها نیز به ســهولت به تسهیات و وام های بانکی دسترسی 
داشــته باشند، بایســتی گفت که این سیاست و اولویت، کاما درست و 
خوب اســت و حرکت در این مســیر، گام موثری در اصاح نظام بانکی 
محســوب می شود. ولی اگر منظور این باشد که نقدینگی خلق کنیم و 
سپس این نقدینگی خلق شده را به سمت تولید هدایت کنیم، باید گفت 

که این یک امر نشــدنی و محال است. زیرا خلق بیش از حد نقدینگی، 
فقط منجر به تورم می شود و هیچ کمکی به تولید نمی کند.

این کارشناس اقتصادی در خصوص مبارزه با پولوشویی نیز گفت: این 
هدف و اولویت کاما درست است. در سال های گذشته، در مقایسه با نظام 
بانکی بین الملل، موضوع مبارزه با پولشــویی و شفافیت را خیلی جدی 
نگرفتیم، در حقیقت اگر تحریم ها برداشته شود، به خاطر مشکاتی که 
در زمینه مبارزه با پولشــویی داریم، نمی توانیم با نظام بانکی بین الملل 
ارتبــاط برقرار کنیم. به بیان دیگــر، FATF از ایران چه می خواهد؟ می 
خواهد شفافیت داشته باشد. معامات و تراکنش هایی که از مبدا ایران 
یا به مقصد ایران، انجام می شود، اینها باید شفاف باشد و مشخص شود 
بابت چه معامله ای بوده است. به بیان دیگر، هدف مبارزه با تروریسم و 
مبارزه با پولشویی، همین شفافیت است.به گفته کامران ندری، ناترازی 
های برخی بانک ها به گونه ای اســت که صورت های مالی آنها، دارای 
مشــکل اســت. در واقع دارایی ها و بدهی های بانک ها و جریان ورود 
و خروج نقدینگی شــان، با یکدیگر همخوانی ندارد. بنابراین تعدادی از 
این بانک ها زیان ده هســتند. وی تاکید کرد: اصاح صورت های مالی 
برخی از بانک های ناتراز، بر اساس استانداردهای بین المللی باید انجام 
شــود.این استاد اقتصاد معتقد اســت: اگر ما نتوانیم این مسائل را حل 
کنیم، برداشــته شدن تحریم ها هم مشکات بانکی ما را حل نمی کند. 
یعنی بانک های دنیا با بانک هایی که شفافیت کافی را ندارند و صورت 
های مالی آنها، مشــکل دارد، ارتباطی نخواهد داشت.وی در جمعبندی 
صحبت های خود اظهار داشت: در این شرایط حساس کنونی، باید تمرکز 
مســئوان اقتصادی بر حل مشکل تورم باشد. زیرا شرط ازم و نه کافی 
برای حل سایر چالش ها و مشکات اقتصادی، این است که اول معظل 

تورم را کنترل و مهار کنیم.

 
حل موضوع ارز چند نرخی به رفع تورم ایران کمک می کند 

مدیــر بخش خاورمیانه و آســیای مرکزی صندوق 
بین المللی پول گفت: برای پرداختن به مســاله تورم، 
مهم است موضوع رژیم چند ارزی موجود در ایران حل 
شــود و این امر به طورکلی ثبات اقتصاد کان را بهبود 

خواهد داد.
جهاد آزور، مدیر بخش خاورمیانه و آسیای مرکزی 
صنــدوق بین المللی پول بــه رویترز گفت: »ما انتظار 
داریم اقتصاد ایران در سال جدید و آینده میادی رشد 

مثبت را ثبت کند.«
این نهاد بین المللی در گزارش پاییز ســال گذشته 
خود پیش بینی کرده بود اقتصاد ایران در سال 2020، 
پنج درصد کوچک تر شــود )یعنی به منفی 5 درصد 
برســد( اما در جدیدترین گزارش خود که هفته پیش 
منتشر شد، اعام کرد اقتصاد ایران رشد 1.5 درصدی 

در ســال 2020 داشته و در سال 2021 نیز رشد 2.5 
درصــد را ثبت خواهد کرد.آزور ادامه داد: »برای اینکه 
اقتصاد ایران روند رو به پیشرفت داشته باشد، آغاز مقابله 
با برخی از نقاط ضعف موجود در اقتصاد این کشور حائز 
اهمیت اســت.«»برای پرداختن به مســاله تورم، مهم 
است موضوع رژیم چند ارزی موجود در ایران حل شود 
و ایــن امر نه تنها به رفع تورم کمک خواهد کرد بلکه 

به طورکلی ثبات اقتصاد کان را بهبود خواهد داد.«
آزور گفــت بهبود شــمول )فراگیری( مالی، اصاح 
بخش مالی و شــرکت های دولتی و همچنین، ایجاد 
فضای بیشتر برای بخش خصوصی که به ایجاد فرصت 
های شغلی کمک خواهد کرد، باید در اولویت قرار گیرد.

جمهوری اسامی ایران سال گذشته از صندوق بین 
المللی پول وام اضطراری 5 میلیارد داری برای مقابله 

با شیوع کرونا درخواست کرده است.اما آزور گفت که این 
درخواست »به منظور کسب اطاعات ازم برای ارزیابی 
نیــاز به تراز پرداخت و همچنین ظرفیت بازپرداخت و 
پایداری بدهی« هنوز در حال بررسی است.به گزارش 
فــارس، هفته گذشــته، صندوق بیــن المللی پول در 
جدیدترین گزارش چشم انداز اقتصادی جهان، از رشد 
یک درصدی رشد اقتصادی ایران در سال 2021 نسبت 
به ســال قبل خبر داد و اعام کرد که این رقم در سال 

جاری میادی به 2.5 درصد خواهد رسید.

  افزایش نرخ تورم و بیکاری
بر اساس این گزارش، نرخ تورم ایران در 2021 برابر 
با 39 درصد و نرخ بیکاری 11.02 درصد برآورده است.

این ارقام برای سال 2020 نیز به ترتیب 36.5 درصد 

و 10.۸ عنوان شده است.

IMF درخواست وام ایران از  
در اسفند ماه سال 9۸، رئیس کل بانک مرکزی اعام 
کرد: طی نامه ای بــه رئیس صندوق بین المللی پول 
خواستار تسهیات 5 میلیارد داری از طرح 50 میلیارد 
داری تســهیات سریع آن صندوق برای پیشگیری و 
درمان و مقابله با آثار اقتصادی ویروس کرونا شده است.

پس آن در فروردین 99، یک سخنگوی وزارت خارجه 
آمریکا در گفت  وگو با المانیتور گفت دولت این کشور 
با اعطای وام از ســوی صندوق بین المللی پول به ایران 
مخالف اســت.از آن زمان تاکنون که بیش از یک سال 
می گذرد، این نهاد بین المللی در حال بررسی اعطای 

وام به ایران است.

 تسریع در صدور استعام ها و اصاح دستورالعمل استهاک دارایی ها تا ۱۵ اردیبهشت از سوی سازمان امور مالیاتی کشور تصویب شد
به گزارش شبکه اخبار اقتصادی و دارایی )شادا( فرهاد دژپسند در پایان این نشست و در جمع خبرنگاران رسانه ملی با اشاره به نامگذاری امسال برای حمایت از تولید از سوی مقام معظم رهبری افزود: یکی از محورهای جدی که 

در موانع زدایي مورد توجه قرار می گیرد، رفع مقررات زائد است ، ضمن اینکه بهبود فضای کسب و کار به تسریع و روان سازی سرمایه گذاری و تقویت تولید کمک می کند.
دژپسند در ادامه گفت: درجلسه امروز نیز که نخستین جلسه هیئت عالی مقررات زدایی و تسهیل مجوزهای کسب و کار در سال 1۴00 بود، مقرر شد به زیرمجموعه های وزارت میراث فرهنگی و گردشگری برای افزایش سرمایه گذاری 

تفویض اختیار شود.وزیر اقتصاد افزود: همچنین مقرر شد کانون وکا و مشاوران خانواده قوه قضاییه به عنوان یکی از مراجع صدور مجوز در نظر گرفته شوند.
وی افزود: در حوزه مالیات مصوباتی داشتیم تا تولیدکنندگان سریعتر استعام های مالیاتی خود را دریافت کنند و مقرر شد قانون استهاک دارایی در حوزه مالیاتی نیز حداکثر تا 15 اردیبهشت برای کمک به تولید کنندگان اصاح شود.

دژپسند اضافه کرد: در حوزه گمرکی نیز مصوباتی برای ترخیص سریعتر کاا ها داشتیم و مقرر شد پرداخت حقوق گمرکی در پایان اظهار کاا باشد که پیش از این در ابتدای اظهار انجام می شد.
وزیر اقتصاد همچنین در بخش دیگری از این مصاحبه درباره پرداخت سود بانک ها گفت: این سود باید بر اساس مصوبات شورای پول و اعتبار باشد در غیر اینصورت اگر بانک ها بخواهند سودی بااتر از مصوبات پرداخت کنند این 

عدد به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی شناخته نمی شود و باید مالیات آن را بپردازند و این موضوع را به طور جدی پیگیری می کنیم.



۴

روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
شنبه  1400/01/28

شماره : 1068
سیدمحمد قیصری  -   ایده روز |با تاکید 
بر اینکه تحلیل و تصویرهایی که در تئاترها، 
فیلم ها و یا گزارشات از کودکان کار و خیابان 
ارائه می شود، باید مبتنی بر واقعیت و نگاهی 
همه جانبه  به زندگی آنها باشــد، می گوید: 
اکثریت قریب به اتفاق کودکان کار و خیابان 
برای تامین معاش خانواده خود کار می کنند.

سیدحسن موســوی چلک با بیان اینکه 
کودکان کار و خیابان در چند گروه مختلف 
دسته بندی می شــوند، گفت: برخی از این 
کودکان دارای سرپرســت موثر هستند، در 
ایــن میان برخی از آنها بــا خانواده ارتباط 
مستمر و یا غیر مستمر دارند و برخی نیز با 
وجود اینکه دارای خانواده هستند ارتباطی با 
آنها ندارند. برخی از کودکان کار نیز هستند 
که فاقد سرپرســت اند. برخی دیگر از آنها، 
دارای خانواده نیســتند اما قیم دارند و با او 
کار می کنند امــا این ارتباط الزاما به منزله 
این نیست که قیم از آنها بیگاری می کشد.  
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران به 
تشریح دیگر گروه های کودکان کار و خیابان 
پرداخت و ادامه داد: گروه دیگری از کودکان 
کار هستند که ایرانی نیستند که در این دسته 
نیز گروهی فاقــد برگه هویتی اند و گروهی 
دیگر دارای برگه هویتی هستند اما در بین 
کودکان کار و خیابان ممکن است کودکانی 
هم باشند که ســابقه ارتکاب بزه را داشته 
باشند و یا دچار اعتیاد و یا معلولیت باشند.

موســوی چلک بیان کــرد: در میان این 
کودکان کار و خیابان، کودکانی هم هستند 

)چه آنهایی که دارای خانواده هستند و چه 
آنهایی که خانواده ای ندارند( که ســرپناهی 
ندارنــد، در این راســتا گروه هایــی آنها را 
شناسایی و به آنها سرپناه می دهند و از آنها 
بهره کشــی های مختلفی می کنند اما اینکه 
وجه غالب کــودکان کار و خیابان را با این 
مشــخصه که همه توسط باندها مورد سوء 

استفاده قرار می گیرند، صحیح نیست. 
وی با بیان اینکه اکثریت قریب به اتفاق 
کودکان کار و خیابــان برای تامین معاش 
خانواده خود کار می کنند، در پاسخ به سوالی 
درخصوص وجود باندهای مافیایی کودکان 

کار، گفت: نمی توان وجود باندهای مافیایی 
کودکان کار را نفی کرد، اما به طور قطع تعداد 
این باندها زیاد نیســت و اشراف اطاعاتی 

همکاران انتظامی بر روی آنها زیاد است.  
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران 
با اشــاره به دوران فعالیت خود در سازمان 
بهزیستی صحبت های خود را اینطور تکمیل 
کرد و گفت: در زمان فعالیت خود در سازمان 
بهزیســتی، در چند مورد در این زمینه به 
تشخیص رسیده بودیم و به همکاران انتظامی 
اعام شد. یکی از این باندها در سمت ترمینال 
بعثــت و دیگری در محله ای در فرحزاد بود 

که به محض اطاع رسانی به نیروی انتظامی، 
بررسی های ازم انجام شد.

موسوی چلک با اشاره به اینکه در برخی 
موارد نیز شناسایی این باندها سخت است، 
یادآور شــد: از سویی دیگر اغلب افرادی که 
باندهای مافیایی کودکان را تشکیل می دهند 
سعی می کنند به نوعی کودکان را وابسته به 
مواد مخدر کنند تا به نحوی این کودکان برای 

تامین مواد هم که شده کار کنند.
وی در بخــش دیگــری از این گفت وگو 
در پاسخ به سوال دیگری درخصوص نحوه 
برخورد مردم با این کودکان نیز اظهار کرد: 

باید بپذیریــم که حذف کــودکان کار در 
شــرایط کنونی ما امکان پذیر نیست، زیرا 
حال اقتصاد خوب نیست و تا زمانی که نظام 
رفاه تامین اجتماعی کارآمد نداشته باشیم 
این بخشــی از محصول نظام ناکارآمد رفاه 
و تامین اجتماعی اســت که به صورت قتل، 
جرم، کودکان کار و خیابان و... خود را نشان 
می دهد؛ ضعف نظام رفاه و تامین اجتماعی 
فقر و مشکات مردم بیشتر شده و طبیعتا 
زمانی که گفته می شــود بیش از ۸0 درصد 
کودکان کار و خیابان از افرادی هستند که 
برای تامین معاش خانواده خود کار می کنند 
یعنی مجبورند معاش خانواده را تامین کنند، 
پس،حذف این کودکان امکان پذیر نیست و 
اگر بخواهیم آنها را حذف کنیم این کودکان 

به سمت مشاغل زیرزمینی می روند.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران با 
اشاره به شناسایی کودکان کار و برنامه ریزی 
متناسب با ویژگی هر فردی تصریح می کند: 
تشــکیل پرونده مدیریت مــورد در قالب 
مددکاری اجتماعی فردی برای این کودکان 
و خانواده هایشان موجب می شود که براساس 
شرایط و نیاز آنها برنامه ریزی صورت گیرد. 
برخــی از این کــودکان نیازمنــد حمایت 
اجتماعی مستمر هستند و اگر تحت پوشش 
قرار نگیرند، نمی توان برای آنها کاری کرد. 

موســوی چلک خاطرنشــان کرد: عده  
دیگری از کودکان کار نیز درگیر مواد مخدر 
و سایر آسیب های اجتماعی هستند که باید 

خدمات خاص خودشان را دریافت کنند. 

رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران : 

وجود باندهای مافیایی کودکان کار نفی نشد

اجرای دو طرح » پویش مردمی کودکان سایبری و فرهنگیاران سایبری« توسط پلیس فتا
رئیس پلیس فتا ناجا از اجرای دو طرح »پویش مردمی کودکان سایبری« 
و »فرهنگیاران سایبری« توسط پلیس سایبری کشور خبر داد و گفت: دریافت 
گزارش های مردمی در سامانه گفت و گو بر خط پلیس فتا نسبت به سال 
139۸، 56 درصد افزایش یافته است. سردار وحید مجید از اجرای دو طرح 
»پویش مردمی کودکان سایبری« و »فرهنگیاران سایبری«  با هدف ارتقای 
مهارت ها و آگاهی های اجتماعی خبر داد و ضمن اشاره به فرمایش فرماندهی 
معظم کل قوا مبنی بر اینکه اهمیت امنیت فضای مجازی اظهارکرد: در این 
رابطه با هدف ارتقای امنیت 26۸ نقطه در حوزه فضای سایبرکشور در حال 
فعالیت هستند. وی ادامه داد: تقویت ارتباط با شهروندان از طریق بستر چت 
آناین انجام شده که در این راستا دریافت گزارشات در سامانه گفت و گو بر 
خط نسبت به سال 139۸، 56 درصد افزایش یافته و محورهای اصلی گزارش 
ها، »راهنمایی  هایی در خصوص کاهبرداری تلفنی و پیامکی، برداشت غیر 
مجاز، پیگیری امور پرونده و ایجاد مزاحمت در فضای مجازی«  بوده است.

رئیس پلیس فتا ناجا افزود: در خصوص توســعه، توانمندسازی و ایجاد 
ظرفیت و تامین امنیت در ســازمان ها و نهادهای کشوری تفاهمنامه های 
متعددی در حوزه پژوهشــی و دانشی با سازمان ها و معاونت  ها  از جمله 

معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری در جهت ظرفیت ســازی برای 
استفاده از شرکت های دانش بنیان امضا شده است. وی در ادامه از همکاری 
مســتمر و تنگاتنگ با معاونت حقوقی و امور مجلس ناجا، کمیسیون های 
تخصصی مجلس شورای اسامی و قوه قضائیه در تدوین طرح ها و لوایح فضای 
مجازی، طرح حمایت از کاربران و خدمات در فضای مجازی، در خصوص قمار 
و شرط بندی، طرح تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار و پیش نویس نظریه 
عمومی کمیته حقوق کودک مربوط به کودکان در فضای دیجیتال خبر داد. 
رئیــس پلیس فتا ناجا با اجرای طرح ارتقــای امنیت تبادات بانکی با 
هماهنگی بانک مرکزی طی دو مرحله با عناوین »پیاده ســازی رمز یکبار 
مصرف و یکسان سازی پیامک های رمز پویا و افزایش امنیت رمز در شبکه 
بانکی«  به کاهش 26.6 درصدی جرایم مالی با شگرد فیشینگ  اشاره کرد 
و  گفت: در آینده طرح هوشمندســازی پیامک ها نیز اجرا می شود. وی با 
بیان اینکه هوشمندسازی کشف علمی و استخراج سازمان یافته گی پرونده 
های ســایبری در سراسر کشور صورت گرفته است و همین امر باعث شده 
چرخه رســیدگی به پرونده ها سریع تر انجام شود، تصریح کرد: نظارت بر 
کسب و کارهای اینترنتی در حوزه رعایت استانداردهای امنیتی، تهیه و تدوین 

دفترچه رعایت الزامات امنیتی کســب و کارهای اینترنتی و  ارائه به 200 
کسب و کار  انجام شده است. مجید مقابله با ترویج خشونت اراذل و اوباش، 
مقابله با خرید و فروش ساح و مهمات و جرایم غیر اخاقی را از طرح های 
ویژه عملیاتی پلیس فتا برشمرد و اظهارکرد: طی 10 ماهه سال جاری 20 
هزار و 55۸ تارنما در خصوص اراذل و اوباش رصد شد و در این خصوص 3 
هزار و ۸73 نفر مورد شناســایی قرار گرفتند که 600 مورد اقدام قضائی از 
قبیل دستگیری، احضار، اخذ تعهد و حذف صفحه مجرمانه صورت پذیرفت.

رئیس پلیس فتا ناجا در خصوص اجرای طرح مقابله با قمار و شرط بندی 
در مدت مذکور گفت: بیش از 16 هزار سایت در حوزه شرط بندی و قمار 
مسدود و  یک هزار و 751 فقره پرونده قضائی در این رابطه تشکیل و یک 

هزار و 9۴7 حساب بانکی شناسایی و مسدود شده است.
به گزارش پایگاه خبری پلیس مجید ضمن تشکر و قدردانی از تعامات 
صورت گرفته با رسانه ملی خاطرنشان کرد: یکی از اولویت های ماموریتی 
پلیس فتا در حوزه پیشگیری اجتماعی بوده و اطاع رسانی و هشدار دهی 
به کلیه کاربران در خصوص جرایم حوزه سایبر با حمایت و پشتیبانی رسانه 

ملی در دستور کار این پلیس قرار دارد.

نسخه الکترونیک در ۸۰ درصد مطب ها در حال اجرا است
مدیرعامل سازمان بیمه سامت از اجرای طرح نسخه 
الکترونیــک در بیش از ۸0 درصــد مطب ها، ۸3 درصد 
داروخانه ها، 90 درصد آزمایشــگاه ها، 92 درصد مراکز 
تصویربرداری و 97 درصد مراکز پزشکی هسته ای خبر داد. 
محمــد مهدی ناصحی بیان کرد: بر اســاس آخرین 
گزارش ها، برنامه نســخه الکترونیک در 31 استان، ۴09 
شهرستان و 2۴ هزار و 6۸۸ مرکز شامل مطب، داروخانه 
و مراکز پاراکلینیک مستقل مستقر شده است. وی ادامه 
داد: از مجموع حدود 2۸ هزار مرکز مستقل سرپایی، بیش 
از ۸0 درصــد مطب  ها، ۸3 درصد داورخانه  ها با تعداد ۸ 
هزار و 306 مورد، 90 درصد آزمایشگاه  ها با تعداد هزار و 
۸96 مورد، 92 درصد مراکز تصویربرداری با تعداد هزار و 
509 مورد و 97 درصد مراکز پزشکی هسته  ای با تعداد 
92 مورد و به طور کلی و میانگین حدود 90 در صد مراکز 
سرپایی خصوصی در برنامه نسخه الکترونیک فعال شده اند.

 عوامل موثر در سرعت رشد استقرار برنامه 
نسخه الکترونیک

مدیرعامل سازمان بیمه سامت گفت: از عوامل موثر در 
سرعت رشد استقرار برنامه نسخه الکترونیک، اجرای طرح 
استحقاق  سنجی الکترونیک از اردیبهشت ماه و پیشرفت 
اتصال نرم افزار داروخانه  هــا و مراکز پاراکلینیک به وب 
 سرویس  های سامانه نسخه الکترونیک است. استقرار طرح 
در استان های فارس و مازندران به علت عدم استقرار قوانین 
ارجاع با پیشرفت کمتری همراه بوده است. ناصحی اظهار 
کرد: استقرار نسخه الکترونیک در بخش دولتی و حذف 
دفترچه های کاغذی در دســتور کار قرار دارد. همچنین 
استقرار کامل نســخه الکترونیک و حذف دفترچه های 

کاغذی تا شهریور 1۴00 پیش بینی شده است.

 گسترش نسخه الکترونیک در مراکز سرپایی
وی بیان کرد: ســایر مراکز ســرپایی اعم از درمانگاه، 
فیزیوتراپی، دندان پزشــکان در برخی اســتان ها طرح 
نسخه الکترونیک را پیاده سازی کرده و در حال گسترش 

هستند. با توجه به اینکه معماری نسخه الکترونیک مبتنی 
بر سرویس است، سرویس های رسیدگی آناین و نسخه 
الکترونیــک قابلیت پیاده ســازی در نرم افزار مطب ها و 

مراکز را دارد.

 کسب گواهی نرم افزارهای نسخه الکترونیک 
از بیمه سامت

ناصحی درباره کســب گواهی نرم افزارهای نســخه 
الکترونیک از سازمان بیمه سامت نیز گفت: تا کنون بیش 
از 30 شرکت نرم افزاری گواهینامه آزمایشگاه سازمان بیمه 
ســامت را کسب کرده و از طریق نرم افزار خود اقدام به 
ارسال نسخ الکترونیک می کنند. با این وجود پنل سازمان 
بیمه سامت برای موسساتی که فاقد نرم افزار هستند نیز 
در حال خدمت رســانی است. در صورت عدم دسترسی 
به رایانه، مراکز می توانند از اپلیکیشن نسخه الکترونیک 
استفاده کنند. با این وجود تسهیاتی جهت تهیه سخت 

افزارهای ازم در نظر گرفته شده است.

 تسری برنامه در بیمارستان های کشور
رییس هیات مدیره سازمان بیمه سامت بیان کرد: این 
طرح در برخی بیمارســتان ها  نیز اجرایی شده و در حال 

تسری به سایر بیمارستان  های کشور است. استقرار برنامه 
در بیمارستان  ها مستلزم برآورده کردن پیش  نیازهای آن 
از جمله هماهنگی بین بخشی و لینک سامانه  های نسخه 

الکترونیک به سپاس است که در حال اجراست.

 هماهنگی سازمان های بیمه گر
ناصحی گفت: شورای هماهنگی سازمان های بیمه گر و 
سازمان نظام پزشکی در سطح ستاد تشکیل شده است. این 
شورا در سطح استان نیز با هدف رفع چالش های استقرار 
نسخه الکترونیک، یکسان سازی کدینگ و قواعد تشکیل 
خواهد شد. ایجاد درگاه واحد جهت ارائه خدمات الکترونیک 
بین سازمان ها در دستور کار قرار دارد و اقدامات اصلی این 

کار نیز انجام شده است.

 نشان دار کردن بیماران و تسهیل ارائه خدمت
وی اظهار کرد: طرح مدیریت نشان که امکان نشان  دار 
کردن بیماران، مدیریت و تسهیل دریافت خدمات را برای 
بیمه  شدگان فراهم می  کند در مورد بیماران خاص با نشان 
بیماران خاص، داروی زولدرونیک اسید با نشان سرطان، 
داروهای آلبومین، انسولین و نازایی با نشان افزایش سقف، 
داروهای بیولوژیک با 13 نشان مختلف طبق راهنماهای 

بالینی مربوطه اجرایی شده است. مدیرعامل سازمان بیمه 
ســامت افزود: نشــان دار کردن بیماران مبتا به دیابت، 
هپاتیت، بیماران روانی، برخی بیماری های ژنتیکی از جمله 
تااسمی مینور و نیز پیاده سازی راهنماهای بالینی اباغی از 
جمله پوکی استخوان، داروی آهن زدا در دستور کار قرار دارد.

 اجرای ارجاع الکترونیک
ناصحی گفت: ارجاع الکترونیک در صندوق سایر اقشار 
و نظام ارجاع یک در اســتان  کردستان به صورت پایلوت 
مستقر شده است. همچنین هماهنگی ازم جهت پایلوت 
ارجاع الکترونیک در صندوق بیمه همگانی در چهار استان 
در حال انجام اســت. وی افزود: پایش برنامه، پیگیری و 
انجام اصاحات مورد نیاز به صورت مستمر در حال انجام 
است. این اقدامات شامل بهبود کاربری برنامه، بازنگری در 
قوانین رسیدگی آناین، پیگیری موضوع مربوط به بیمه های 

تکمیلی، پیگیری دسترسی سرویس های مربوطه است.

 پرداخت مطالبات نسخه الکترونیک تا قبل 
از دهم هر ماه

ناصحی گفت: اکنون مطالبات نسخ الکترونیک تولید 
شده، تا قبل از دهم هر ماه پرداخت می شود. همچنین ارائه 
مشوق های دیگر مبتنی بر تعداد نسخ الکترونیک ثبت شده 
به مراجع باادستی اعام شده و به زودی اعمال می شود.

وی اظهار کرد: در مجموع پیشــرفت برنامه در بخش 
خصوصی منطقی بوده، اما در بخش دولتی نیاز به هماهنگی 
بیشــتر است. البته شیوع ویروس کرونا و تعطیلی برخی 
مطب ها ســرعت پیشــرفت را کند کرد. توسعه خدمات 
الکترونیک سامت یکی از اهداف مورد تاکید دولت بوده 
اســت.  حجت ااسام والمسلمین حسن روحانی رییس 
جمهــوری 15 دی مــاه گفت: اقدامــات ازم برای ارائه 
خدمات الکترونیکی در حوزه ســامت باید تا 20 اسفند 
ماه تکمیل شود تا مردم در رفاه بیشتری قرار بگیرند. وی  
همچنین از ارائه کمک های مالی دولت در زمینه کرونا به 

35 میلیون نفر خبر داد.

تامین بسته های دارویی استاندارد برای تیم های درمان اضطراری هال احمر
دبیرکل جمعیت هال احمر از تامین بسته های دارویی استاندارد تیم های 
درمان اضطراری هال احمر در بیمارستان های مرجع، بیمارستان های سریع 
اســتقرار و واحدهای خدمات بهداشــتی و درمانی پایه اعزامی به سوانح و 
بحران ها خبر داد.  محمدحســن قوســیان مقدم در پاسخ به این سوال که 
برنامه هال احمر برای بازنگری بسته دارویی امدادگر در شرایط اضطراری 
عمومی و پیچیده چیست، اظهار داشت: تنها بسته داروی مجاز در پایگاه ها 
و مراکز عملیاتی جمعیت هال احمر بسته داروهای بدون نسخه )OTC( است 
که این بسته در صورت تغییر از طریق وزارت بهداشت و اورژانس برای همه 
حوزه های تخصصی مربوطه از جمعیت هال احمر اطاع رسانی می شود.

وی توضیح داد: با توجه به حضور نیروهای درمان اضطراری جمعیت هال 
احمر در سوانح و بحران ها در قالب تیم های بیمارستان مرجع، بیمارستان 
های سریع استقرار و واحدهای خدمات بهداشتی و درمانی پایه به عنوان تیم 
های بین المللی و باز پیشتیبان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 

بسته های دارویی استاندارد این تیم ها نیز صرفا توسط جمعیت هال احمر 
تامین و طبق دستورالعمل های مربوطه مورد استفاده قرار خواهد گرفت.

دبیرکل جمعیت هال احمر در پاسخ به این سوال که چه برنامه های برای 
تامین نیازها و ظرفیت های جمعیت هال احمر در ارائه خدمات بهداشتی پایه 
دارید، نیز اظهار داشت: بر اساس احکام برنامه پنجساله جمعیت هال احمر، 
طرح آمایش سرزمینی واحدهای بهداشت و درمان اضطراری این جمعیت 
به تفکیک واحدهای پاسخ تدوین شده و در صورت تامین منابع مورد نیاز هر 
ساله 20 درصد به ظرفیت خدمات بهداشتی و درمانی پایه اضافه خواهد شد.

قوسیان مقدم اضافه کرد: همچنین هال احمر بر اساس وظایف تعیین شده 
و در راستای تحقق اهداف بشردوستانه مندرج در اساسنامه به عنوان ارگان 
محوری پاسخگویی به حوادث و سوانح کشور نسبت به طراحی سامانه ها و 
سازماندهی گروه های عملیاتی به منظور ارائه خدمات بهداشتی و درمانی در 
شرایط اضطراری عمومی و پیچیده در حوادث و سوانح احتمالی اقدام می کند.

وی گفت: اکنون معاونت بهداشت، درمان و توانبخشی این جمعیت دارای 
ســامانه های مختلف درمان اضطراری در سطوح بیمارستان های مرجع، 
بیمارستان های سریع استقرار و همچنین واحد مراقبت های پایه بهداشتی 
است و گروه های عملیاتی جمعیت هال احمر، به منظور انجام وظیفه محوری 
این جمعیت که ارائه خدمات امداد و نجات است،  برای لحظات اولیه حوادث 
و ســوانح طراحی شده و بر همین مبنا باید از ساختار پرسنلی سبک و نیز 
تجهیزات قابل حمل به صورت انفرادی و گروهی برخوردار باشــد. جمعیت 
هال احمر جمهوری اسامی ایران وظایف عمده ای را در سطح ملی و بین 
المللی برعهده دارد و می کوشد تا به اهدافی که در اساسنامه این جمعیت 
آمده اســت، جامه عمل بپوشاند. این اهداف عبارت از تاش برای تسکین 
آام بشــری، تامین احترام انسان ها و کوشش در راستای برقراری دوستی 
و تفاهم و صلح پایدار میان ملت ها و حمایت از زندگی و سامت انسان ها 

بدون درنظرگرفتن هرگونه تبعیض میان آنها است.

 کسب رتبه اول کشوری در ثبت اطاعات قطعات زراعی ) سیاک 
( توسط شهرستان نمین

    به گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد کشــاورزی استان اردبیل شهرام 
محسنی با اعام این خبر افزود: با همت و تاش بسیار کارشناسان مسئول پهنه 
مراکز جهاد کشاورزی حومه و ویلکیج مدیریت جهاد کشاوری شهرستان نمین 
تا کنون بیش از 60  هزار محدوده اراضی قطعات زراعی با مســاحت بالغ بر 39 
هزار هکتار در سطح شهرستان نمین ترسیم شده است که در هر دو بخش  رتبه 

اول استان و کشور را  به نسبت مساحت اراضی دارا می باشد.
   مدیر جهاد کشــاورزی شهرستان نمین افزود: در بخش عملکرد توصیفی 
نیز کارشناسان مسئول پهنه مراکز جهاد کشاورزی این مدیریت با ثبت بیش از 
25 هزار قطعه دارای مالک و بیش از 25 هزار قطعه دارای بهره بردار  و بالغ بر 
2۴ هزار قطعه ترســیمی دارای یهره برداری رتبه اول استان و کشور را با توجه 
به نسبت اراضی شهرستان به خود اختصاص داده و مرکز جهاد کشاورزی حومه 
شهرســتان نمین با فاصله بســیار قابل توجهی نسبت به سایر مراکز، در جایگاه 

نخست کشوری قرار گرفته است.
    وی اضافه کرد: در شهرستان نمین همزمان با اصاح و بروز رسانی اطاعات 
بهره برداران در سامانه جامع پهنه بندی داده های کشاورزی اصاح دفترپه های 
زراعی تحت اختیار کشاورزان در بخش زراعت و باغبانی آغاز شده و با توجه به 
دقت اطاعات احصاء شده از بهره برداران و تطبیق آنها بر اساس سامانه موقیت 
یاب جهانی )GPS(  توســط کارشناسان مســئول پهنه شهرستان، توزیع نهاده 
های کشاورزی در بخش زراعت )انواع کودهای یارانه دار و سموم( بطور عادانه 
و دقیــق در بین بهره برداران صورت می گیرد و این اطاعات دقیق برای برنامه 
ریزیهای آتی در تمامی بخش های کشــاورزی شهرستان از جمله اصاح الگوی 
کشت و یکپارچه سازی اراضی و همچنین تجهیز و نوسازی بخش مکانیزاسیون 
و نیز گســترش و توسعه شبکه های آبیاری و اجرای سیستم های نوین آبیاری 

بسیار کارآمد خواهد بود.
   مدیر جهاد کشــاورزی نمین در پایان افزود: سیســتم یکپارچه در بخش 
کشاورزی برای رسیدن به امنیت غذایی، تولید با حفظ منابع پایه، مدیریت و پایش 
این بخش و تقویت معیشت بهره برداران برنامه ریزی شده و در حال تکوین است.

 رشد ۵ درصدی کشت گل محمدی استان نسبت به سال گذشته
استان اصفهان حائز رتبه سوم کشور در تولید محصول گل محمدي مي باشد.به 
گزارش روابط عمومی سازمان جهادکشاورزی استان ، عملیات برداشت و فرآوري 
گل محمدي از اواسط فروردین ماه سالجاري در مناطق گرمسیر استان آغاز شده 
و به مرور به شهرستانهاي معتدل و سردسیر گسترش خواهد یافت. آقای احمدرضا 
رئیس زاده مدیرامور باغبانی ســازمان در ارتباط با آخرین وضعیت برداشت گل 
محمدی اظهار کرد : سطح زیرکشت گل محمدي 3۸10 هکتار با تولید بیش از 
11000تن در سال مي باشد که نسبت به سال گذشته 16۸ هکتار) بیش از 5 

درصد( و 50۴ تن افزایش داشته است. 
وی ادامه داد : شهرســتانهاي کاشــان با 2530 هکتار ، شاهین شهر و میمه 
300 هکتار، گلپایگان 150 هکتار و آران و بیدگل 12۴ هکتار به ترتیب بیشترین 
ســطح زیرکشت را نسبت به سایر شهرســتانها دارند. وی فزود : مدیریت امور 
باغباني ، درراســتاي حمایت از توســعه این محصول اقدام به برگزاري کاسها، 
کارگاهها و بازدید هاي علمي و آموزشي و پرداخت تسهیات کم بهره ویارانه دار 
نموده است . در استان اصفهان بیش از 1500 واحد سنتي و صنعتي در بخش 
فراوري گل محمدي ) گاب و اســانس ( فعال هستند. همچنین چندین واحد 
تولید نهال و قلمه ریشــه دار از ارقام و ژنوتیپ هاي برتر گل محمدي کشور در 
اســتان مشغول بکار مي باشند. اســتان اصفهان حائز رتبه سوم کشور در تولید 
محصول گل محمدي مي باشــد.) پس از اســتانهاي فارس و کرمان( طي سال 
گذشــته بیش از 957 تن انواع گاب و عرقیات ، اســانس و غنچه خشــک گل 
 محمدي به ارزش بیش از 1میلیون دار به کشورهاي آلمان، بلغارستان، عراق ، 
کویت،امارات متحده عربي، ژاپن ، انگلســتان ،اســپانیا، کانادا و... از این استان 

صادرشده است .
 

 آغاز برداشت کلزا در شهرستان دهلران
رئیس ســازمان کشاورزی استان ایام گفت: ایام چهارمین استان کشور در 
تولید کشت کلزا در کشور محسوب می شود و این محصول با ارزش در سال های 

اخیر مورد استقبال بسیاری از کشاورزان استان قرار گرفته است.
به گزارش روابط عمومی ســازمان جهاد کشــاورزی استان ایام، محمدعلی 
اقدسی رئیس جهاد کشاورزی ایام از برداشت کلزا در مناطق جنوبی استان خبر 
داد و افزود: تاکنون 250 تن کلزا در دهلران خریداری شــده و پنج مرکز خرید 
مربوط به تعاون روســتایی و بخش خصوصی آماده خریداری کلزا در شهرستان 

دهلران هستند.
وی اظهار داشت: برای خرید هر کیلو کلزا 11 هزار و 550 تومان در نظر گرفته 
شــده که بافاصله پس از تحویل کلزا به مراکز خرید تعاون روستایی و ثبت در 

سامانه به حساب کشاورزان واریز می شود.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی ایام با بیان اینکه تاکنون 250 تن محصول 
کلزا از کشــاورزان شهرستان دهلران خریداری شده است،تصریح  کرد: برداشت 
محصول کلزا در مناطق جنوبی استان ایام از جمله شهرستان دهلران آغاز شده 
است.اقدسی با اشاره به اینکه شهرستان دهلران قطب تولید کلزا در استان ایام 
است، افزود: امسال پیش بینی می شود 20 هزار تن کلزا در این شهرستان برداشت 

شود که ۸0 درصد کل تولید کلزا در استان است.
رئیس جهاد کشاورزی ایام خاطرنشان کرد: امسال 13 هزار هکتار از اراضی 
ایام به کشت کلزا اختصاص یافته که پیش بینی می شود 25 هزار تن محصول 

کلزا در استان برداشت شود.

 ظرفیت نیروگاه های حرارتی ایران به ۶۹ هزار مگاوات رسید
ظرفیت نیروگاه های حرارتی کشور تا انتهای سال گذشته به 6۸ هزار و 933 
مگاوات رســیده است.به گزارش پایگاه اطاع رسانی وزارت نیرو )پاون(، نگاهی به 
عملکرد صنعت برق حرارتی در سال 99 حاکی از آن است که طی سال گذشته 
یک هزار و 759 مگاوات به ظرفیت نیروگاه های حرارتی افزوده شــده و اســفند 
ســال گذشته با راه اندازی واحد بخار نیروگاه کاسپین ظرفیت نامی نیروگاه های 

حرارتی ایران به 6۸ هزار و 933 مگاوات رسیده است.
تاکنون 5۸3 واحد تولید برق حرارتی در 129 نیروگاه کشــور احداث شــده 
که با افتتاح پروژه نیروگاه کاسپین تعداد واحدهای حرارتی تحت مالکیت بخش 
خصوصــی و صنایع بزرگ به 3۸0 واحد و ظرفیــت نیروگاه های حرارتی تحت 

مالکیت بخش خصوصی به ۴6 هزار و ۴25 مگاوات رسیده است.
در حال حاضر ظرفیت نیروگاه های کشور اعم از حرارتی، برق آبی، تجدیدپذیر، 
دیزلی، مقیاس کوچک و اتمی به ۸5 هزار و 115 مگاوات رســیده که ۸1 درصد 

از این ظرفیت مربوط به نیروگاه های حرارتی است.
این گزارش حاکی اســت، هم اکنون واحدهای سیکل ترکیبی با ظرفیت 30 
هــزار و 6۴3 مگاوات )36 درصد(، واحدهــای گازی با ظرفیت 22 هزار و 257 
مــگاوات )26.1 درصد( و نیروگاه های بخاری با ظرفیت 15 هزار و ۸29 مگاوات 

)1۸.6 درصد(، نیروگاه های حرارتی کشور را تشکیل می دهند.
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ایران می تواند حرف های مهم تر از نفت در منطقه داشته باشد
وزیر نفــت در آیین گشــایش صندوق 
پژوهــش و فناوری غیردولتی صنعت نفت و 
امضای ۴ قــرارداد در زمینه خرید تضمینی 
و ســرمایه گذاری خطرپذیــر گفت: با توجه 
به ظرفیــت فناور مطمئنم ایــران می تواند 
حرف های بااهمیتی بیش از خود نفت و منابع 

طبیعی برای گفتن در منطقه داشته باشد.
به گــزارش پایگاه اطاع رســانی وزارت 
نفــت، روز دوشــنبه )23 فروردین ماه( در 
حاشیه گشایش صندوق پژوهش و فناوری 
صنعــت نفت، قرارداد خریــد تضمینی 10 
پمــپ ESP میــان این صندوق و شــرکت 
فناوران پارســیان و قرارداد خرید تضمینی 
30 مته حفاری PDC میان صندوق و شرکت 
آســماری امضا شــد. در حوزه قراردادهای 
مربوط بــه ســرمایه گذاری خطرپذیر و وام 
قابل تمدید به ســهام شرکت های استارتاپ  
نیز امــروز این صندوق دو قرارداد امضا کرد؛ 
نخست قرارداد VC هوش مصنوعی در حوزه 
اچ اس ئی با شــرکت فرادیــد و دوم، قرارداد 
VC طرح تصفیه EO با شرکت آبان.بر اساس 

ایــن گزارش، 2 هزار میلیارد تومان اعتبار از 
طریق تضمین صندوق نفت و خط اعتباری 
بانک تجارت برای شرکت های دانش بنیان در 
نظر گرفته شد و تاکنون حدود 100 میلیارد 
تومان ضمانتنامه های معطوف به قرارداد به 

شرکت های فناور ارائه شده است.
بیژن زنگنه در آیین گشــایش صندوق 
پژوهش و فناوری صنعت نفت با بیان اینکه 
قراردادهای امروز حاصل ماه ها تاشِ تعداد 
زیادی از مدیران و کارشناســان برای توسعه 
فناوری با توجه به ظرفیت دانش بنیان است، 
تصریح کرد: هیچ شکی نیست که آینده کشور 
نه در گرو تولیدهای سنتی، بلکه در گرو توجه 
به ظرفیت های دانش بنیان و توسعه فناوری 
ملی است که البته این کار جز در همکاری با 
جامعه جهانی اتفاق نمی افتد.وی با تأکید بر 
اینکه همکاری های جهانی سبب تقویت توان 
ملی می شود، تصریح کرد: اگر می خواهیم تیم 
ملی فوتبال قوی داشته باشیم به طور حتم باید 
با تیم های درجه نخست جهان مسابقه دهیم، 
اگر هم می خواهیم کشتی گیران تراز نخست 
در ســطح جهانی پرورش دهیم باید چنین 
مسابقاتی داشته باشیم.وزیر نفت گفت: بدون 
حضور در جریان رقابت های طبیعی جهان ما 
نمی توانیم از یک سطح ملی فراتر و به سطح 
جهانی برویم. امروز همکاری با جهان یک اصل 
است و ما به طور حتم باید به آن توجه کنیم.

موانع را از سرراه استارتاپ ها برمی داریم
زنگنــه با اشــاره به اینکــه وزارت نفت 
سال هاست به موضوع شرکت های دانش بنیان 
)پیش از آنکه با نام دانش بنیان شناخته شود( 
توجه داشــته اســت، یادآوری کرد: شرکت 
پتروپــارس، مپنا و فــرآب دانش بنیان هایی 
هستند که آثاری شگرف و تعیین کننده در 

توسعه صنایع برق و نفت برجای گذاشتند و 
امروز خیلی ها به حق به این شرکت ها افتخار 
می کنند.وی به نهادســازی  در دانشــگاه ها 
و امضــای قراردادهای متعدد با دانشــگاه ها 
در هشت  سال گذشــته با هدف حمایت از 
ظرفیت فناور اشاره کرد و گفت: ساخت 10 
قلم خانواده کاایی برای حمایت از ظرفیت 
سازندگان داخلی همانند مته، لوله های بدون 
درز، تجهیزات درون چاهی و ســرچاهی و ... 

برنامه ریزی و اجرا شده است.
وزیر نفت با اشاره به شعار امسال »تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدایی هــا« اظهار کرد: 
نشست های متعددی برای تحقق این شعار 
برگزار شد  که بر اساس آن تصمیم گرفتیم از 
شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها حمایت 

کنیم و موانع را از سر راه آنها برداریم.

 2 اقدام مهــم وزارت نفت برای 
حمات از شرکت های دانش بنیان

زنگنــه با بیان اینکه صنعــت نفت برای 
حمایت از شــرکت های فنــاور دو کار مهم 
را انجام داده اســت، ادامه داد: نخستین آن 
تاســیس پارک فناوری و نوآوری نفت بوده، 
اساسنامه اش تائید، ارکان آن مستقر و مکانش 

مشخص شده و در حال فعالیت است.
وی تصریح کرد: تاکنون چند پارک فناوری 
و نوآوری بــا همت وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری تاسیس شــده، اما پارک نفت جزو 
نخستین مواردی تاسیس شده ازسوی بخش 
تقاضاست.وزیر نفت دومین اقدام وزارت نفت را 
تاسیس صندوق پژوهش و فناوری صنعت نفت 
برشمرد و گفت: این صندوق هم جزو نخستین 
صندوق هایی اســت که ازسوی تقاضا ایجاد 
شده بدان معنا که شکار به دنبال شکارچی 
بوده است و طرف تقاضا با طرح تقاضای خود 

طرف عرضه را به فعالیت و حضور در صحنه 
تحریک می کند.زنگنه افزود: این بسیار مهم 
اســت، به ویژه در صنعت نفت که بزرگترین 
سرمایه گذاری کشــور در آن انجام می شود 
و می تواند بزرگترین محرک برای اقتصاد در 
بخش مهمی از فناوری باشد.وی گفت: همیشه 
تاسیس پارک یا صندوق ازسوی عرضه بوده 
است و صنعتگران یا دانشگاه ها آن را تاسیس 
کردند.وزیر نفت به تبصره 1۸ قانون بودجه 
سال 1۴00 که به  شرکت های تابع وزارت نفت 
اجازه داده است ۸00 میلیارد تومان از محل 
منابع داخلی برای پشتیبانی از شرکت های 
دانش بنیان و اســتارتاپ هزینه کند اشاره و 
تصریح کرد: با این مجوز ما می توانیم باز هم 
به صندوق پژوهش و فناوری نفت کمک کنیم.

 خریــد تضمینی کاا و حمایت از 
سازندگان داخلی

زنگنه بــا بیان اینکه امســال طرح های 
پرشــماری برای اجرا از طریق پارک فناوری 
و نــوآوری و صندوق پژوهش و فناوری نفت 
با کمک دیگر اجزا اجرا خواهد شــد، گفت: 
احیای چاه های کم بازده و ایجاد تقاضا برای 
شــرکت های دانش بنیان، خرید خدمات از 
شرکت های فناور برای نمک زدایی از طریق 
 ،)Skid Mounted( ساخت واحد فرآورش سیار
طرح های بهینه سازی مصرف انرژی و خرید 
تضمینی کاا )یک رکــن آن همان گواهی 
کیفیت اســت که انجمن نفــت محور آن 
شــده اســت(، حمایت مالی از استارتاپ ها، 
مراکز نــوآوری در دانشــگاه ها و... بعضی از 
این کارهاســت.وی با بیان اینکه ایده خرید 
تضمینی کاا بیش از یک سال است مطرح 
شده و خوشبختانه در حال به نتیجه رسیدن 
اســت، یادآوری کرد: شرکت ملی نفت ایران 

مطابق قانون مناقصه ها و قوانین در صورتی 
می تواند اقدام به خرید کاا کند که مطمئن 
باشد سازنده توانایی ساخت دارد و کیفیت و 
زمان بندی هم در ســاخت کاا رعایت شده 
است اما در صندوق پژوهش و فناروی چنین 
محدودیتی وجود ندارد.وزیر نفت ادامه داد: 
در خرید تضمینــی کاا رابطه بین کارفرما 
یا خریدار نهایی با سازنده قطع شده است و 
یک سازنده با تأیید یک گروه خبره می تواند 
در صورت داشتن توانایی کاا تولید کند و اگر 
این کاا توانست گواهی کیفیت را بگیرد، ما 
تضمین می کنیم آن را بخریم و جلو واردات 
آن را هــم می گیریم.زنگنــه تأکید کرد: هر 
شرکتی در کشــور که ادعا می کند می تواند 
کاای مورد نیاز صنعت نفت را بسازد بدون 
اینکه نیاز به کارفرما داشته باشد می تواند در 
ســامانه ای که در صندوق پژوهش و فناوری 
نفت طراحی شــده مراجعه کنــد و قرارداد 
ببندد، بانک تجارت هم وام می دهد. امیدواریم 
صنعتگران از این کار مهم استقبال کنند.وی 
در پایان بــا قدردانی از بانک تجارت، رئیس 
صندوق نوآوری و شکوفایی، معاون مهندسی 
و پژوهش و فناوری، مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران، رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل 
صندوق پژوهش و فناوری غیردولتی صنعت 
نفت و دستیار ارشد وزیر نفت گفت: امضای 
قراردادهای امروز را به هم طرف های تفاهم نامه 
و قراردادها تبریک می گویم و برای آنها آرزوی 
موفقیت می کنم. امیدوارم این طرح ها به موقع 
به نتیجه برسد و سبب افزایش قدرت ایران و 

سربلندی مردم شود.

 کرباسیان: اقتصاد فناورانه صنعت 
نفت شاهد تحوات جدیدی است

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به 

افتتاح صندوق پژوهش و فناوری نفت و اجرای 
طــرح خرید تضمینی در صنعت نفت گفت: 
اقتصاد فناورانه این صنعت، شــاهد تحوات 
جدیدی شده است.مسعود کرباسیان در این 
آیین، با بیان این مطلب افزود: سنگ بنای این 
تحوات به نخستین بازدید آقای زنگنه از انبار 
ری برمی گردد. براساس مصوبه هیئت دولت، 
قرار بود این انبار که بالغ بر 20 هکتار مساحت 
دارد فروخته و ساختمانی برای شرکت ملی 
نفت ایران احداث شود، اما با صاحدید وزیر 
نفت، تشخیص داده شد این زمین در اختیار 
پــارک فناوری قرار گیــرد.وی با بیان اینکه 
به زودی اقدام های خوب انجام شــده در این 
پارک اطاع رسانی خواهد شد، گفت: صندوق 
پژوهش و فناوری صنعت نفت هم با هدف ارائه 
حمایت های مالی در این زمینه شکل گرفت. 
این صندوق 20 ســرمایه گذار دارد که چهار 
سرمایه گذار آن از شرکت های زیرمجموعه نفت 
است و الباقی شرکت های خصوصی هستند.

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران گفت: این 
صندوق که با حمایت وزارت نفت ایجاد شده 
است، در آینده هم می تواند افزایش سرمایه 
داشته باشد و هم می تواند سرمایه های جدید 
جذب کند.کرباسیان از همراهی بانک تجارت 
و صندوق نوآوری و شکوفایی نیز در این مسیر 
قدردانی کرد و افزود: در بحث کاا با اباغیه 
وزیر نفت که اجرای آن در دستور کار معاونت 
مهندسی، پژوهش و فناوری قرار گرفته است، 
با اعطای وام کم بهره )سود بانکی متوسط ۸ 
درصد( از تولیدکنندگان ایرانی حمایت و پس 
از تولید کاا، محصول یا مستقیم به بازار عرضه 
می شــود، یا در صورتی که محصول به نفت 

واگذار شود، نفت اقساط را خواهد پرداخت.
وی به توافق هزار میلیارد تومانی در حوزه 
صندوق های جسورانه نیز اشاره و اظهار کرد: 
مجموع اقدام های انجام شده با ابتکار شخص 
آقای زنگنه مطرح و عملیاتی شــده است و 
امیدواریم در آینده شــاهد توسعه روزافزون 

شرکت های دانش بنیان در کشور باشیم.
بر اساس این گزارش، صندوق پژوهش و 
فناوری صنعت نفت با حضور 12 ســهامدار 
از فعاان اصلی صنعت نفت مردادماه ســال 
1399 تأســیس شده اســت. این صندوق، 
یک نهاد مالی به منظور ارائه خدمات مالی به 
شرکت های فعال فناور و استارتاپ های حوزه 
صنعت نفت است و ضمانت شرکت های فناور 
نزد شــبکه بانکی برای امکان تأمین مالی و 
دریافت تسهیات، خرید تضمینی محصوات 
فناورانه، ارائه تضامیــن موضوع قراردادهای 
شــرکت های فناور به منظور ارائه به کارفرما، 
تأمین مالی مستقیم اســتارتاپ ها در قالب 
قراردادهای مشارکتی سرمایه گذاری خطرپذیر 
و ارائه وام های مشارکتی قابل تبدیل به سهام 
برای ارائه به شرکت های دانش بنیان از جمله 

خدمات مالی آن به شمار می رود.

 شورای قیمت گذاری قیمت گندم را تصویب کند
 رییس کمیسیون کشــاورزی مجلس، 
 قیمت تمام شــده گندم را بیــن 5 هزار و 
500 تــا 5 هزار و ۸00 تومان عنوان کرد و 
گفت: وزیر جهاد کشاورزی و اعضای شورای 
قیمت گذاری هر چه سریعتر گندم را تصویب 
کنند و نشــان دهند مدافع کشاورزان این 

کشور هستند.
 سید جواد ســاداتی نژاد در صحن علنی 
مجلس در نطق میان دستور خود گفت: یکی 
از مهمترین ویژگی های انقاب اسامی پیوند 
ناگسستی میان امام و مردم است که کشتی 
این انقاب را از تمامی گردنه های سخت عبور 
داده اســت.  دشمن با شناسایی این ویژگی 
برجسته تمام تاش خود را برای تضعیف و 

گسست این پیوند به کار بسته است.
رییس کمیسیون کشاورزی مجلس با بیان 
اینکه تحریم ها و مشکات معیشتی و حتی 
تحریم غذا و دارو برای شکســتن این پیوند 
است، افزود: تاریخ شهادت می دهد به فرموده 
امام راحل این مردم از مردمان عصر پیامبر 
و حضرت علــی)ع( بااترند چرا که با حفظ 
این رابطه محکم در کنار امام خود ایستادند 

و تمام فتنه ها را تا به امروز خنثی کردند.

 اصلی ترین اولویت دولت اصاح 
وضع معیشتی مردم است

ســاداتی نژاد تصریح کرد: ســال 1۴00 
باتوجه به تغییر دولت سال مهمی برای کشور 
است. اصلی ترین و اولویت دولت آینده تمرکز 
بر مشکات اقتصادی و اصاح وضع معیشت 
مردم اســت. این کار با یک دولت انقابی با 

تفکر جهادی امکانپذیر است.
وی اظهار کرد: شرایط کشور امروز به تفکر 
»ما می توانیم« نیاز دارد. به دولتی نیاز دارد 
که به داخل کشور و نه به خارج کشور متکی 
باشد، به دولتی که با لبخند مردم شاد شود 
نه با لبخند دولتمردان آمریکایی  و اروپایی. 
تجربه دولت های گذشــته به مــا آموخته 
است اگر مشــکلی داریم به انتخاب های ما 
برمی گردد و گرنه انقاب و آرمان های انقاب 
و امامان انقاب درست ترین انتخاب های این 
مردم در طول تاریخ تا به امروز بوده و هست.

نماینده مردم کاشــان، آران و بیدگل در 
مجلس شورای اسامی اضافه کرد: دنباله های 
غرب در داخل کشــور به وعده های توخالی 
حــکام آمریکایی دلخوش نکنند. دشــمن 
هیچ وقت به ساده لوحان فرصت نمی دهد. 
ساده انگاری است که عده ای دنبال مذاکره و 

تاثیر آن بر انتخابات 1۴00 هستند.

 اعضای شورای قیمت گذاری هرچه 
سریعتر قیمت گندم را تصویب کنند 

ساداتی نژاد بیان کرد: خرابکاری دشمن 
در سایت نطنز و شــهادت شهید سلیمانی 
و فخــری زاده اوج کینــه آمریــکا و رژیم 
صهیونیســتی با مــردم ما اســت و قول و 
وعده آنها به هیچ کسی وفا نکرده و نخواهد 
کرد. رژیم صهیونیســتی هم بداند در مورد 
خرابــکاری در نطنز ضربه ای دندان شــکن 
دریافت خواهد کرد و این کارهای تروریستی 
و خرابکارانــه نمی تواند عزم ملت ایران را در 

مسیر اقتدار سست کند.
ساداتی نژاد با تاکید بر لزوم توجه به نظرات 
کارشناسان بخش کشاورزی یادآور شد: قابل 
تامل است که چرا دولت جنابعالی قیمت تمام 
شــده محصولی مانند گندم و سویا که برای 
امنیت غذایی کشور مهم است را نمی پذیرید 
و دنبــال خرید غیرواقعــی و زیر قیمت ارز 

کشاورزان هســتید؟ چرا دولت حاضر است 
گندم و سویا را به چند برابر از خارج از کشور 
خریداری کند ولی حاضر به پرداخت قیمت 
واقعی به کشاورز ایرانی نیست؟ لذا شاهدیم 
کشــاورزان مزارع گندم را به دامداران اجاره 
می دهند زیرا درآمدی بااتر از برداشــت و 
فــروش آن به ۴ هزار تومان به دولت دارند. 
این هشــدار به دولت برای واردات گندم در 

سال 1۴00 است.
وی افزود: امروز قیمت تمام شــده گندم 
براساس بررسی های کارشناسی بین 5 هزار 
و 500 تا 5 هزار و ۸00 تومان اعام شــده 
است. ضروری است وزیر جهاد کشاورزی و 
اعضای شورای قیمت گذاری هر چه سریعتر 
آن را تصویــب کنند و نشــان دهند مدافع 
کشاورزان این کشور هســتند. در غیر این 
صورت در امسال حداقل 5 میلیون تن واردات 

گندم خواهیم داشت.

  با مدیریت واحد در قرارگاه مرغ 
دیگر بهانه ای وجود ندارد 

رییس کمیســیون کشاورزی مجلس در 
تذکــری خطاب به رییس کل بانک مرکزی 
گفت: با توجه به شــروع ماه مبارک رمضان 
دقت کنید تجربه تلخ نیمه اول ســال 99 را 
تکــرار نکنید. عدم مدیریــت ارز نهاده های 
دامی در نیمه اول ســال 99، عامل بسیاری 
از کمبودهای مرغ بود.ساداتی نژاد در تذکری 
خطاب به وزیر جهاد کشــاورزی گفت:  در 
حال حاضر فرمانده قرارگاه ساماندهی مرغ 
شما هستید دیگر بهانه ای وجود ندارد. امروز 
مدیریت واحد اســت. با توجه به ماه مبارک 
رمضان نظــارت دقیق کنید تا جوجه ریزی 
واقعی باشد. حداقل 150 میلیون تن در ماه 
باید جوجه ریزی صورت گیرد. تامین جوجه 
یک روزه و مرغ منجمد برای ذخایر و مدیریت 
و کنترل واقعی از وظایف وزارت جهاد است.

وی در ارتباط با مسائل حوزه انتخابیه خود 
در تذکری به وزیر راه و شهرســازی گفت: 
تکمیل بزرگــراه آران و بیدگل به تهران به 
عنوان کریدور مهم شــمال-جنوب کشور، 
جاده مشــهد- اردهال به جمکــران، جاده 
کاشــان به ابوزیدآباد که هر ماه شهروندان 
را دچار خســارت جانــی و مالی می کند از 
مطالبات جدی مردم این منطقه اســت که 

نیاز به تامین اعتبار دارد.
عــدم تکمیل درمانــگاه ابوزیدآباد، عدم 
حــل مشــکات درمانی مردم راجســتان، 
افتتاح بیمارستان ثامن و تکمیل و راه اندازی 
بیمارستان امام حسن )ع( آران و بیدگل نیاز 

به تامین مالی و توجه ویژه  دارد.

مشکات و موانع تولید فراتر از منابع و تسهیات ، از منابع انسانی ناشی می گردد
به گزارش روابط عمومي ســازمان جهادکشــاورزي استان، مهندس 
سیدعلی مختاری در جلسه هئیت اندیشه ورز سازمان بسیج مهندسین 
کشاورزی و منابع طبیعی سپاه عاشورا در راستای تبیین نامگذاری سال 
1۴00 توسط مقام معظم رهبری تحت عنوان تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها گفت: در داخل سازمان کمیته مورد نظر تشکیل یافته و اعضای 
آن مشــخص شده و وظایف آن نیز تبیین گردیده است که در قالب سه 
گروه درون سازمانی موظف به احصاء وظایف تولید، مانع زدایی و پشتیبانی 
خواهند بود. وی با بیان اینکه آنچه که باید مورد توجه بیشتر واقع گردد 
این اســت که گاهی مشکات و موانع فراتر از منابع و تسهیات از منابع 
انسانی ناشی می گردد در این راستا با اشاره به مشکاتی در جهت عدم 
حمایت ازم از نیروهای متعهد با انگیزه، تربیت نیروهایی با تفکر بسیجی 

که انگیزه و توانایی مبارزه در عرصه جنگ اقتصادی را داشــته باشند را 
ضروری دانست و ابراز کرد: در صورتی که کار به کاردان سپرده شود دیگر 

نگرانیهای بعدی و دیگر مراقبت سایر نیروها نخواهد بود.
 معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان جهادکشاورزی استان یکی از 
بزرگترین عارضه های کنونی کشور را نیروسازی و توجه به منابع انسانی 
دانسته و گفت: در صورتی که نیروهای درون سازمان در بخشهای مختلف 
تولید احســاس مسئولیت باایی داشته باشــند نیروهای بسیج مجبور 

نخواهند بود به کمک بخش تولید بیایند. 
وی آگاهی نیروهای درون ســازمانی با اســتراتژیهای کان کشور در 
عرصه های خارجی و نظامی را نیز در راســتای همسویی انگیزه و تعهد 
افراد برای پیشبرد وظایف خود در بخش تولید ارزیابی نمود. وی با نگاهی 

به آینده اظهار داشت: پرورش نیروهای بسیجی که مسلط به عرصه های 
علمی نیز باشند نیاز ضروری و آتی کشور می باشد که فراتر از مشکات 
روزمره زندگی همواره دغدغه پیشــبرد تولید را داشته باشند زیرا بحث 
تولید و مشــکات کنونی همانند تنظیم بازار اراده و عزم راســخ تمامی 
نیروها را می طلبد و با پیگیریها و تاشــهای شبانه روزی افرادی اندک 
قابل حصول نخواهد بود. وی در راستای تشکیل کمیته تولید، پشتبانی 
ها و مانع زدایی ها در ســازمان جهادکشاورزی استان آذربایجان شرقی 
تصریح نمود: همانا وظیفه اصلی این سازمان تولید است و این شعار باید 
در راستای وظیفه مذکور مورد استفاده قرار گرفته و بر نحوه استفاده از 
منابع و تغییر نگرش مســئولین سیاسی به امر تولید با افزایش اغتبارات 

کشاورزی استانها را شامل شود. 

 کارآفرین خارجی ستایش می شود، اما به ما انگ می زنند
رئیس اتــاق بازرگانی تهران می گوید هنوز در اقتصــاد ایران، جایگاه بخش 
خصوصی و اهمیت این ســرمایه گذاران در مسیر توسعه به درستی درک نشده 
است. امروز در جامعه یک کارآفرین غربی که در کشور خود فضای شغلی ایجاد 
کرده به عنوان یک الگو ستایش می شود اما یک کارآفرین ایرانی که برای مردم 

خود شغل ایجاد کرده با انگ و تهمت مواجه است. 
 مسعود خوانســاری در مراسم اهدای نشان امین الضرب، اظهار کرد: نگاهی 
به عملکرد بخش خصوصی در تاریخ ایران نشــان می دهد که این بخش از زمان 
انقاب مشروطه در عرصه حضور داشته و پس از آن چه در دوران جنگ تحمیلی 
و چه در مقابله با ویروس کرونا در خط مقدم فعالیت کرده است. راه آهن، برق، 
لوازم خانگی، ساخت بیمارستان و مدرسه تنها بخشی از عملکرد بخش خصوصی 

در تمام سال های گذشته بوده است.
وی با بیان اینکه پول نفت باعث شده به ظرفیت بخش خصوصی کمتر توجه 
شود، بیان کرد: متاسفانه سیاست های غلط، فضا را برای فعالیت سرمایه گذاران 
تنگ می کند و در شرایطی که بخش خصوصی می تواند در تحریم و کرونا، به اقتصاد 
کشور و اقشار کم درآمد کمک کند، مقدمات ازم برای این اتفاق فراهم نشده است.

رئیس اتاق بازرگانــی تهران با تاکید بر اینکه باید میان کارآفرینان و فعاان 
اقتصادی واقعی و کســانی که از شرایط سو استفاده کرده اند تفکیک قائل شد، 
بیان کرد: در سال های گذشته زیاد بودند افرادی که با استفاده از افزایش قیمت 
ارز، ثروتمند شــدند و خانه و ویا خریدند اما بخش خصوصی واقعی در عرصه 
عمل باقی ماند و وقتی فهرست مفسدان اقتصادی منتشر می شود، حتی نام یکی 
از فعاان اقتصادی متعهد دیده نمی شود. وی ادامه داد: با این وجود جوی علیه 
بخــش خصوصی راه افتاد که آنهــا ارز را بازنگردانده اند که این موضوع به ضرر 

اقتصاد کشور است.
خوانســاری با اشاره به سیاســت های غلطی که کار را برای فعاان اقتصادی 
دشوار کرده، گفت: ما در سال های گذشته با بخش نامه های ارزی متعدد، نظرات 
غیر کارشناســی و سیاست های غلط مواجه بودیم که هم توان فعاان را محدود 
کرده و هم به ایجاد فســاد جدید کمک کرده است. با وجود تمام این مشکات 
همچنان تولید و کارآفرینی ادامه دارد و امیدواریم فعاان این بخش توان مقابله 

با مشکات را همچنان داشته باشند.

 برنامه ساخت ۵۰ هزار مسکن ارزان قیمت برای دهکهای پایین
در راستای طرح اقدام ملی مسکن، صبح امروز تفاهم نامه احداث 50 هزار واحد 
مسکونی برای دهکهای یک تا سه با پرداخت 150 میلیون تومان وام ۴ درصد به 

متقاضیان بین مسئوان وزارت راه و شهرسازی و بانک امضا شد. 
در راستای طرح اقدام ملی مسکن و در قالب توسعه مسکن ارزان قیمت، صبح 
امروز تفاهم نامه همکاری وزارت راه و شهرسازی و بانک قرض الحسنه رسالت به 
منظور احداث 50 هزار واحد مسکونی برای دهکهای یک تا سه درآمدی منعقد شد.

طبق این تفاهم نامه قرار است 150 میلیون تومان وام با نرخ سود ۴ درصد به 
متقاضیان تعلق بگیرد. در اجرای این طرح، خانوارهای کم درآمد تازه ازدواج کرده 
و سرپرست خانوارهایی که دارای 3 فرزند و بیشتر هستند در اولویت هستند. بر 
اساس اعام وزارت راه و شهرسازی، اسامی افرادی که در اولویت دریافت این وام ها 
و مشارکت در این طرح هستند از سوی معاونت مسکن و ساختمان به بانک اعام 
و معرفی خواهند شد. مدت زمان اجرای این تفاهم نامه 3 سال و مدت بازپرداخت 

تسهیات قرض الحسنه 5 سال تعیین شده است.
محمد اســامی ـ وزیر راه و شهرسازی ـ با اشــاره به اینکه تفاهم نامه امروز 
جامعه محور بوده و زمینه را برای گســترش نیکوکاری در کشور فراهم می کند، 
افزود: این تفاهم نامه که برای 50 هزار واحد به امضا رسیده یکی از بی نظیرترین 
اقدامات بعد از انقاب اسامی است که جامعه محور بوده و سرمایه اجتماعی را 
مدنظر قرار می دهد، شــامل زوج های جوان و خانوارهای کم درآمدی است که با 
این کار به دنبال آن هستیم تا باقیات و صالحاتی از خود بر جای بگذاریم. به گفته 
وی، طبق این برنامه جریان ساخت وساز، کیفیت منابع و پشتیبانی تامین زمین 
توامان انجام خواهد شد و تولید مسکن ارزان قیمت به جریان می افتد. بنابراین 
گزارش، یکی از نقدهایی که به طرح اقدام ملی مسکن صورت می گرفت این بود 
که اقشار پایین توانایی پرداخت هزینه های بیش از 200 میلیون تومانی ساخت 
و اقساط زمین آن را ندارند. بر این اساس امضای تفاهم نامه امروز می تواند گام 

ابتدایی برای دهکهای پایین تلقی شود.
اوایل دی ماه ســال 139۸ کمیته ای با حضور چند نهاد حمایتی به ریاست 
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی با هدف ساخت مسکن دهکهای 
یک تا ســه تشکیل شد. به نظر می رســد تفاهم نامه امروز در قالب اهداف این 
کمیته امضا شده است. این نهادها شامل بنیاد مسکن، بنیاد مستضعفان، کمیته 
امداد، سازمان بهزیستی، بسیج مستضعفین، آستان قدس رضوی )ع( و خیرین 

مسکن ساز هستند.
سه روز قبل نیز )9 اسفندماه 1399( با حضور معاون اول رییس جمهور و وزیر 
راه و شهرسازی در استان گلستان پنج مورد افتتاح انجام شد که بهره برداری از 
2500 واحد مسکن محرومان با اعتبار 163میلیارد تومان از جمله این برنامه ها بود.

به دستور حسن روحانی، رییس جمهوری ساخت 77 هزار مسکن تحت عنوان 
»مسکن محرومان« با پرداخت تسهیات ارزان قیمت و وام باعوض در 12 استان 
شروع شده است. افراد محرومی که تحت پوشش نهدهای حمایتی نیستند و توانایی 
مالی برای احداث مسکن را ندارند می توانند با تسهیاتی که دولت به آنها پرداخت 

می کند می توانند از این طرح برخوردار شوند.

 یک بام و دو هوای صمت در ترخیص کااهای ممنوعه
در حالی ۴0 میلیون دار کاای در آســتانه فساد از گروه 27 تعیین تکلیف 
شدند که بخشی از کااهای این گروه عمدتا بخاطر سهل انگاری وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( و بانک مرکزی تاکنون فاســد شدند یا در آستانه فساد 
هستند و وزارت صمت نیز تاکنون به جای رسیدگی به مسئولیت هایش، تاخیر 
در ترخیص کااها را به نداشــتن ثبت سفارش ربط داده بود. در حال حاضر دو 
گروه کاایی ۴ و 27 امکان ورود به کشور ندارند. گروه ۴ شامل کااهای ممنوعه 
مثل لوازم خانگی است که از سال 97 امکان ثبت سفارش برای آن ها وجود ندارد. 
گروه کاایی 27 گروهی با اولویت ارزی غیرفعال است، یعنی بانک مرکزی منشا 
ارز این کااها را تایید نمی کند. این در حالی است که تایید منشا ارز، مهر تایید 

نهایی ترخیص کاا از گمرک است. 
در گروه ۴ حدود ۸0 میلیون دار کاا قبل از ممنوعیت وارد گمرک شده بود 
که ترخیص آن متوقف شد. از اواخر سال گذشته و با مصوبه هیات دولت و شرایط 
تعیین شده، بخشی از کااهای این گروه ترخیص ولی بخش زیادی  با پایان زمان 
مصوبه در گمرک باقی ماند که در بین آنها نیز کااهای فاسد شدنی وجود داشت. 
همچنیــن از مدت ها قبل بخــش قابل توجهی کاا از گروه 27 در زمان قبل 
ممنوعیت وارد شده بود ولی امکان ترخیص پیدا نکرد. لوازم آرایشی و بهداشتی، 
لوازم التحریر، سیستم تهویه هوا، کیسه فیلتر صنعتی، پارچه رومبلی، ماشین آات 
راه سازی، وسایل ورزشی، وسایل جانبی لوازم خانگی، تجهیزات و لباس ایمنی، 
میوه موز و کمپوت آناناس برخی اقام، از انواع زیاد کااهایی هستند که در قالب 

گروه 27 اکنون در گمرک مانده اند.
اخیرا مهرداد جمال ارونقی، معاون فنی گمرک ایران از قرار گرفتن ۴0 میلیون 
دار کااهای گروه 27 در معرض فساد و یا متروکه شدن خبر داده و تاکید کرده 
بود که یکسری سیاست ها و تصمیمات اخذ شده در مورد ممنوعت برخی کااها 
نه تنها مانع از خروج ارز نشده بلکه با ورود کاا از کانال قاچاق، موجب محرومیت 
دولت از اخذ حقوق ورودی شده است، از این رو ازم است دستگاه های مربوطه با 
توجه به مجوزهای صادره در اسرع وقت نسبت به تعیین تکلیف آنها اقدام کنند. 
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 دیدار سرپرست مخابرات منطقه مرکزی با فرماندارشهرستان 
شازند

مهندس لطفی ،سر پرست مخابرات منطقه مرکزی با فرماندار شهرستان 
شازند دیدار کرد.

به گزارش اداره روابط عمومی مخابرات منطقه مرکزی دراین نشســت 
ســر پرســت مخابرات منطقه مرکزی ،ضمن ارایه گزارشی ازتوسعه شبکه 
های مخا براتی در شهرســتان شــازند ،تاکید کرد عدم اصاح تعرفه های 
مخابراتی،روند توســعه را کند وبا مشــکل مواجه کرده است و با حمایت 
های ازم از مجموعه مخابرات اســت که موجبات ارایه خدمات با کیفیت 

وتوسعه ارتباطات فراهم می شود. 
در ادامه این دیدار حســین رجبی ، فرماندار شهرســتان شازند ،ضمن 
تقدیر از اقدامات انجام شده از تعامل خوب مخابرات بادستگاه های اجرایی 

این شهرستان،تشکر وقدردانی کرد .

 پخش و توزیع ۱۷۰۸ تن آســفالت، در خیابان های افتخار و 
ظفر کوی قنات ناصری

به گزارش اداره ارتباطات و امور بین الملل شهرداری، در راستای ارتقاء 
کیفیت کالبدی محات کم برخوردار شــهر اراک،  170۸ تنُ آسفالت در 
خیابان های افتخار و ظفر واقع در کوی قنات ناصری، توسط دستگاه آسفالت 
تراش ویرتگن، فینیشــر ، ماشین آات و  عوامل اجرایی سازمان عمران و 

بازآفرینی  فضاهای  شهری شهرداری، پخش و توزیع شد.

 دونفر از کارکنان شــرکت گاز استان مرکزی بعنوان کارمند 
نمونه در جشنواره شهیدرجایی صنعت نفت انتخاب گردیدند

فرزین مینو معاون توسعه مدیریت وسرمایه انسانی ورئیس ستادجشنواره 
شــهیدرجایی صنعت نفت باارســال لوح ســپاس ازعباس درهمی رئیس 
امورقراردادها وسعیدقاســمی مســئول خدمات کارکنان شرکت گازاستان 
مرکزی به عنوان کارمند نمونه درون دســتگاهی ســال139۸صنعت نفت 

تقدیروتشکربه عمل آورد.
اراک- خبرنگار آوای اقتصاد/به گزارش روابط عمومی شرکت گازاستان 
مرکزی درلوح ارسالی چنین آمده است : آنچه امروزبااراده مصمم ، اندیشه 
برتروتاش هدفمند شــما درعرصه ی خدمتگزاری محقق شد ، یقینا«پیام 
آورافتخاروسرافرازی میهن اسامی وصنعت نفت خواهدبود.موفقیت شمارابه 
عنوان کارمند نمونه ی درون دســتگاهی 139۸صنعت نفت ارج می نهیم.

این لوح سپاس درسالی که مزین به نام جهش تولیداست،به پاس کوشش 
های خستگی ناپذیرشماکه با اعتمادبه نفس واراده درتوسعه وارتقای صنعت 
نفت نقش داشته اید،تقدیم می شود.ازایزدمنان ،توفیق روزافزون رادرعرصه 

های مختلف زندگی آرزومی کند.

 اســتفاده از توان جامعه علمی و دانشگاهی نقش مهمی در 
تحقق شعار سال دارد

 عضو هیات علمی دانشــگاه بوعلی ســینا همدان گفت: مسئوان برای 
تحقق منویات رهبر فرزانه انقاب در نامگذاری سال جدید با عنوان »تولید؛ 
پشتیبانی ها، مانع زدایی ها« از توان فکری و تخصصی جامعه علمی و نخبگان 

دانشگاهی کشور استفاده کنند.
»حجت اه مظاهری لقب« گفت: تحقق این مهم عاوه بر حمایت مالی 
و قضایی از فعالیت بخش خصوصی و تولید کنندگان به حمایت های علمی 
و تخصصی نیز نیاز دارد تا با برگزاری دوره های آموزشی و علمی هدفمند، 
زمینه تحقق شعار سال برای رونق و جهش تولید بیش از پیش فراهم شود.

وی اظهــار کرد: اســتفاده از توان علمی و ظرفیت مراکز دانشــگاهی، 
پژوهشــی و فنی و حرفه ای به عنوان حامی بخش تولید و تولیدکنندگان 
نیز به عنوان یک ضرورت باید در دســتور کار مدیران اجرایی کشــور قرار 
گیرد.این اســتاد دانشگاه با اشاره به اینکه براســاس منویات رهبر معظم 
انقاب، پشــتیبانی و مانع زدایی از تولید اولویت اصلی برای رشد و توسعه 
اقتصادی کشــور است، تصریح کرد:  دراین میان نقش و اثربخشی فعالیت 
مدیران اجرایی برای رفع موانع موجود و هدایتگری بخش تولید در راستای 
تحقق این شعار محوری بسیار مهم و قابل توجه است و البته کار و تاش 
شبانه روزی بر مبنای تعهد، تخصص، صداقت و حمایت و دلسوزی منطقی 
ازمه دســتیبابی به  این مهم برای رونق تولید و توسعه اقتصادی کشور و 
در نهایت بهبود اوضاع معیشــتی و رفاه بیشتر مردم است.مظاهری گفت: 
توجه مدیــران و متولیان امر به موضوع مهم هدایتگری و حمایت، فرآیند 
تولیــد را در مســیر صحیح خود قرار داده و ضمــن ایجاد رونق در بخش 
تولید، اشــتغالزایی، درآمدزایی و بهبود شــرایط اقتصادی کشور را نیز به 

دنبال خواهد داشت.
عضو هیات علمی دانشــگاه بوعلی ســینا همدان، رفع مشکات مالی و 
نقدینگــی واحدهای تولیدی را از دیگــر اقدامات موثر برای بهبود فعالیت 
های اقتصادی در راستای تحقق پیام نوروزی و مطالبات مقام معظم رهبری 
عنوان کرد و افزود: بانک ها و موسســات مالی باید با تســهیل فرایندها و 
رفع قوانین دست و پاگیر، به صورت جدی و عملی وارد میدان حمایت از 
تولیدکنندگان شــده و با تامین منابع و پرداخت تسهیات موردنیاز، بستر 
مناسب برای شکوفایی فعالیت واحدهای تولیدی، اقتصادی و صنعتی کشور 
را فراهم کنند. وی، همچنین بر حمایت دســتگاه قضایی از تولیدکنندگان 
در راســتای رفــع موانع تولید تاکید کرد و گفت: بخــش نظارتی نیز باید 
فرایند تولید و توزیع از ابتدای کار تا زمان عرضه محصول به مشــتری را 
به خوبی رصد کرده و از ایجاد هرگونه واســطه گری و دالی در این مسیر 
که منجر به افزایش بی رویه قیمت و مختل شــدن پروســه منطقی عرضه 

و تقاضا می شود، جلوگیری کند.
مظاهری خاطرنشــان کرد: مجموعه قوای اجرایی و قضایی کشور باید 
تولید کنندگانی که محصول مرغوب با قیمت مناســب را در اختیار مردم 
قرار می دهند را مورد تشــویق و حمایت قرار داده و در عین حال با افراد 
خاطــی و فرصت طلب که بــدون توجه به کیفیت کاا تنها به فکر منفعت 

طلبی و ســودجویی هستند نیز قاطعانه برخورد کنند.
این اســتاد دانشگاه تصریح کرد: توســعه اقتصادی مستلزم حمایت از 
ســرمایه گذاران و فعــاان عرصه کار و تولید اســت و رویکرد رهبر معظم 
انقاب در انتخاب شــعار ســال نیز در راســتای تحقق این مهم برای رفع 

موانع پیش روی تولید و توسعه اقتصادی است.
حضرت آیت اه خامنه ای رهبر معظم انقاب اسامی در پیام نوروزی 
خود، ســال 1۴00 را بــا عنوان »تولیــد، پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها« 

نامگذاری کردند.

 بارگیری و حمل و نقل مواد خطرناک در منطقه ویژه اقتصادی و 
انرژی پارس جنوبی ساماندهی میشود

در دیدار مهنــدس داریوش امانی رئیس 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور 
و مهنــدس ایرج خرم دل مدیرعامل منطقه 
ویــژه اقتصادی و انرژی پارس جنوبی مطرح 
شــد : بارگیری و حمل و نقل مواد خطرناک 
در منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس بازبینی 

و ساماندهی میشود .
در این دیدار مهندس امانی با اشاره به لزوم 
ساماندهی ناوگان تانکری مستقر در منطقه 
ویژه اقتصادی انرژی پارس تصریح کرد : حمل 
و نقل کاای خطرناک از جمله تانکرهای حامل 
مواد قابل اشتعال نیازمند رعایت اصول ایمنی و 
توجه بیشتر به ایمنی اینگونه مواد است که باید 

مد نظر مسئوان مرتبط قرار گیرد .
مهندس امانی افزود: حوادث اخیر در کشور 
افغانستان و خسارت وارده به بخش تانکری 
لزوم تجدیــد نظردر نوبت دهی ، بارگیری و 
حمل و نقل مواد خطرناک با ناوگان تانکری 

را بیش از پیش اشکار نموده است .
در این دیدار همچنین ایرج خرم دل مدیر 
عامل منطقه ویــژه  اقتصادی وانرژی پارس 
جنوبی به تعهد مسئوان منطقه برای رعایت 
اصول ایمنی حمل و نقل مواد خطرناک اشاره 
کرد و بر لزوم رعایت همه پروتکل های ایمنی 

تاکید کرد .
وی بر همکاری با تشکل های صنفی حمل 
و نقل نیز تصریح نمود : منطقه ویژه اقتصادی 
و انرژی پارس آماده هر گونه تعامل با تشکل 
های صنفی بــرای ارتقاء ایمنی عبور و مرور 

تانکرهای حامل خطرناک است .
رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده 
ای در ادامه سفر یک روزه خود از پروژه پایانه 
اختصاصی تک سفر ایرانیان شهر عسلویه نیز 
بازدید و در جریان روند پیشــرفت این پروژه 

قرار گرفت .
مهنــدس امانی همچنین بــا حضور در 
شهرک حمل و نقل کاای عسلویه با رانندگان 
و مسئوان انجمن صنفی شرکت های حمل و 
نقل کاا  مستقر در این شهرک نیز دیدار کرد .

وی در ایــن دیدار ضمن اســتماع نقطه 
نظــرات رانندگان بر رفع دغدغه های آنها از 
سوی مســئوان و مراجع مربوط تاکید کرد 
و بیان داشــت : رانندگان رکن اصلی چرخه 
حمل و نقل و صاحبان اصلی ســرمایه های 
مادی و معنوی بخش حمل و نقل هستند که 

باید قدر آنها را دانست .
معاون وزیر راه و شــهر ســازی و رئیس 
ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در 
ادامه ســفر خود به بوشهر همچنین از پروژه 
ســاماندهی میدان گادویی اهــرم و احداث 
واریانت محور اهرم به فراشبند در شهرستان 

تنگستان بازدید کرد .
در این بازدید وی در جریان احداث تقاطع 
و ســامان دهی میدان گادویی اهرم که یکی 
از نقاط پر حادثه شهرستان تنگستان هست 
قرار گرفت و دســتور ازم را برای تسریع در 
احداث این میدان و  بهره برداری از واریانت 

اهرم فراشبند صادر کرد .

داریوش امانی همچنین بعد از ظهر امروز 
در نشست با استاندار بوشهر بودجه عمرانی 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور 
را محدود دانست و اظهار داشت: در این راستا 
طرح و برنامه مهمی برای تسریع در تکمیل 

پروژه های راهداری تدوین شده است.
معاون وزیر راه و شهرســازی، با قدردانی 
از همکاری بسیار مطلوب استانداران در اجرا 
پروژه های راهداری تصریح کرد: برای تسریع 
در تکمیل پروژه ها تاکنون با 15 استاندار تفاهم  
نامه همکاری در تامین اعتبارات استانی و ملی 

منعقد شده است.
رئیس  ســازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای کشور ، تکمیل پروژه ها و رفع نقاط 
پــر حادثه را مورد تأکید قرار داد و بیان کرد 
: تفاهم نامه منعقد شــده با استانداران در 3 
موضوع شــامل تکمیل پروژه های نیمه تمام 
تا پایان دولت دوازدهم ، رفع نقاط پر حادثه، 
و توجه ویژه بــه راه های ترانزیتی و جاده ای 

شریانی است.
وی ، با اشــاره به طرح های  ارتقای کیفی 
روکش آســفالت راههای کشور تصریح کرد: 
سال قبل ۴ هزار کیلومتر محورهای جاده ای 
که نیاز به بهســازی داشتند روکش آسفالت 

شدند که امسال این روند ادامه دارد.
معاون وزیر راه و شهرســازی با تأکید بر 
توجه به راه های شــریانی و روستایی افزود: 
برای بازســازی راه های شــریانی امسال 13 
هزار کیلومتر از این محورها آسفالت می شوند.

امانی، میانگین سن ناوگان راهداری کشور 
را باای 25 سال دانست و گفت: خوشبختانه 
میانگین سن ناوگان راهداری استان بوشهر 
پایین تر از کشوری است که نقش مهمی در 
خدمات  رســانی مطلوب و اجرای پروژه های 

راهداری دارد.
در این دیدار همچنین عبدالکریم گراوند 
اســتاندار بوشهر خدمات مجموعه وزارت راه 
و شهرســازی در استان بوشهر را قابل تقدیر 
دانســت و اظهار داشــت: با تاش مدیران 
راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان روند 
طرح های راهداری تســریع یافته که اکنون 
وضعیت محورهای اصلی و شــریانی استان 

بوشهر مطلوب است.
وی، بــا تاکید بر رفع نقــاط پر حادثه  و 
تکمیل پروژه های نیمه تمــام افزود: در این 
راستا با سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 

کشور مشارکت و همکاری ازم می شود.
استاندار بوشهر تکمیل پروژه های راهسازی 
در محورهای مختلف اســتان بوشهر را یک 
ضرورت دانست و بیان کرد: این پروژه ها باید 
هر چه سریع تر تکمیل شود که در این راستا 

راههای روستایی در اولویت قرار دارد.
گراونــد با بیان اینکه ۸ روســتای باای 
20 خانوار و یک روســتای باای 50 خانوار 
استان بوشهر از راه آسفالت برخوردار نیستند 
تاکید کرد: با اجرا پروژه های راهسازی در این 
9 روستا همه روســتاهای باای 20 خانوار 
روستایی استان بوشهر از راه آسفالت برخوردار 

می شوند.
وی، همکاری سازمان راهداری و حمل و 
نقل جاده ای کشور در اجرا طرح های راهسازی 
یاد شــده را مهم دانســت و بیان کرد: نقش 
دهیاری ها در ســاخت و تکمیل محورهای 
روســتایی قابل تقدیر است که در این راستا 

فعالیت های مهمی انجام شده است.
استاندار بوشهر تاکید کرد: با تحقق تعهدات 
وزارت راه و شهرسازی محورهای نیمه تمام 
تکمیل و همه روستاهای باای 20 خانوار از 

جاده آسفالت برخوردار می شوند.
معاون وزیــر راه و شهرســازی و رئیس 
ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای در 
ادامه سفر به خود به استان بوشهر همچنین 
در نشســت بانمایندگان تشکل های صنفی 
حمل و نقلی بوشــهر شرکت و به سواات و 

دغدغه آنها پاسخ داد .
در ایــن دیدار صمیمی مهندس امانی به 
تاکید و تصریح وزیر راه و شهرســازی برای 
رسیدگی به دغدغه های بخش حمل و نقل 
جاده ای بویژه رانندگان اشــاره کرد و افزود : 
مشکات بخش حمل و نقل از جمله موضوع 
ســوخت و استیک بصورت ماهانه با حضور 
شــخص وزیر بررسی و راهکارهای ازم ارائه 
می گردد .مهندس امانی در ادامه سفر خود 
به بوشهر همچنین در نشست شورای معاونین 
اداره کل راهــداری و حمــل و نقل جاده ای 
استان بوشهرشرکت کرد و در خصوص فعالیت 

های  اداره کل تبادل نظرگردید  .

 
مدیر عامل شرکت آب وفاضاب استان بوشهر 

با افتتاح پروژه های آب شــیرین کن در دســت اجرا، نسبت وابستگی 
استان بوشهر به دیگر استان ها از 90 درصد به 60 درصد کاهش می یابد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان بوشهر در نشست با مدیر مسئول 
هفته نامه نصیر بوشهر وضعیت آبرسانی در استان بوشهررا تشریح نمود.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب وفاضاب استان بوشهرمدیرعامل 
شــرکت آب و فاضاب استان بوشهر در این نشست با اشاره به وابستگی 
تامین آب اســتان به 2 استان کهگیلویه و بویراحمد وفارس گفت: بیش 
از ۸0 درصد این منبع در 2 استان کهگیلویه و بویراحمد و فارس شامل 

سد کوثر و رودخانه شاپور و چشمه ساسان کازرون قرار دارد.
عبدالحمید حمزه پور با بیان اینکه منابع آب اســتان بوشــهر با میزان 
بارش باران تغییر می کند اظهار داشت: در سال آبی جاری کاهش بارش 
باران بر منابع تامین آب در شهرستان کازرون اثر گذشته و میزان آب دهی 

آن به شدت کاهش داده است.
وی با اشــاره به اینکه ســاانه افزون بر 350 میلیون مترمکعب آب 
آشامیدنی در استان بوشهر مصرف می شود افزود: بر اساس استانداردهای 
تعیین شــده سرانه مصرف آب در اســتان بوشهر 200 تا 220 لیتر ولی 

اکنون این سرانه تا 350 لیتر افزایش یافته است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان بوشــهر میزان تامین آب 
آشــامیدنی را بر اساس سرانه تعیین جوابگوی نیاز استان دانست و بیان 
کرد: با توجه به مصرف بیش از میزان تعیین شــده از سوی مشترکان و 
انشــعابات غیرمجاز و مصرف غیر شرب، آب انتقالی به استان بوشهر، در 

تامین نیاز مردم با مشکاتی مواجه کرده است.
حمزه پور با تاکید بر مدیریت مصرف آب از سوی مشترکان به ویژه در 
فصل گرما تصریح کرد: شــرکت آب و فاضاب مسئول تامین آب شرب 
مردم در شهرها و روستاها و این درحالی است که برخی مشترکان از آن 
در آبرسانی به اراضی کشاورزی و باغات استفاده می کنند که تخلف است.

وی با بیان اینکه قطعی انشعاب آب غیرمجاز و خانه  باغ ها در اولویت 
اســت تاکید کرد: بدن اغماض انشــعاب آب در خانه باغ ها و آبرسانی به 
اراضی کشــاورزی و باغ قطع می شود و مصرف آب در خانه باغ و آبیاری 

اراضی و دام جرم محسوب می شود.
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان بوشهر با اشاره به تدوین برنامه 
ایجاد منابع آب آشامیدنی از طریق شیرین سازی آب دریا خاطر نشان کرد: 
در این زمینه پروژه های آب شیرین کن در مجموع به ظرفیت افزون بر 150 
هزار متر مکعب در شبانه روز در استان طراحی و مجوز آن صادر و عملیاتی 
شده است.حمزه پور با بیان اینکه اکنون به ظرفیت افزون بر 3۴ هزار متر 
مکعب آب شیرین کن در استان بوشهر وارد مدار تولید است گفت: طرح های 
شیرین سازی آب دریا با مشارکت بخش خصوصی سرمایه گذاری می شود 

و آب تولیدی از سرمایه گذاران به صورت تضمینی خریداری می شود.وی 
هزینه تولید آب آشــامیدنی از طریق شیرین سازی آب دریا را بسیار باا 
دانســت و تصریح کرد: در این راستا دولت هر سال یارانه خرید تضمینی 
آب تخصیص می دهد و سال قبل برای تامین آب از آب شیرین کن بوشهر 

و کنگان 150 میلیارد تومان یارانه پرداخت شده است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب اســتان بوشــهر با اشاره به اجرای 
پروژه های آب شیرین کن در شــهرها و روستاهای مختلف استان بوشهر 
خاطر نشــان کرد: پروژه های بزرگ تأسیســات آب شیرین کن شامل 35 
هزار و 17 هزار متر مکعب بوشــهر و 2۸ هزار مترمکعب ســیراف - جم 

است که امسال این پروژه ها وارد مدار تولید می شود.
حمزه پور از حل مشــکات تاریخی آب آشــامیدنی بوشــهر با افتتاح 
پروژه های آب شیرین کن خبر داد و بیان کرد: امسال به ظرفیت 60 هزار 
متر مکعب آب تولیدی از پروژه های آب شیرین کن وارد مدار بهره برداری 

می شود که در پایداری تامین آب استان بوشهر نقش مهمی دارد.
وی، با تاکید بر پرداخت هزینه آب مصرفی مشترکان به ویژه سازمان ها، 
ادارات و نیروهای مسلح گفت: با توجه به اینکه شرکت آب و فاضاب استان 
بوشهر، به صورت درآمد هزینه مدیریت می شود عدم پرداخت هزینه آب 

مصرفی از سوی مشترکان، مشکاتی را در اجرا پروژه ها فراهم می کند.
مدیرعامل شرکت آب و فاضاب استان بوشهر از کاهش وابستگی منابع 
آب آشــامیدنی استان به دیگر استان ها خبر داد و تصریح کرد: با افتتاح 
پروژه های آب شیرین کن در دست اجرا، نسبت وابستگی استان بوشهر به 

دیگر استان ها از 90 درصد به 60 درصد کاهش می یابد.
حمزه پور با تاکید بر مدیریت مصرف آب از سوی مشترکان در شهرها 
و روستاها افزود: برای گذر از تابستان، باید مدیریت مصرف آب در دستور 
کار همه مشــترکان قرار بگیرد تا بتوان این فصل بدون بحران پشت سر 

گذاشته شود.

عبدالحمید حمزه پور با تاکید بر ادامه قطع انشــعابات غیرمجاز به ویژه 
در خانه باغ ها اظهار داشت: با توجه به وضعیت منابع تامین آب در استان 
باید مدیریت مصرف در دســتور کار همگان قرار بگیرد تا از فصل گرما به 

ویژه تابستان عبور کنیم.
وی، با اشــاره به روند اجرایی طرح های آبرسانی افزود: اکنون در بیشتر 
شهرها و روستاهای اســتان بوشهر پروژه آبرسانی از جمله آب شیرین کن 
در حال اجرا اســت که بخشــی از این طرح ها قبل از فصل تابستان وارد 

مدار بهره برداری می شود.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب استان بوشهر با اشاره به سال تولید، 
پشتیبانی ها، مانع زدایی ها افزود: در این راستا با رفع موانع در اجرا طرح ها 
تاش می شود بخشی از پروژه های آب شیرین کن در شهرها و روستاها در 

آستانه فصل تابستان افتتاح شود.
حمزه پور از وارد مدار شــدن یکی دیگر از پروژه های گذر از تابســتان 
1۴00 اســتان بوشــهر در شهرســتان گنــاوه خبر داد و بیــان کرد: در 

ســال های گذشــته همزمان با فصل تابســتان و افزایش مصارف خانگی 
در روســتاهای گناوه از جمله مجتمع آبرســانی روستایی شول دچار افت 
فشــار و مشــکل در دریافت آب می شد که با بررســی و مطالعات اولیه و 
 مهندســی مجدد و باز طراحی ایستگاه پمپاژ این مجتمع توسط تیم های 
مختلف کارشناســی شرکت آبفا، عملیات اجرایی بهسازی و ارتقا ظرفیت 

پمپاژ ایستگاه آبرســانی شول آغاز شد وی با بیان اینکه مجتمع آبرسانی 
روســتایی شول شهرســتان گناوه شامل روستاهای شــول، کلر، کمالی، 
احمدحسین، چشمه و گودری با حدود یک هزار مشترک است افزود: عاوه 
بر این چند انشــعاب صنعتی تولیدی نیــز از خط انتقال آب این مجتمع 

آب دریافت می کنند.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب استان بوشهر با اشاره به تخصیص 2 
میلیارد ریال برای بهبود وضعیت مجتمع آبرســانی روستایی شول خاطر 
نشــان کرد: تمامی عملیات اجرایی این پروژه توسط تیم امانی و کارکنان 
امور آبفا شهرستان گناوه با 2 میلیارد ریال در بازه زمانی 2 ماهه در کمترین 

زمان ممکن به اتمام رسید.
حمزه پور از افزایش 2 برابری تامین آب از مجتمع آبرســانی روستایی 
شــول خبر داد و بیان کرد: با وارد مدار شــدن این طرح ظرفیت ذخیره 
مجتمع به 2 برابر یعنی حدود 500 متر مکعب و ظرفیت پمپاژ آن نیز به 

حدود 25 لیتر در ثانیه افزایش یافت.

طرح ارتقا ظرفیت مجتمع آبرسانی روستایی شول تکمیل و وارد مدار بهره برداری شد

 
 

 مدیران کاشان پیگیر تامین زیرساخت های منطقه ویژه اقتصادی باشند
 فرماندار ویژه کاشان گفت: تامین زیرساخت های ازم برای منطقه ویژه اقتصادی این شهرستان ضروری است و مدیران مرتبط در دستگاه های اجرایی کاشان باید پیگیر تسریع در تحقق این مهم از طریق مدیران استانی باشند.

علی اکبر مرتضایی روز سه شــنبه در نشســت بررســی مشــکات و رفع موانع منطقه ویژه اقتصادی کاشان افزود: برای تحقق اهداف منطقه ویژه اقتصادی کاشان برخی از توافق ها در سطح استان صورت گرفته که عملی شدن 
آنها نیازمند پیگیری مدیران شهرســتان اســت.وی با تاکید بر انجام پیگیری های ازم برای جانمایی گمرک در منطقه ویژه اقتصادی کاشــان افزود: بر پایه بررســی های انجام شده ظرفیت های مشخص شده برای ایجاد برخی از 
زیرساخت های دیگر مانند برق و گاز در این منطقه کافی نیست و مدیران اداره های برق و گاز کاشان باید پیگیری های ازم را برای اختصاص ظرفیت های بیشتر انجام دهند.به گفته وی، مقرر شده که سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( نیز پیگیری های ازم  برای اتمام مطالعه های مشاور در انتقال پساب فاضاب و عقد قرارداد ازم برای خرید پساب را انجام دهد.رییس کارگروه رفع موانع تولید شهرستان کاشان تصریح 
کرد: مدیران شهرستانی موظف به پیگیری هستند.نشست بعدی بررسی مشکات و رفع موانع منطقه ویژه اقتصادی کاشان ابتدای تیر ماه به منظور بررسی نتایج و بیان گزارش اقدام های انجام شده برگزار خواهد شد.نخستین 
منطقه ویژه اقتصادی کشور البته در چارچوب تبصره 20 قانون برنامه اول و بند د تبصره 25 قانون برنامه دوم توسعه اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی جمهوری اسامی ایران با وسعت یک هزار و ۴00 هکتار در سیرجان ایجاد و 

به دنبال آن مناطق پیام، بندر بوشهر، سلفچگان، بوشهر، خلیج فارس، بندر شهید رجایی، لرستان، سرخس، کشتی سازی خلیج فارس، سیرجان، بندر امیرآباد و یزد راه اندازی شد.



۷
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شکایت ایران، مانع برگزاری انتخابی جام جهانی در بحرین؟
دادگاه داوری ورزش )CAS( نســبت به 
توقــف انتخابی جام جهانــی در بحرین تا 
زمان تصمیم گیری در پرونده شکایت ایران 

از AFC، تصمیم گیری خواهد کرد.
مناقشــه فدراســیون فوتبــال ایران و 
کنفدراسیون فوتبال آســیا بر سر اعطای 
میزبانی گروه سوم انتخابی جام جهانی در 
آســیا به بحرین ادامه دارد. این فدراسیون 
مدعی است که طبق قوانین و پروتکل های 
موجــود، AFC باید میزبانــی انتخابی جام 
 AFC جهانی را بــه ایران واگذار می کرد اما
با رد این ادعا، واگــذاری میزبانی انتخابی 
جام جهانی بــه بحرین را مطابق قوانین و 
مســئولیت های خود می داند.در نتیجه از 
حدود یک هفته قبل به این سمت، پرونده 
شــکایت ایران نسبت به رای کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در اعطای میزبانی به بحرین در 
دادگاه داوری ورزش به جریان افتاده است. 
ایران از دادگاه، خواستار رسیدگی سریع به 
پرونده قبل از شــروع مسابقات در خرداد 
1۴00 شــده بود که این موضوع منوط به 
پذیرش AFC بود اما کنفدراسیون آسیا با رد 
درخواست ایران، رسیدگی عادی به پرونده 

را درخواســت کرده تا به این شــکل هیچ 
خللی به برگزاری مسابقات وارد نشود.با رد 
این درخواست از سوی AFC، دادگاه داوری 
ورزش، درخواســت ایــران مبنی بر صدور 

دســتور موقت تا قبل از شــروع مسابقات 
را بــررس خواهد کرد تــا در صورت لزوم 
و تشــخیص این دادگاه، مسابقات به علت 

حساسیت پرونده، متوقف شود.

دیروز )دوشنبه( رفیعی، مشاور حقوقی 
عالی رئیس فدراسیون فوتبال ابراز امیدواری 
کرد که CAS این درخواست را از سوی ایران 
مورد پذیرش قرار دهد تا مسابقات قبل از 

رسیدگی قانونی، برگزار نشود. تصمیم گیری 
درباره صدور دستور موقت درباره برگزاری 
انتخابی جــام جهانی در بحریــن، بعد از 

تشکیل تیم داوری انجام خواهد شد.

 انتخابــی جــام جهانی متوقف 
می شود؟

با توجه به درخواســت رسیدگی با یک 
داور از سوی ایران و رسیدگی با سه داور از 
سوی AFC، دادگاه داوری ورزش درباره این 
موضوع تصمیم گیری می کند که تیم داوری 
با یک یا سه نفر تشکیل شود. پس از این، در 
صورت صاحدید تیم داوری، صدور دستور 
موقت برای این پرونده در دستور کار قرار 
می گیرد و حقوقدان های ورزشــی صدور یا 
عدم صدور دستور موقت را بررسی می کنند.

در صورتی که دستور موقت صادر شود، 
احتماا جلوی برگزاری مسابقات در بحرین 
گرفته می شــود و پــس از تصمیم گیری 
دادگاه، میزبان انتخابی جام جهانی انتخاب 
خواهد شــد. در غیر این صورت، بحرین به 
عنوان میزبان مسابقات باقی خواهد ماند اما 
دادگاه درباره تضییع حقوق ایران از سوی 

AFC تصمیم گیری می کند.

  بازهم ویزای فرزاد مجیدی صادر نشد
مدیر اجرایی تیم فوتبال استقال باز هم به علت عدم صدور ویزایش نتوانست 

خود را به جمع آبی پوشان برساند.
 فرزاد مجیدی، مدیر اجرایی تیم فوتبال استقال روز یک شنبه به علت عدم 
صدور ویزایش نتوانســت همراه تیم به جده برود.امروز )سه شنبه(، فرزاد مجیدی 
در قسمت CIP فرودگاه امام خمینی دیده شده بود و قصد داشت خود را به جمع 
آبی پوشــان برساند اما بازهم به علت عدم صدور ویزایش نتوانست کاری از پیش 
ببرد.مجیدی در روزهای آینده و در صورت صدور ویزایش می تواند با پروازی غیر 
مستقیم خود را به اردوی آبی ها ملحق کند.این احتمال نیز وجود دارد که اعضای 

هیات مدیره استقال در روزهای آینده خود را به جمع آبی پوشان برسانند.

AFC عبدی و قایدی در بین ۶ ستاره غرب آسیا از دید 
 AFC 2 بازیکن سرخابی در فهرست 6 ستاره لیگ قهرمانان آسیا در غرب از دید
انتخاب شدند. سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا در آستانه شروع لیگ قهرمانان آسیا 

در غرب به معربی 6 ستاره این فصل از رقابت ها پرداخته است.
در سالی که شیوع ویروس کرونا تاثیر زیادی روی فوتبال گذاشت، کنفدراسیون 
فوتبال آسیا اقدام به معرفی 6 بازیکن برتر غرب آسیا در لیگ قهرمانان کرده است.

ناصر الدساری )الهال(
ابراهیم بایش )نیروهوایی(

ابراهیم یولدوشف )پاختاکور(
خالد الغنام )النصر(

مهدی قایدی )استقال/ ایران(
درخشش این بازیکن جوان باعث شده او در 22 سالگی به ستاره تیمش تبدیل 
شــود و حتی به تیم ملی فوتبال ایران نیز دعوت شــود و توانست در دیدار برابر 
بوسنی اولین گل ملی خود را به ثمر برساند. استقال برای موفقیت در این فصل 
لیگ قهرمانان آسیا روی درخشش ستاره جوان خود حساب ویژه ای باز کرده است.

مهدی عبدی )پرسپولیس/ ایران(
عبدی که در ماه ژوئیه با پرســپولیس قهرمان لیگ شد، به اوج شکوفایی در 
نیمه دوم سال رسید؛ جایی که او نمایش های باکیفیتی را در باشگاه تا فینال لیگ 
قهرمانان آســیا 2020 ارائه داد.  با این حال او در فصل جاری تنها 2 گل در 1۸ 
بازی برای تیمش به ثمر رسانده است و امیدوار است در لیگ قهرمانان درخشش 

خود را شروع کند.

 تماس کی روش با فدراسیون آفریقای جنوبی
یک رسانه آفریقایی از تماس کارلوس کی روش با فدراسیون فوتبال آفریقای 

جنوبی و درخواستش برای هدایت تیم ملی این کشور خبر داد.
ســایت خبری »timeslive« در خبری جنجالی اعام کرد سرمربی بعدی 
تیــم ملی فوتبال آفریقای جنوبی »کارلوس کی روش« یا »فیلیپ تروســیه« 
خواهند بود.این رســانه به نقل از یک منبع »بسیار معتبر« مدعی شد گزینه 
اصلی هدایت آفریقای جنوبی »پیتسو موسیمان« است اما کی روش و تروسیه 

هم وارد معادله شده اند.
timeslive نوشت: » منبع داخلی گفت که هر دو مربی )کی روش و تروسیه( 

با فدراسیون آفریقای جنوبی تماس گرفته و گفته اند که این کار را می خواهند. 
واضح است. آنها سرمربیگری آفریقای جنوبی را می خواهند و بازیکنان برایشان 

احترام قائل خواهند بود.«
فدراســیون فوتبال آفریقای جنوبی بعــد از اخراج »مولفی« از هدایت تیم 

ملی این کشور، به دنبال سرمربی جدید است.
منبع خبری این ســایت می گوید کمیته فنی فدراســیون آفریقای جنوبی 
هفته گذشــته تشــکیل جلسه داد تا موســیمان را متقاعد به بازگشت کنند. 
گروهــی که وظیفه پیدا کردن ســرمربی جدید آفریقا را بــر عهده دارند به 
کمیته اجرایی فدراســیون این کشور پیشنهاد می کنند موسیمان باید به این 
تیم بازگردد: »ما نیاز به کسی داریم که فوتبال آفریقای جنوبی و بازیکنانمان 
را درک کند. تروسیه و کی روش هم گزینه های مناسبی هستند. پیتسو گزینه 
 اصلی اســت ولی مطمئن نیستم که پیشنهادمان را قبول کند. در این صورت 
 مذاکره با کی روش و تروسیه را شدیدتر دنبال می کنیم.« کارلوس کی روش که سابقه 
سرمربیگری در تیم های ملی فوتبال پرتغال و تیم رئال مادرید اسپانیا را دارد، 
هشت سال به عنوان سرمربی در تیم ملی ایران کار کرد و سپس به کلمبیا رفت.

 عمر السومه به دیدار برابر استقال می رسد
مهاجم سوریه ای ااهلی عربستان به دیدار برابر استقال خواهد رسید.

 به نقل از سعودی اسپورت، عمر السومه در اردوی تیم ملی فوتبال سوریه 
مصدوم شد و حتی دیدار برابر ایران را هم از دست داد.

این بازیکن ســوریه ای در دیدار اخیر تیمش هم که با شکست همراه شد 
نتوانست به خاطر آسیب دیدگی به میدان رود اما ظاهرا او به بازی برابر استقال 
خواهد رسید. ااهلی در دیدار نخست خود در فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا 
جمعه به مصاف استقال خواهد رفت.روزنامه الریاضیه نوشت که کادر پزشکی 
ااهلی مجوز ازم برای بازی کردن السومه را داده است و این بازیکن می تواند 

در بازی برابر استقال تیمش را همراهی کند.
ااهلــی روزهــای کابــوس واری را تجربــه مــی کنــد و در 6 دیــدار 
اخیر خود شکســت خــورده اســت. هدایت تیــم را ریجکمــپ رومانیایی 
 برعهــده گرفتــه اســت و قــرار اســت که از ایــن مربــی در دیــدار برابر

 استقال رونمایی شود.

 بازدید گل محمدی و عالیشاه از ورزشگاه دیدار با الوحده
سرمربی و بازیکن پرسپولیس از زمین چمن ورزشگاه محل دیدار این تیم 
مقابل الوحده امارات بازدید کردند.  سرمربی و بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس 
امروز )سه شــنبه( از ورزشــگاه جواهر لعل نهرو و شرایط و وضعیت آن بازدید 

به عمل آوردند.
یحیــی گل محمــدی و امید عالیشــاه پس از کنفرانــس خبری پیش از 
دیــدار برابر الوحده امارات، با حضور در ورزشــگاه جواهر لعل نهرو، بازدیدی 
از ورزشــگاه و چمن محل برگزاری مسابقه داشتند.تیم پرسپولیس از ساعت 
19 فردا در نخســتین دیدار مرحله گروهــی لیگ قهرمانان به مصاف الوحده 

امارات خواهد رفت.

 تکرار مشکل پرسپولیس برای یاران شجاع خلیل زاده
تیم الریان به خاطر تاخیر در نتایج تســت کرونا، نتوانست تمرین گروهی 
و با توپ انجام دهد.  شــاگردان لوران بان که بامداد دوشــنبه به هندوستان 
رســیدند و در میان استقبال مسئوان تیم میزبان در هتل آی تی سی گراند 
با پرســپولیس همسایه شدند، روز گذشــته نتوانستند تمرین در زمین چمن 
داشــته باشــند. این اتفاق به دلیل تاخیر تیم میزبان در نتایج کرونا رخ داد. 
وبسایت تایمز آف ایندیا در این خصوص نوشت: »طبیعی است که تاخیر باشد 

و این اتفاق برای تیم گوآ هم رخ داد. به هر حال آزمایش ها زیاد هستند.«
دو روز پیش پرســپولیس نیز بــه خاطر تاخیر در انتشــار نتایج آزمایش 
کووید-19 امکان تمرین گروهی را از دســت داد و مثل الریان در هتل محل 

اقامت تمرین بدنسازی را انجام داد.

 
۴ طا و یک برنز آسیا در انتظار فرنگی کاران ایران  

لغو مسابقات آسیایی ناامیدم کرد

میثــم دلخانی در 63، پژمان پشــتام در 77، ناصر 
علیزاده در ۸7 و علی اکبر یوسفی در وزن 130 کیلوگرم 
با نمایشی درخشان راهی فینال کشتی فرنگی قهرمانی 
آســیا شدند که برتری قاطع ناصر علیزاده جوان گمنام 
آملی در نخســتین تجربه بین المللی خود برابر رستم 

آساکولوف عنوان دار از نتایج جالب توجه بود.
، در ادامه رقابت های روز نخســت کشــتی فرنگی 
قهرمانی آســیا 2021 که در آلماتی قزاقستان در حال 
برگزاری اســت، پویا دادمرز نماینده وزن 55 کیلوگرم 
ایران در دیدار نخســت با توجه به ســر وزن نرسیدن 
جین هیوک کیم از کره جنوبی به پیروزی رســید. وی 
در دور دوم به مصاف داواباندی مونخ اردن از مغولستان 
رفت و در همان تایم نخست قاطعانه با نتیجه ۸ بر صفر 
به برتری رســید. دادمرز در نیمه نهایی به مصاف الهام 
بهرام اف از ازبکستان رفت و در پایان با نتیجه 3 بر یک 
شکست خورد و از رسیدن به فینال بازماند. دادمرز برای 
رسیدن به مدال برنز در دیدار رده بندی به مصاف عزیزاف 

از تاجیکستان می رود.
در وزن 63 کیلوگرم میثم دلخانی در دور اول با نتیجه 
5 بر صفر اورماتبک آماتوف از قرقیزستان را مغلوب کرد. 
وی در دور بعد با نمایشی خوب برابر المورات تاسمرادوف 
دارنده مدال نقره و برنز جهان و برنز المپیک از ازبکستان 
در یک کشــتی سخت با نتیجه 9 بر 7 به برتری رسید. 
دلخانی برای رسیدن به فینال برابر هانجائه چانگ از کره 

جنوبی به میدان رفت و در یک مبارزه سخت و سنگین 
با نتیجه ۸ بر 5 به برتری رسید و راهی فینال شد. وی 
در فینال به مصاف سلطان آستولی از قزاقستان می رود.

در وزن 77 کیلوگــرم، پژمان پشــتام در دور اول با 
نتیجه 9 بر صفر کایراتبک توگولبایف از قرقیزســتان 

را مغلوب کرد.
 وی با توجه به حضور نیافتن کشتی گیران عراقی و 
فلسطینی بر روی تشک به پیروزی دست یافت و راهی 
مرحله نیمه نهایی شد. پشتام در این مرحله به مصاف 

سینگ گورپریت از هند رفت و در یک مبارزه سخت و 
نفسگیر با نتیجه 7 بر 7 به برتری رسید و راهی فینال 
شد. سنگینی این مبارزه به حدی بود که پشتام در پایان 
مبارزه نای بلند شدن از روی تشک را نداشت. پشتام برای 
رسیدن به مدال طا در فینال به مصاف دالر رضازاده از 

تاجیکستان می رود.
در وزن ۸7 کیلوگرم ، ناصر علیزاده کشتی گیر جوان 
و گمنام آملی در دور اول برابر نورســلطان تورسینوف 
قهرمان آســیا از قزاقستان با نتیجه 3 بر یک به برتری 

رسید و راهی نیمه نهایی شد. وی برای رسیدن به فینال 
نیز مقابل رستم آساکولوف دارنده مدال های نقره و برنز 
جهان از ازبکستان به میدان رفت و در یک مبارزه برتر 
موفق شد کشتی گیر عنوان دار ازبک را مقهور توانایی 
و مبــارزه هجومی خود کند و در پایان به برتری قاطع 
10 بر ۴ برسد و راهی فینال شود. علیزاده برای رسیدن 
به مدال طای آســیا به مصاف آتابــک عزیزبکوف از 

قرقیزستان می رود.
آســاکولوف در این مبارزه به هــر دری زد تا پیروز 
مبارزه شــود اما نیروی جوانی و جســارت مثال زدنی 
علیزاده شکســت این کشــتی گیر عنــوان دار را رقم 
 زد و رســتم آســاکولوف در دقیقه پایانی توان زیادی

 برای ادامه مبارزه نداشت.
در وزن 130 کیلوگــرم، علی اکبر یوســفی دارنده 
مدال هــای طای جوانان و امیدهــای جهان 2019، 
در دور نخســت با نتیجه 9 بر یک مــورات رامانوف از 
قرقیزســتان را برد. وی در مبارزه دوم و در مرحله نیمه 
نهایــی نیز در یک مبارزه برتر برابر ســهراب فاتویف از 
ازبکســتان با نتیجه قاطع 1۴ بر 5 به برتری رســید و 
راهی فینال شــد. یوســفی در حالیکه 1۴ بر 5 پیش 
بود حریف ازبک با گرفتن 3 اخطار دیســکالیفه شــد 
 و مبارزه به ســود یوســفی به پایان رسید. قدرت بدن

ی و فیزیک یوسفی نوید ظهور یک سنگین وزن ایده آل 
را برای کشتی ایران می دهد.

ریحانه مبینی می گوید با لغو مسابقات آسیایی انگیزه خود را از دست داد 
اما تاش کرد تا از این زمان به عنوان فرصتی برای ارتقاء رکورد استفاده کند.

 نخستین مرحله مسابقات دوومیدانی جام امام رضا )ع( در بخش زنان طی 
روزهای 19 و 20 فرردین با حضور بیش از 170 ورزشکار زن برگزار شد که با 

معرفی نفرات برتر ماده های مختلف به پایان رسید.  
در این مسابقات چند رکود ملی در رده های سنی مختلف جابه جا شد. ریحانه 
مبینی رکوردار پرش طول زنان ایران هم با پرشــی به طول 6.26 متر رکورد 

سابق خود را که 6.17 متر بود،  ارتقا داد.
مبینی در گفت وگو با ایسنا به رکوردشکنی خود در اولین مسابقه دوومیدانی 
سال 1۴00 اشاره و بیان کرد: خوشبختانه توانستم رکوردم را ارتقا بدهم. آقای 
بادپی)مربی مبینی(  از آبان 1399 برنامه ریزی کرده بود که تا زمان مسابقات 
آسیایی به اوج آمادگی برسم اما بعد از لغو مسابقات به دلیل شیوع کرونا قرار بر 
این شد که تا جام امام رضا به اوج برسم. در نتیجه آمادگی بدنی و ذهنی خوبی 
داشتم، حتی چند بار در تمریناتم رکورد 6.۴0 متر پریدم که حس اعتماد به 
نفس به من داد. در جریان مسابقات هم با اولین پرش رکورد ایران را ارتقا دادم.  
او افزود: پرش های بهتری هم داشــتم که خطا شــد.  سعی می کنم روی 
خطاهایم بیشتر کار کنم چون در مسابقات اکثر پرش های خوبم خطا می شود 

و شانسم را از دست می دهم.   

مبینی با اشــاره به سطح مسابقات جام امام رضا گفت: رقابت ها به خوبی 
برگزار و همه اصول بهداشتی رعایت شد. از طرفی برگزاری مسابقات در پیست 
امام رضا تجربه جدیدی بود چون همیشه در تهران مسابقه می دادیم و همه 
چیز عادی شــده بود اما با حضور در مشهد شرایط جدیدی را تجربه کردیم. 

مسابقات هم در سطح متوسطی مثل قبل  برگزار شد.  
رکورددار پرش طول زنان ایران با بیان اینکه در حال حاضر مسابقه بین المللی 
مهمی پیش رو نداریم، این شرایط را ناامیدکننده خواند و افزود: ورزشکار همیشه 

برای هدفش می جنگد و انگیزه می گیرد. زمانی که مسابقات آسیایی لغو شد 
خیلی انگیزه ام را از دســت دادم و می گفتم برای چه تمرین کنم؟  اما حس 
کردم این زمان فرصتی برای ارتقا رکوردم اســت تا اگر مسابقات آسیایی در 
زمان دیگری برگزار شــد با یک رکورد خوب، آمادگی کامل و اعتماد به نفس 

باا شرکت کنم و روی سکو بروم.  
او افزود: برای مدال آوری در آسیا باید بیشتر تاش کنم. همچنین به امکانات 
بیشــتری احتیاج دارم. باید در چند مسابقه برون مرزی شرکت کنم چون با 
کمبود رقیب در ایران رو برو هستم.  متاسفانه باتوجه به شرایط فعلی ارز امکان 

اردوی شخصی ندارم و به کمک فدراسیون و اسپانسر نیاز دارم.  
این ورزشــکار در مورد برنامه خود در ســال 1۴00 گفت: در حال حاضر 
هدفم ارتقا رکورد شــخصی است تا به سطح قابل قبولی برسم، چون مسابقه 
برون مرزی خاصی نداریم که برای شرکت در آن آماده شوم و بیشتر مسابقات 

داخلی و لیگ را خواهیم داشت.  
مبینی در پایان گفت: از آقای بادپی خیلی تشکر می کنم که در این مدت 
همراهم بود و به من این باور را داد که می توانم بهتر باشم. او هر چه که گفت و 
روی کاغذ آورده به حقیقت پیوست. از باشگاه پلیمرخلیج فارس و آقای رحتمی 
هم تشکر می کنم که دراین مسیر همراه ما بودند و ما را حمایت کردند.  پلیمر 

انقابی در قراردادهایمان ایجاد کرده و حامی خوبی است.  

 
طارمی فرشته نجات پورتو می شود؟ 

دور برگشت مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان 
اروپا امشــب با دو بازی آغاز خواهد شد.حسین خلیلی: 
بازی برگشت پاری سن ژرمن و بایرن مونیخ در مرحله یک 
چهارم نهایی لیگ قهرمانان اروپا اگرچه تمام فاکتورهای 
ازم برای جذاب شدن یک بازی فوتبال را دارد، اما بدون 
شکی بســیاری از فوتبال دوســتان ایرانی نگاه و توجه 
ویژه ای به بازی برگشــت پورتو و چلسی دارند. دلیل آن 
بازیکنی است که طی یک سال گذشته هر بار صحبت از 
درخشش لژیونرها بوده، نامش در صدر قرار داشته است: 
مهدی طارمی. طارمی که بازی رفت را به دلیل اخراج در 
بازی مقابل یوونتوس از دست داده بود، شاهد باخت دو 

بر صفر تیمش در هفته گذشته بود.
از بیــن چهار بازی مرحله یک چهــارم نهایی لیگ 
قهرمانان، فقط بازی چلسی و پورتو به دلیل پروتکل های 
سختگیرانه در پرتغال و انگلیس در زمین بی طرف و در 
ورزشــگاه سانچس پیس خوان شهر سویا اسپانیا برگزار 
می شــود. شاگردان کنسیسائو و توماس توخل در حالی 
بازی برگشت را برگزار می کنند که بازی  لیگ های داخلی 
خود در این فاصله را با پیروزی پشت سر گذاشتند. پورتو 
توانســت توندا را با دو گل شکست دهد تا فاصله اش با 
اسپورتینگ صدرنشین به 5 امتیاز برسد و از طرف دیگر 
جایگاهش برای کسب سهمیه لیگ قهرمانان فصل را بعد 
را محکم کنــد. دراگون ها خوب می دانند که در صورت 
کمتریــن لغزش در لیگ پرتغال، بنفیکا جای آنها را در 

جمع دو تیم باای جدول می گیرد.نکته امیدوار کننده 
برای پورتو و هوادارانش در پیروزی شــنبه شب، گلزنی 
مهدی طارمی بعد از 9 بازی بود. به احتمال زیاد، موسی 
مارگا و طارمی زوج خط حمله پورتو در بازی امشــب را 
تشــکیل می دهند که در بازی رفت مرحله قبل مقابل 
یوونتوس، بهترین نمایش خود را داشــتند. دیگر نقطه 
امیدوار کننده برای پورتو، بازگشت سرجیو اولیویرا، هافبک 
پرتغالی شان است که در این فصل 19 گل برای شان زده 
و مثل طارمی در بازی رفت هفته پیش محروم بود.  برد 
2 بر صفر چلسی در بازی هفته گذشته در واقع ششمین 
پیروزی این تیم در 9 تقابل اخیرشان مقابل پورتو بوده 
است. البته در 3 تقابل آخرشان، این پورتو بوده که دو بار 
پیروز از زمین بیرون آمده و یک بار هم که همین هفته 
پیش بود، بــازی را باخت. پورتو می داند که عبور از این 
مرحله چه موفقیت بزرگی برای این تیم است زیرا آخرین 
باری که توانست به مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان برسد، 
فصل 0۴-2003 بود که در همان سال با مربیگری ژوزه 

مورینیو به قهرمانی رسید.
  در طــرف مقابل، تیمی قــرار دارد که بعد از آمدن 
تومــاس توخل به کلی متحول شــده اســت. یکی از 
نشــانه هایش این است که در ســه بازی پیاپی در لیگ 
قهرمانان، دروازه اش را بسته نگه داشته است. همچنین 
این تیم از باخت به بایرن مونیخ در مرحله یک هشــتم 
نهایی فصل قبل، هنوز نباخته و می خواهد تعداد شکست 

نخوردن هایش را به عدد 10 برســاند. آخرین باری که 
آبی های لندن توانستند از این مرحله عبور کنند، فصل 
1۴-2013 بود. تنها نکته نگران کننده برای آن دســته 
از طرفداران نسبتا خرافاتی چلسی این است که این تیم 
تاکنون نتوانســته در سه بازی پیاپی در اسپانیا پیروز از 
زمین خارج شــود. یکی از نکات جالب در مورد چلسی 
این است که بسیاری از کارشناسان می گویند با توجه به 
حضور زیاد بازیکنان جوان، لندنی ها یکی از آینده دار ترین 
تیم های حال حاضر اروپا به حساب می آیند. برای تایید این 
مساله فقط کافی است به سن و سال مهمترین بازیکنان 
این تیم نگاهی بیاندازیم: بن چیلول ) 2۴ سال (، ریسی 
جیمز ) 21 سال (، میسون مونت ) 22 سال (، کای هاورتز 
)21 سال (، تامی آبراهام ) 23 سال (، کریستین پولیسیچ 

) 22 سال ( و هادسون اودوی ) 20 سال (.

 بایرن و معضل نبود لواندوفسکی
آن روزی که تیم پزشکی بایرن مونیخ اعام کرد روبرت 
لواندوفســکی مصدوم شده و چند بازی از جمله رفت و 
برگشت مقابل پاری سن ژرمن را از دست داده، شاید تصور 
نمی شد نبود مهاجم لهستانی تا این اندازه روی کیفیت تیم 
هانسظی فلیک تاثیر بگذارد. در بازی رفت هفته پیش و در 
ورزشگاه آلیانس آره نا که PSG توانست با نتیجه 3 بر دو 
باواریایی ها را شکست دهد، یک مساله بیش از همه چیز به 
چشم می آمد.شاگردان فلیک در موقعیت سازی و کنترل 

بازی بسیار عالی بودند، اما مثل بازی هاش گذشته شان به 
راحتی به گل نرسیدند. آنها بعد از بازی چهارشنبه هفته 
پیش، بازی این هفته شان در بوندس لیگا را مقابل یونین 
برلین با تساوی 1-1 تمام کردند تا نبود لوا بیشتر احساس 
شود. اگر بایرن نتواند در بازی امشب هم پیروز شود، برای 
اولین بار از اکتبر 201۸ است که این تیم نتوانسته در سه 
بازی پیاپی پیروز شود. با این شرایط و اوضاع، فلیک باید 

تیمش را برای مهمترین بازی فصلش وارد زمین کند.
موفقیت مربی آلمانی در لیگ قهرمانان اروپا، سه شنبه 
هفته پیش تمام شد و با شکست مقابل پاری سن ژرمن، 
رکورد 17 بازی بدون شکست این تیم از بین رفت. باین 
این حال، هواداران بایرن به این نکته امیدوار کننده نگاه 
می کنند که تیم شــان در 10 فصــل اخیر فقط یک بار 
نتوانسته از مرحله یک چهارن نهایی به سامت عبور کند. 
تنها باری که آنها در این مرحله موفق به صعود نشدند، 
مربوط به فصل 15-201۴ اســت که تنها شباهتش به 
امسال این است که در بازی رفت نتوانستند پیروز شوند. 
در حالــی که باواریایی ها در هشــت بازی اخیر خارج از 
خانه خود، هفت پیروزی را به دست آورده اند، اما به این 
مساله هم توجه می کنند که پاری سن ژرمن هرگز در خانه 
مقابل تیم های آلمانی شکست نخورده است. همچنین از 
میان 50 تیمی که بازی رفت خود در مرحله حذفی لیگ 
قهرمانان را شکست خوردند، فقط سهتیم توانستند در 

بازی برگشت جواز صعود را به دست آورند.



 | صاحب امتیاز و مدیر مسوول : 
سید مهدی قیصری 

 | دبیر تحریریه : سعیده محمد
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امام رضا علیه السام:

مَن سَرَهُ أن ینَظُرَ إلِیَ الّ بغَِیرِ حِجابٍ 
وینَظُرَ الّ إلِیَهِ بغَِیرِ حِجابٍ، فَلیَتَوَلَ آلَ 
مُحَمَدٍ، وَلیَتَبَرَأ مِن عَدُوهِّم ولیَأتمََ بإِمِامِ 

المُؤمِنینَ مِنهُم؛ فَإنِهَُ إذِا کانَ یوَمُ القِیامَةِ 
نظََرَ الّ إلِیَهِ بغَِیرِ حِجابٍ ونظََرَ إلِیَ الّ 

بغَِیرِ حِجابٍ.
هر که دوست دارد که خدا را بی پرده 

ببیند و خدا نیز بی پرده به او بنگرد، باید 
آل محمّد را دوست بدارد و از دشمن 
آنان بیزاری بجوید، و از امام مؤمنان 

آنان پیروی کند. در این صورت، چون 
روز قیامت شود، خداوند بی پرده به او 

می نگرد و او خدا را بی پرده می بیند. 
المحاسن : ج ۱ ص ۱33 ح ۱۶۵ 

 دار                         23۹,۸۷۰ 
یورو                          2۸۵,۸۴۰ 
 پوند انگلیس             3۴۸,۰۰۰

 درهم امارات                 ۶۹,۰۰۰   
 لیر ترکیه                      3۰,۹۰۰
 سکه امامی          ۱۰۵,2۸۰,۰۰۰
 بهار آزادی            ۱۰3,۰۱۹,۰۰۰
 نیم سکه                ۶۱,۸۰۰,۰۰۰

 ربع سکه              3۸,۸۵۰,۰۰۰ 
 سکه گرمی           22,۴۵۰,۰۰۰
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آخرین وضعیت نان آوران این روزها رو ببینید!

فناوری
 بزرگترین کشــتی هوایی هیدروژنی جهان در حال ساخت 

است
 »LTA« شرکت هوایی »سرگی برین« بنیان گذار شرکت گوگل موسوم به
 )airship(»در تاش اســت تا با به پرواز درآوردن بزرگترین »کشتی هوایی
ســوخت هیدروژنی دنیا ضمن حمل و نقل انبوهی از مســافران در سراسر 

دنیا به جنگ آلودگی هوا نیز برود.
 به نقل از آی ای، به نظر می رســد که شــرکت هوایی »ســرگی برین« 
بنیان گذار گوگل قصد دارد رکورد پیل هیدروژنی را بشــکند و کشتی های 
هوایــی عظیمی را به پــرواز درآورد که به عنوان یــک انقاب در صنعت 
حمل و نقل هوایی محســوب خواهند شــد و قادر به عبور از اقیانوس ها به 
روشی سازگار با محیط زیست خواهند بود. تاکنون بزرگترین پیل سوختی 
هیدروژنی که قادر به پرواز بوده است، یک سیستم 0.25 مگاواتی بوده که 
در قالب هواپیمای مسافربری شرکت »زیروآویا«)ZeroAvia( به پرواز درآمده 
است و حاا »سرگی برین« می خواهد به ساخت یک سفینه با پیشرانه 1.5 
مگاوات اقدام کند. بنابراین قبل از ایجاد یک سیســتم پرنده 1.5 مگاواتی، 
چند مانع وجود دارد. با این حال این شــرکت در مســیر صحیح قرار دارد. 
اولین نمونه اولیه این شــرکت موسوم به »Pathfinder 1« قرار است اواخر 
ســال جاری به لطف باتری ها به هوا بلند شــود. این کشتی هوایی به لطف 

12 موتور الکتریکی خود می تواند تا 1۴ مسافر را حمل کند.
دکتر »جوزف کالو« از مرکز هوافضای آلمان)DLR( که در حال ساخت یک 
پیل سوختی 1.5 مگاواتی برای تأمین انرژی یک هواپیمای 60 نفره است، 
اســتفاده از هیدروژن برای تأمین انرژی کشتی های هوایی را بسیار منطقی 
می داند. وی توضیح می دهد که کشتی های هوایی با بهره گیری از پیل های 

سوختی هیدروژنی حتی بازده بیشتری هم خواهند داشت.
چشم انداز شرکت »LTA« برای سفینه های هوایی خود تکمیل و سرعت 
بخشــیدن به اقدامات بشردوستانه و واکنش در برابر بایای طبیعی به ویژه 
در مناطق دور افتاده است که به دلیل محدود بودن یا نبود زیرساخت های 
ازم به راحتی با هواپیما و قایق و کشــتی قابل دســترس نیستند و از آنجا 
که ســفینه های هیدروژنی مانند هواپیماهــا و قایق ها به باند فرود یا بندر 
نیازی ندارند، به راحتی می توانند در مناطقی که چنین زیرســاختی ندارند 
مستقر شوند. عاوه بر این، این سفینه های هوایی انتشار صفر کربن دارند و 
به طور قابل توجهی باعث کاهش اثر کربن در صنعت هواپیمایی می شوند.

هنوز هیچ تاریخی مشــخص نشده اســت که چه زمانی می توانیم نمونه 
اولیه چنین سفینه هایی را ببینیم، اما باز هم خبر خوبی است که شرکت ها 

برای رسیدن به این اهداف تاش می کنند.

 ساخت خانه تنها در یک روز
 »Van Wijnen« مستقر در استان برابانت هلند و شرکت »VDL»شــرکت
 modular(معتقدنــد کــه با اســتفاده از روش ســاخت تکه ای قطعــه ای
construction( می توانند ظرف 2۴ ســاعت یک خانه جدید بسازند که در 

حالت عادی این فرایند معمواً 60 روز طول می کشد.
 به نقل از آی او، این رویکرد صنعتی همچنین به پایدار بودن ساختمان نیز 
کمک می کند. میزان جابجایی و حمل و نقل در مناطق ساختمانی به میزان 
قابل توجهی کاهش می یابد. همچنین این کار میزان انتشار دی اکسید کربن 
را نیز به شــدت کاهش می دهد. دولت هلند می خواهد حداقل یک میلیون 
خانه جدید تا ســال 2030 ســاخته شود. هدف آن نیز کاهش فشار عظیم 
وارده بر بازار مسکن است چرا که در آنجا نیاز جدی به خرید مسکن ارزان 

قیمت برای کسانی که قصد دارند برای اولین بار خانه بخرند، وجود دارد.
از ســال آینده، VDL ساخت ســرویس های بهداشــتی کامل، توالت و 
اتاق های فنــی را به عنوان ماژول های آماده قابل اســتفاده برای نصب در 
خانه ها در مناطق ســاختمانی«Van Wijnen« در شــمال استان فریسلند 

هلند آغاز خواهد کرد.
 VDL رئیس شــرکت )Willem van der Leegte(»ویلــم ون در لیگت«
گفت: در کشوری ثروتمند مانند هلند همه مستحق داشتن خانه ای مقرون 
به صرفه هســتند. با همکاری Van Wijnen ما می توانیم در تحقق داشــتن 
خانه های ارزان قیمت سهیم باشیم. پروه جدید VDL در شهر هیرنفین و با 
حضور 150 فرد آغاز خواهد شــد. این افراد پس از آموزش، به کار بر روی 
ماژول های ســاختمانی خواهند پرداخت یا به عنــوان کارگران اعزامی در 

کارخانه ساخت و ساز جدید »Van Wijnen« کار خواهند کرد.
»پیتر هوتن«)Peter Hutten(، مدیرعامل »Van Wijnen« گفت: همکاری 

با VDL گامی نوین به سوی صنعتی سازی صنعت ساخت و ساز است.
شــرکت »Van Wijnen« به خاطر پروژه های ساختمانی نوآورانه معروف 
اســت. به عنوان مثال این شــرکت در حال ساخت اولین خانه بتونی چاپ 

سه بعدی در آیندهوون است.

 حرکت کرم ها در شرایط ریزگرانش
فضانوردان حاضر در ایســتگاه فضایی بین المللی اخیرا داخل آزمایشگاه 
مداری در حال مطالعه بر روی کرم ها برای درک بهتر از ضعیف شدن عضات 
در فضا هستند. چندی پیش فضاپیمای »سیگنوس« شرکت نورثروپ گرامن 
همراه با تجهیزات علمی که کرم ها نیز جزو آنها بودند به ایســتگاه فضایی 
بین المللی ارســال شــد. کرم های کوچک می توانند به دانمشندان کمک 
کنند تا علت ضعیف شــدن عضات را که فضانوردان در شرایط ریزگرانش 

تجربه میکنند را دریابند.
هنگامی که افراد مدت زمان طوانی را در فضا می گذرانند عضات آنها 
به دلیل شرایط آنجا ضعیف می شوند. همین امر برای یک ارگانیسم کوچک 
هم صادق است و به ناسا کمک می کند تا بتواند درک بهتری از بیولوژیک 
بدن انسان نیز به دست آورد. مطالعه بر روی کرم ها می تواند یک گام نوین 
در جهت درمان این مشکل در فضانوردانی که در آینده به فضا سفر خواهند 
 ، 16-Micro کرد، باشــد. دانشمندان در جدیدترین مطالعه خود موسوم به
تغییراتی در نحوه حرکت این کرم ها در ریزگرانش، بررســی می کنند و از 
پروتئین های عضانی استفاده می کنند تا ببینید آیا این کار منجر به تغییر 

در قدرت عضات می شوند یا خیر.
کرم »ســی الگانس« با جزئیات کامل مورد مطالعه قرار می گیرد و یک 
گزینه خوب برای تحقیق در زمینه پیچیدگی های زیست شناسی محسوب 
می شــود. شاید برایتان سوال پیش آید دانشمندان چگونه قدرت کرم را که 
تقریباً یک پنجم طول دانه برنج اســت اندازه گیری می کنند که باید گفت 

محققان دانشــگاه فنی تگزاس در ابوک و دانشــگاه اوهایو در آتن، اوهایو، 
ســخت افزارهایی به نام NemaFlex را برای همیــن منظور ابداع کردند و 

فضانوردان نیز از آن استفاده خواهند کرد.

 مریخ نورد چین برای فرود روی سیاره سرخ آماده می شود
مریخ نورد چین موسوم به »تیان ون-Tianwen(»1-1( که چندی پیش با 
موفقیت در مدار سیاره سرخ قرار گرفت و بهترین مناطق بالقوه برای فرود 

را بررسی کرد، اکنون برای فرود روی این سیاره آماده می شود.
به نقل از آی ای، اولین کاوشگر مریخی چین موسوم به »تیان ون-1« در 
حال آماده شــدن برای فرود روی سیاره سرخ در روز چهارشنبه است. این 
فضاپیما مدار خود را طوری تنظیم کرده است تا بهترین مناطق بالقوه برای 
فرود را بررســی کند. این فرود موجب می شود تا چین تبدیل به ششمین 
ســازمان فضایی دنیا پس از ایاات متحده، اتحاد جماهیر شوروی، آژانس 
فضایی اروپا، هند و امارات متحده عربی شــود که با موفقیت کاوشگری را 

به سیاره سرخ ارسال می کند.
»تیان ون-1« اکنون در موقعیتی است که می تواند شروع به عکسبرداری 
و تصویربرداری و جمع آوری داده ها برای شناســایی محل های بالقوه فرود 
برای مریخ نورد خود کند. این مریخ نورد ســپس تاش خواهد کرد تا در 

ماه مه یا ژوئن روی سطح مریخ فرود بیاید.
موقعیــت مدار جدید »تیان ون-1« به گونه ای اســت که در نزدیکترین 
حال به فاصله 2۸0 کیلومتری مریخ و در دورترین حالت به فاصله 59 هزار 
کیلومتری مریخ می رسد. این موقعیت به مدارگرد »تیان ون-1« اجازه می دهد 

تا تصاویر واضحی از مکان های مناسب برای فرود ثبت کند.
این بررســی ها به درک شــرایط محل های بالقوه فرود کمک می کند تا 
امکان فرودی ایمن فراهم شــود، چرا که »تیان ون-1« از انرژی خورشیدی 
بهــره می برد و بنابراین اگــر در جایی فرود بیاید که در معرض طوفان های 

گرد و غبار مریخ باشد، با مشکل مواجه خواهد شد.
ازم به ذکر اســت که مریخ نورد »فرصت«)Opportunity( ناسا در سال 
201۸ به دلیل قرار گرفتن در معرض طوفان گرد و غبار، ارتباط خود را با 
تیم عملیات از دســت داد و حاا تیم عملیات »تیان ون-1« برای اطمینان 

از عدم تکرار چنین حادثه ای تمام تاش خود را انجام می دهد.
مدارگــرد »تیان ون-1« هنــگام پرتاب تقریباً پنج تن وزن داشــت که 
شامل مدارگرد و فرودگر و مریخ نورد بود. اکنون که »تیان ون-1« به مریخ 
رســیده اســت، هر یک از تجهیزات ماموریت باید چندین بار و با چندین 

روش خاص ارزیابی شوند.
مدارگــرد »تیــان ون-1« از یک دوربین با وضوح بــاا بهره می برد و به 
عنــوان یک نقطه ارتباطی بین مریخ نــورد و تیم کنترل ماموریت در چین 
عمل می کند. از طرف دیگر، این مریخ نورد دارای تجهیزات گســترده ای از 
جمله ابزارهای هواشناسی و سطح شناسی، دوربین ها و رادار است که مخازن 

مخفی آب را در زیر سطح باستانی مریخ جستجو می کند.

 موشکی که می تواند مچ »اسپیس ایکس« را بخواباند
استارتاپ فضایی »رلتیویتی اسپیس«)Relativity Space( به تازگی یک 
موشک کاماً قابل استفاده مجدد را که به وسیله فناوری چاپ سه بعدی تولید 
 )SpaceX(»شده است، معرفی کرده که می تواند رقیب شرکت »اسپیس ایکس
باشــد، چرا که مرحله دوم موشــک »فالکون 9« این شرکت قابل استفاده 

مجدد نیست.
 به نقل از آی ای، شرکت »رلتیویتی اسپیس«)Relativity Space( که یک 
شرکت هوافضایی چاپ سه بعدی موشک است، موشک جدید خود را پس 
از معرفی موشــک »تران Terran(»1 1( که یک موشک کوچک با قابلیت 

پرتاب بوده و قرار است اواخر امسال پرتاب شود، معرفی کرد.
این موشک جدید »تران آر«)Terran R( نام دارد و بسیار بزرگتر از موشک 
قبلی است. این موشک یک موشک مداری با تقریباً 20 برابر ظرفیت حمل 
بار موشــک »تران 1« است که همچنین کاماً قابل استفاده مجدد خواهد 
بــود، به این معنی که هم مرحله اول و هم مرحله دوم این موشــک قابل 
استفاده مجدد هســتند، در حالی که تنها مرحله اول موشک »فالکون 9« 

متعلق به شرکت »اسپیس ایکس« قابل استفاده مجدد است.
این موشک در حال حاضر در مراحل تأمین بودجه و اخذ مجوز و تاییدیه 

از کاخ سفید و مجمع جهانی اقتصاد و حتی مقامات ناسا است.
»تیم الیس« بنیان گذار و مدیرعامل »رلتیویتی اسپیس« گفت: هنگامی 
که این شــرکت را پنج سال پیش تأسیس کردم، همیشه مشاهده پرتاب و 
فرود موشک های »اســپیس ایکس« و اخیرا اتصال کپسول »کرو دراگون« 
به ایستگاه فضایی بین المللی برایم الهام بخش بود. ایده رفتن به مریخ برای 
آینده بشریت بسیار مهم است و واقعاً امکانات تجربیات انسانی را در زمین 
و فراتر از آن گســترش می دهد. در حالی که شرکت »رلتیویتی اسپیس« 

در حال حاضر یکی از با ارزش ترین شرکت های فضایی روی زمین است،
»الیس« می گوید که موشک قابل استفاده مجدد »تران آر« به راستی یک 
تکامل واضح نسبت به موشک قبلی این شرکت موسوم به »تران 1« است.

وی افزود: این موشک دارای همان معماری، همان پیشرانه، همان کارخانه، 
همان چاپگرهای ســه بعدی، همان »الکترونیک هوانوردی«)Avionics( و 

همان تیم سازنده است.
»الیس« همچنین گفت که او همیشــه طرفدار بزرگ استفاده مجدد از 
موشک ها بوده است و می گوید که عاوه بر کاهش هزینه ساخت موشک با 
فناوری چاپ ســه بعدی و خودکار سازی وسایل پرتابی، استفاده مجدد از 

آن نیز باید بخشی از آینده پرتاب های فضایی باشد.
این شرکت از زمان تاسیس در پنج سال پیش تاکنون بیش از 6۸0 میلیون 
دار ســرمایه جذب کرده اســت. طبق گزارش ها، مانند موشک »تران 1«، 
حدود 90 درصد از موشک »تران آر« نیز با استفاده از بزرگترین چاپگرهای 

سه بعدی روی کره زمین ساخته می شود.
شــرکت »رلتیویتی اسپیس« هم اکنون 2.3 میلیارد دار ارزش گذاری 
شده اســت که آن را به یکی از با ارزش ترین شرکت های خصوصی فضایی 

دنیا تبدیل کرده است.
برخاف صف فالکون های اسپیس ایکس، شرکت »رلتیویتی« قصد دارد 
اولین موشک خود یعنی »تران 1« را در طوانی مدت در خدمت نگه دارد. 
»الیس« می گوید: این یک محصول عالی است. ما مثل »اسپیس ایکس« از 

»فالکون 1« تا »فالکون 9« پیش نمی رویم.

برخاف انتظار، شیائومی سهم بازار هواوی را در کشورهای اروپایی به دست 
گرفته است و اپل و سامسونگ در این زمینه ناموفق بوده اند.

به گزارش فون آرنا و به نقل از ســازمان کانترپوینت، بازار گوشی  هوشمند 
به دلیل شــیوع ویروس کرونا و شــرایط بد اقتصادی، کوچک شده است؛ این 

موضوع بیش ازپیش در کشورهای اروپایی به چشم می خورد.
در بخشی از این گزارش گفته شده است که شیائومی عملکرد خوبی در سال 
2020 داشــته و توانسته در بازار کشورهای اروپا موفق عمل کند. این شرکت 
در ســه ماهه چهارم ســال 2020 نزدیک به ۸5 درصد و در کل سال 2020، 
نزدیک به 90 درصد بیشتر از قبل گوشی راهی کشورهای اروپایی کرده است.

بخش زیادی از موفقیت شــیائومی مربوط به بازار اسپانیا و ایتالیا می شود؛ 
این شرکت به ترتیب 2۸ و 17 درصد بیشتر از قبل گوشی راهی این کشورها 
کرد. این آمار نشــان می دهد که شــیائومی توانسته است سهم بازار هواوی را 

در کشورهای اروپا در اختیار بگیرد. البته رشد شیائومی در سال 2021 ادامه 
خواهد داشت و شاهد فروش بیشتر محصوات این شرکت در انگلیس، فرانسه 
و آلمان خواهیم بود. به احتمال زیاد گوشی پرچم دار می 11 می تواند موفقیت 

بزرگی برای شیائومی باشد.
در بخش دیگری از این گزارش به عملکرد سامســونگ اشــاره شده است. 
شــرکت کره ای نزدیک به 15/5 میلیون دستگاه گوشی هوشمند در سه ماهه 
پایانی ســال 2020 راهی کشورهای اروپایی کرده است که نسبت به گذشته، 
12 درصد کاهش نشان می دهد. سامسونگ 29 درصد بازار کشورهای اروپایی 
را در اختیار دارد. در ســال 2020 این شــرکت در کره جنوبی 59/۸ میلیون 
دســتگاه گوشی هوشمند راهی بازار کرده است و 32 درصد بازار کشور را در 
اختیار دارد.  سامسونگ سهم قابل توجهی از بازار کره جنوبی در اختیار دارد؛ 

اما 12 درصد کمتر از قبل گوشی راهی این کشور کرده است.
عملکرد گلکســی اس 20 در کشورهای اروپایی چشمگیر نبوده و از طرف 

دیگر، استقبال از گلکسی ای 51 و گلکسی ای 71 بسیار خوب بوده است.
عرضه آیفون 12 در بیشــتر کشورهای اروپایی موفق بوده و بهترین زمان 
عرضه در بین تمام گوشــی های آیفون را داشته اســت. سهم بازار آیفون در 
ســه ماهه پایانی ســال 2020 نزدیک به 30 درصد بود. از نظر عرضه گوشی، 
اپل با 15/7 میلیون دستگاه بااتر از سامسونگ قرار گرفته است. البته عرضه 
آیفون در مقایسه با قبل ۴ درصد کمتر شده است. آیفون 11 و آیفون اس ای 

همچنان در کشورهای اروپایی محبوب هستند.
در کل سال 2020 اپل در جایگاه دوم و پشت سر سامسونگ قرار داشت. 
کوپرتینویی هــا در ســال 2020 نزدیک به ۴1/3 میلیون دســتگاه آیفون در 

کشورهای اروپایی عرضه کرده اند.

به جای اپل و سامسونگ، شیائومی سهم بازار هواوی را تصاحب کرده است

تشخیص زلزله و سونامی به کمک کابل های عظیم زیردریایی گوگل

یکی از پژوهشگران »دانشــگاه میزوری« در بررسی جدید خود، انواعی از 
کتاب های تصویری را ارائه داده است که کودکان و جوانان مبتا به اوتیسم را 

به ورزش کردن تشویق می کنند.
ه نقل از وب ســایت رسمی دانشــگاه میزوری، اگرچه داشتن فعالیت بدنی 
برای همه افراد مهم اســت اما پژوهش  جدیدی نشان می دهد که افراد مبتا 
به ناتوانی رشــد معموا به اندازه همســاان خود که رشــد عادی داشته اند، 
 )University of  Missouri(»ورزش نمی کنند. پژوهشگران »دانشگاه میزوری
در بررسی جدید خود، کتاب های تصویری در مورد تناسب اندام ارائه داده اند 
که به جوانان مبتا به اوتیســم کمک می کند تا بیشــتر ورزش کنند و منبع 
ساده ای برای داشتن انگیزه تمرین در اختیار خانواده های کم درآمد قرار دهد.

»لورین بکرا«)Lorraine Becerra(، از پژوهشگران این پروژه گفت: تاکنون 
پژوهش های بســیاری در جهت کمک کردن به افراد مبتا به اوتیسم، بهبود 
عملکرد تحصیلــی، مهارت های اجتماعی و مهارت هــای ارتباطی آنها انجام 
شــده اند اما باید به یاد داشته باشیم که فعالیت بدنی چقدر برای داشتن یک 

زندگی سالم، مهم است.
ورزش کردن، مزایای بی شماری از جمله پمپاژ خون، خواب بهتر و کاهش 
خطر چاقی را به همراه دارد. اگر ما بتوانیم کودکان مبتا به اوتیسم را بیشتر 
از نظر جســمی مشغول کنیم، آنها احتماا بیشتر می دوند و با همساان خود 
بازی می کنند؛ بنابراین جنبه های دیگری از زندگی آنها وجود دارد که می توانیم 

آنها را بهبود ببخشیم.
بکرا برای این که روش های خاقانه تری را در جهت تشویق کودکان مبتا 
به اوتیســم به ورزش کردن ارائه دهد، کتاب های تصویری با موضوع تناســب 
اندام فراهم کرده اســت که تصاویری گام به گام از ورزش های گوناگون را در 
بر دارند. این کتاب های تصویری توانستند زمان فعالیت فیزیکی افراد مبتا به 

اوتیسم را با موفقیت افزایش دهند.

از آنجا که بکرا پیشتر در مدارس کم درآمد با منابع مالی محدود کار کرده 
اســت، تاش کرد تا روش های مقرون بــه صرفه ای را برای کمک به کودکان 
مبتا به اوتیسم ارائه دهد. وی افزود: این موضوع مهم است که به یاد داشته 
باشــید برخی از مدارس ممکن اســت سالن ورزش و یا منابع متناسب با سن 
کودکان را نداشته باشند. نکته قابل توجه در مورد کتاب های تصویری این است 
که ورزش های ساده و جذابی را ارائه می دهند که در فضاهای گوناگونی مانند 
زمین بازی مدرسه، حیاط و یا حتی یک زمین خالی در پارک انجام می شوند.

با توجه به پیشرفت های اخیر در زمینه فناوری و سرگرمی، جوانان بیشتر 
زمان خود را به نشستن در مقابل تلویزیون، تبلت و ابزار الکترونیکی اختصاص 
می دهند. بکرا تمایل دارد که اهمیت فعالیت بدنی را به جوانان به ویژه جوانان 

مبتا به اوتیسم یادآوری کند.
بکــرا گفت: این عادت های مادام العمر، از جوانی آغاز می شــوند. اختصاص 
دادن زمانی به دویدن و برنامه های منظم ورزشی، به جوانان کمک می کند تا 

این عادت ها را در بزرگسالی نیز حفظ کنند.

تشویق مبتایان اوتیسم به ورزش با کتاب های تصویری

یافته های جدید ثابت می کنند که می توان از کابل های زیردریایی گوگل برای 
تشخیص زلزله و سونامی استفاده کرد.

براســاس گــزارش The verge از یافته های جدید محققان، روزی از شــبکه 
کابل های زیر دریا که داده ها را در سراســر جهان منتقل می کنند، می توان برای 
ردیابی زمین لرزه ها و سونامی ها استفاده کرد. طی آزمایشی که سال گذشته انجام 
شد، یکی از کابل های فیبر نوری گوگل با تشخیص اعوجاج در پالس های نوری، 
توانست با موفقیت زمین لرزه های مجاور را تشخیص بدهد. این مسئله یک رویکرد 

جدید به ایده ای است که محققان طی چند سال گذشته روی آن کار کرده اند.
ژونگ ژان، اســتادیار ژئوفیزیک انستیتوی فناوری کالیفرنیا و نویسنده اصلی 

تحقیقات منتشرشده در مجله Science، می گوید:
آیا می توانیم راهی کم هزینه برای پوشاندن اقیانوس با حسگرهای ژئوفیزیکی پیدا 
کنیم؟ در حال  حاضر این زیرساخت کابل مخابراتی وجود دارد. اگر بتوان آن ها را 
به حسگر تبدیل کرد اتفاق بسیار جالبی رخ می دهد و این همان کاری است که 

ما اکنون در حال انجام دادن آن هستیم.
این کابل ها که وظیفه اصلی آن ها ارسال داده در سراسر جهان است، می توانند 
روزی به افراد حاضر در ساحل هشدار بدهند و با این کار جلوی خسارات جانی ناشی 
از سونامی را بگیرند. آن ها همچنین می توانند برای زلزله شناسان و ژئوفیزیکدانان 
بستری فراهم کنند که بتوانند لرزش های زمین در زیر آب را از نزدیک بررسی کنند. 
از آنجا که تقریبا تمام حسگرهایی که برای تشخیص زمین لرزه استفاده می شوند 

در خشکی هستند، این کابل های گوگل می توانند شکاف  توانایی دانشمندان برای 
مشــاهده فعالیت لرزه ای را پر کنند. این رویکرد جدید حتی نیازی به تجهیزات 
تازه ای ندارد که به شبکه موجود با بیش از یک میلیون کیلومتر کابل فیبر نوری 

که از کف دریا عبور می کنند نصب شوند.
گوشی های اندرویدی به شبکه جهانی تشخیص زلزله تبدیل می شوند

این فناوری جدید از قابلیت هایی که این کابل ها برای انجام آن ها طراحی شده اند، 
بهره می برد. هنگامی که فرســتنده ای در یک انتهای کابل سیگنال نوری ارسال 
می کند، امواج در یک جهت خاص به حرکت درمی آیند. اگر زمین لرزه رخ دهد، 
ممکن است کابل را بلرزاند، خم کند یا بچرخاند و این مسئله باعث تغییر جهت 
امواج نور  می شود. گوگل در انتهای دیگر کابل، متوجه این تغییرات می شود و آن ها 
را اصاح می کند. این شرکت می خواهد داده های خود را که »وضعیت قطبش نور« 
نامیده می شود، با زلزله شناسانی مانند ژان به اشتراک بگذارد تا بتوانند زمین لرزه هایی 

که باعث ایجاد مشکل شده اند مطالعه کنند.
بین دسامبر 2019 و سپتامبر 2020، تیم تحقیقاتی ژان تقریبا 20 زمین لرزه 
متوســط   تا بزرگ را با استفاده از کابل 100 هزار کیلومتری گوگل که کوری نام 
گرفته است و از لس آنجلس کالیفرنیا تا والپارایسو شیلی ادامه دارد، ثبت کرد. این 
کابل تورم به وجود آمده به دلیل طوفان در اقیانوس را نیز تشخیص داده بود. این 
مسئله نشان می دهد که روش مذکور همچنین می تواند برای ردیابی سونامی  حاصل 

از زمین لرزه ها مورد استفاده قرار بگیرد.
توانایی دیدن سونامی ها درحالی که هنوز از ساحل دور هستند، می تواند جان 
انسان ها را نجات بدهد. به گفته گوگل، کابل های فیبر نوری فراتر از داشتن دید بهتر 
از اقیانوس هستند؛ زیرا با داشتن تعدادی حسگر که به طور خاص برای تشخیص 
سونامی طراحی شده اند، می توانند هشدارهای بسیار سریع تری )شاید در عرض 

چند میلی ثانیه( به ساحل ارسال کنند.
گوگل در جوای گذشته، اندکی پس از ارتباط با ژان برای توسعه بیشتر رویکرد 
جدید سنجش لرزه در کف دریا، در وب سایت خود نوشت: ما از امکان همکاری با 
جوامع تحقیقاتی مرتبط با علوم اپتیکال، زیردریایی و لرزه نگاری برای استفاده از 

همه زیرساخت های کابل خود برای منافع بیشتر جامعه هیجان زده ایم.
ما امیدواریم که این رویکرد جدید واقعاً بتواند شانس بیشتری در ابتدای وقوع 

این حوادث به مردم بدهد تا وقت بیشتری برای واکنش داشته باشند.


